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Desethtniia Hahi 
Rane, ki jih je narava zarezala v Haloze pred desetimi 

leti, prve dni julija 1989, še niso bile zaceljene. Desetletje je 
za tak proces premalo. Poleg tega rane nastajajo iz leta v 
leto, pravzaprav iz neurja v neurje. Občine na haloškem 
območju namenjajo v sanacije številnih plazov ogromno de
narja, za izboljševanje bivalnih razmer v Halozah pa 
vedno znova zmanjkuje denarja. 

Haloze so danes redko naseljeno območje, obenem prema
lo izkoriščen gozdni, živinorejski, vinogradniški in turistični 
potencial slovenske države. Poleg tega je tu zelerm meja, ki 
naj bi bila po državnih načrtih vama samo, če bo poseljena. 
Če je to resen namen države, ji vajeti uhajajo iz rok in s ta
kim odnosom ne bo razmer nikoli obladovala. 

Haloze so bile od nekdaj sinonim revščine. V prestolnici 
malokdo ve, niti državni fukkcionarji ne, kje je ta del Slo
venije. Pred desetimi leti so jih "odkrili" po zaslugi takratne 
katastrofe, ta pa se je konec prejšnjega tedna ponovila (na 
srečo na relativno majhnem območju dveh dolin). Toda ka
tastrofa zato ni nič manjša, predvsem ne za tam živeče lju
di, za krajevno skupnost in občino, ki nimata denarja niti 
za najnujnejšo sanacijo. Kako naj še živimo tu, so tarnali 
ljudje ob pogledu na zasute ceste, uničene vinograde in 
poljščine, utrgane strmine in ogrožene domačije. Država se
veda ni kriva za vremenske ujme. Kriva je za to, da je tam 
le še nekaj malega v večini ostarelih ljudi, ki fizično in ma
terialno obsežnih Haloz več ne obvladujejo. Iz Haloz je 
izšla množica pomembnih ljudi, ki so s svojim umom in 
žulji pomagali graditi svetlejšo podobo države, Haloze pa so 
ostale povsem v senci. Bo medijska pozornost ob ponovljeni 
katastrofi vsaj malo prebudila slabo vest ali morda koga 
spomnila obljub, ki jih je izrekel pred volitvami? Zdaj, ko 
so Haloze res potrebne 
pomoči, je priložnost, da ifly-vs czl^ =̂  
se izkaže. A 

O R M O Ž / KOPALNA SEZONA SE JE PRIČELA 

Mpovedku S kopališas 
v petek, 25. junija, je bila uradna otvoritev ormoškega baze
na. Župan Vili Trofenik je prerezal vrvico. Z vodo je bil na
polnjen mali bazen, dno velikega je bilo še prazno. Nas
lednji četrtek, 1. julija, so se lahko prvi Ormožani ohladili 
v velikem bazenu. Hrane, pijače ter sladoleda pa se kljub ve
liki vročini in praznim želodcem še ni dalo dobiti. 

Nekaj dni kasneje je bilo 
možno dobiti tople in hladne 
napitke iz avtomata, a se je ta za
radi preobremenjenosti in 
vročine večkrat pokvaril. Slado
leda pa še vedno od nikoder. Za

radi velike vročine so se hodili 

najbolj zagreti hladit v bazen 

tudi ponoči. Že prvo noč po ot
voritvi so poškodovali ograjo. 
Svetniki so na 9. seji občinskega 
sveta v petek, 9. julija, potrdili 
cene za nočno kopanje. V 
ponedeljek, 12. julija, pa smo iz
vedeli, da je na bazenu možno 
dobiti tudi hrano, pijačo, težko 
pričakovani sladoled pa je še 
vedno vprašljiv. 

V vsaki pravi slovenski pripo
vedki je polno zapletov, toda na 
koncu vedno zmaga dobro. 
Počasi, pa zanesljivo, kajti pri
hodnost je v rokah najvztra
jnejših, v Ormožu bi lahko rekli 
trmastih. 

Več na strani 21. 
Majda Fridl 

Foto: M . F r id l 

Plazovi so se v temni noči zgrnil i na hišo Pernekovih v Veliki Varnici št. 18. Več o neurju v 
Halozah pišemo na strani 2 0 . Foto: J. Bračičj 



AKTUAINO 

P¥OJ / PODJETJE TENZOR V NOVIH PROSTORIH 

^red novimi IZZIVI 
ŽE LETOS ČEZ 30 NOVIH DELOVNIH MEST, V NASLEDNJIH 
PETIH LETIH LETIH PA ŠE 50 
Po šestih letih poslovanja je podjetje Tenzor, ki se je speciali
ziralo za varovanje premoženja, storitve in trgovino, i^egova 
solastnika in ustanovitelja pa sta Albert Bene in Miran 
Senčar, dočakalo nove prostore na Mariborski 13 v Ptuju. Gre 
za naložbo, ki so jo uspeli realizirati ob izrednem posluhu 
Nove KB Maribor in ki jo bodo poplačali v sedmih letih, 
čeprav se zavedajo, da so investicije v prostore bolj ali manj 
neproduktivne. Za delo in bodoči razvoj pa so izrednega po
mena, saj bodo doslej razkropljene prostore z več lokacij 
združili. Na enem mestu bodo sedaj imeli pisarne, servisne 
delavnice, skladišča, učilnice in parkirne prostore. 

V novem objektu je 700 m2 upo
rabnih površin. Svečano jih bodo 
odprh jutri. Na jesenski čas pa so 
prestavih odprtje hkovne galerije, 
ki bo prav tako našla prostor na 
tej lokaciji in v kateri bodo letno 
organizirali vsaj štiri odmevne 
razstave. Po napornem delu si je 
potrebno vzeti čas tudi za druge 
stvari, pri tem bo galerija samo 
ena izmed možnosti za nabiranje 
novih moči, sta poudarila Albert 
Bene in Miran Senčar. V pod
strešnem delu objekta so namreč 
uredili tudi multimedijski protor 
za projekcije filmov, slike preko 
telefonskih linij iz oddaljenih 
krajev, tudi Amerike in drugega, 
kar bo približalo njihove storitve 
kupcem in drugim uporabnikom. 

ZAČETEK V 
DNEVNI SOBI 

Začetek podjetja Tenzor sega v 
leto 1993, takrat sta družbenika 
zapustila sicer dovolj donosni, a 
popolnoma neperspektivni delov
ni mesti v KK Ptuj in se podala na 
skoraj popolnoma neznano po
dročje samostojnega podjetništva. 
"Začeli smo z instalacijami hišnih 
in avtomobilskih alarmnih siste
mov; bil je to čas, ko so imele na 
tem območju absolutni privilegij 
družbe, katerih ustanovitelji in 
lastniki so izhajali iz vrst nek
danjih delavcev policije, saj je bila 
ta edina, ki je imela za takšno dej
avnost usposobljen kader. Zaradi 
tega je bila pot do pridobitve li
cence za izvajanje fizičnega in 
tehničnega varovanja dolga in 
polna ovir, dela pa je bilo zelo 

malo. Zaradi izredne konkurence 
na področju varovanja (v Sloveniji 
je registiranih več kot dvesto pod
jetij z licenco za izvajanje varo
vanja) je bilo potrebno poiskati 
neko novo, manj znano, tehnično 
zahtevno in perspektivno vejo na 
tem področju. Iz kupov tuje litera
ture sva izbrskala podatke o kra
jah v trgovinah, pa tudi o siste
mih, ki bistveno izboljšajo vsako
letni inventurni rezultat. Takrat 
še ni bilo interneta, zato je bilo 
iskanje primernih dobaviteljev 
opreme za varovanje blaga bistve
no težje. Končno sva na nekem 
nepomebnem sejmu v Budimpešti 
odioila elektronske sisteme za va
rovanje blaga pred krajo ame
riškega proizvajalca Sensormatic 
in se z njihovim predstavnikom 
dogovorila za sestanek. Pri prija
teljih sva si sposodila pisarniško 
pohištvo in račimalnik ter ga 
sprejela v preiurejeni dnevni sobi, 
v katero se je vstopilo skozi 
dvižna balkonska vrata. Kaj je 
ameriškega poslovneža vodila, cia 
nama je dodelil ekskluzivno zas
topstvo za to izredno uspešno 
ameriško podjetje, še danes ne 
veva. Morda je bilo to poznavanje 
angleškega jezika ali pav če 
hočete, tudi usoda," sta se o svojih 
začetkih povedala Albert Bene in 
Miran Senčar. 

ŽE 85'ODSTOTNI 
DELEŽ PRI 
ZAŠČITI PRED 
KRAJO 
Kmalu zatem je podjetje v sicer 

težkih razmerah pričelo tržiti pro
gram elektronskih sistemov za 
zaščito izdelkov na območju Slo
venije. Sistemi so bili za sloven
sko trgovino'^v tistih časih zelo 
dragi, največji problem pa je pred
stavljal prodor na ekonomsko za
nimivo ljubljansko območje, kjer 
je vladal dokaj močan lobi 
ljubljanskih podjetij s podobnim 
prodajnim programom. V tem 
najhujšem obdobju obstoja pod
jetja, ko je bilo potrebno delati 16 
in več ur in ko bi marsikdo vrgel 
puško v koruzo, jim je zelo poma
gal tudi oddelek za gospodarstvo 
pri mestni občini Ptuj, še bolj pa 
velika ptujska podjetja (Mercator 
SVS, Perutnina Ptuj, Talum Ki
dričevo), ki so jim zaupala izved
bo večjih projektov na področju 
njihove dejavnosti. S tem so jim 
omogočili pridobitev referenc za 
lažji prodor na finančno bistveno 
bogatejše ljubljansko območje. 

Kot prelomnico njihovega razvoja 
pa štejejo instalacijo sistema za 
elektronsko varovanje blaga v 
ljubljanskem hipermarketu Inter-
spar, ki je dobesedno povzročila 
"epidemijo" opremljanja uspešnih 
trgovskih lokalov s temi nepo
grešljivimi sistemi za varovanje 
blaga, brez katerega si je danes 
zelo težko predstavljati moderno 
trgovino. V tem času je imelo pod
jetje šest zaposlenih, po Sloveniji 
pa so se prevažali s staro katro. Z 
odpovedovanjem vseh - zaposle
nih, lastnikov in njihovih družin 
-, s trdim in kvalitetnim delom 
jim je uspelo, da so v zadnjih treh 
letih prodrli v največje slovenske 
in tuje trgovske firme: Poslovni 
sistem Mercator, Interspar, Her-
vis. Metalko, Kovinotehno, Bau-
has, Baumax, Napredek, Metro, 
Petrol OMV, Mladinsko knjigo, 
Državno založbo Slovenije, Elek-
trotehno. V nekaterih od teh pod
jetij so posamezni projekti varo
vanja blaga dosegli vrednost več 
kot 10 milijonov tolarjev. Tenzor 
ima danes v Sloveniji na področju 
elektronske zaščite izdelkov pred 
krajo 85-odstomi delež, kar kaže 
na izredno sistematično in profe
sionalno delo vseh zaposlenih. 

Po šestih letih poslovanja so 
glavne dejavnosti podjetja postale 
elektronska zaščita izdelkov pred 
krajo, zahtevni videonadzomi sis
temi, protipožarni elektronski sis
temi in protivlomna zaščita. Tudi 
pri teh programih so njihovi part
nerji znana slovenska podjetja, 
kot so Luka Koper, Letališče 
Ljubljana, Sava Kranj in mnoga 
druga. Trenutno zaposlujejo 14 
delavcev, do konca leta naj bi se 
število povečalo na 50 predvsem 

na račun uvajanja nove profitabil-
ne dejavnosti s področja fizičnega 
varovanja trgovin. V vseh teh le
tih pa je bila za podjetja velik 
problem prostorska stiska, a so jo 
pričeli reševati šele, ko so se uspeli 
uveljaviti in ko ima podjetje jasno 
opredeljene cilje tudi za 
bodočnost. To pa so predvsem 
uvajanje nove dejavnosti s po
dročja varovanja, kar naj bi v nas
lednjih petih letih zagotovilo 
odprtje novih 50 delovnih mest, 
že septembra letos naj bi pridobili 
certifikat kakovosti ISO 9001, 
tržni delež želijo v absolutnem 
pogledu povečati tudi na Ptuj
skem, to in še več pa bodo lahko 
dosegli tudi z iskanjem tržnih niš 
v okviru dejavnosti in uvajanjem 
proizvodnih dejavnosti. 

Odprtje novih prostorov, ki bo 
jutri, bo podjetje Tenzor dočakalo 
tudi z novo celostno podobo. Pri
pravili bodo zgolj simbolično 
odprtje, denar, ki bi ga sicer pora
bili za večji sprejem, pa bodo na
menili za humanitarne namene: 
darovali ga bodo za zdravljenje 
oholega Lukca Rutarja iz Ptuja. 

MG 

Miran Senčar: "Novi prosto
ri so bili nujnost!" 

Albert Bene: "Delo v nemo
gočih razmerah je bilo po
gosto obremenjujoče za za
poslene, to kar pa se ni 
smelo odražati v odnosu do 
strank." 

Foto: Črtomir Goznik 

PTUJ / USPEŠNO DELO OBMOČNE ZVEZE DRUŠTVA 
UPOKOJENCEV 

K dnabi za vse sforosfi 
V Lovrencu na Dravskem polju, kjer bo letos tradicionalno 
srečanje upokojencev podravske regije, so se sestali predstav
niki društev upokojencev, ki sestavljajo Območno zvezo; v njej 
je 29 od 32 društev na območju nekdanje občine Ptuj. Pravila 
narekujejo, da vsaki dve leti zveza poroča o svojem delu. 

Predsednik Mirko Bemhard je 
prikazal pestro aktivnost društev, 
ki združujejo 9243 upokojencev, 
od tega 5651 upokojenk. Na po
dročju zveze živi 69.592 prebival
cev, od tega je 12248 upokojence, 
kar je 17,.6%. Iz poročila smo zve
deli, da prispevek za vzajemno sa
mopomoč plačuje 5460 upokojen
cev, dan upokojencev so proslavili 
v 19 društvih, teden upokojencev 
pa šestih, predstavniki so obiskali 
926 članov, ki jih je jesen življenja 
izčrpala, na domu in 135 v domo
vih upokojencev in za skrbno po
zornost iz lastnih sredstev porabi
li 1.582.215 tolarjev. Zgovoren je 
podatek, da so pripravili 167 izle
tov z 8.4% udeleženci. Društva so 
pripravila 11 razstav ročnih del, 

tri kulinarične in likovne razsta
ve, izvedli 33 predavanj in 21 
klubskih večerov. Aktivni so v 57 
sekcijah (folklorna, športna, ple
sna itd.), štirih mešanih pevskih 
zborih, 6 ženskih in 4 moških 
pevskih skupinah, vsa društva pa 
imajo prapor za razne svečanosti, 
ti pa spremljajo člane tudi na 
zadnji poti. Upravni odbori so se 
sestajali 234 krat in ob tekočih za
devah največ govorili o soobliko-
vanju današnje dnibže z ustvarjal
nim delom ter prizadevanji. Upo
kojenci imajo veliko moralno moč 
in zaupanje med članstvom. Veli
ko je bilo razprav o reformi pokoj-
ninsko-invalidskega zavarovanja, 
o dodatnem zavarovanju, spre
membi zakona, o usklajevanju po

kojnin, da za voznike motorni 
vozil do 80. leta starosti ni potrd 
no zdravstvenih pregledov, 
naših društvih pa so tuc 
spremljali družbeno-ekonomslt 
dogajanja tako v občinah kak" 
tudi v državi. 

Po razpravi prisotnih so potrdi 
uspešno delovanje območne zvez 
in izvajanje programa "Starejši z 
starejše" ob mednarodnem 1«[ 
starejših 1999 z geslom: "K druž' 
za vse starosti". Zveza mora nai 
ustrezno obliko povezovanja ' 
sodelovanja ter pomaga 
društvom, da se njihovi progra" 
upoštevajo in prijavljajo na ja^ 
razpise za pridobitev sredstH 
katerimi razpolagajo občine. J 
hvalili so se tudi vsem člaflofl 
zvezi kot nosilcem funkdJJ 
društvih in izvoljenim v orCT 
republiške zveze za njihovo 
bično delo v korist in zadovoi 
vo upokojencev. 

TEDENSl̂ CI KOMENTAR IZ ILIRIKE - B O R Z N O P O S -
REDNISKE HISE 

Zaustavitev 
Dogajanje na Ljubljanski borzi je pretekli teden 

zaznamovalo zadržanje trgovanja s pooblaščenimi 
investicijskimi družbami. Zadnji dan ti"govanja s 
PID-i je bilo na borzi sklenjenih rekordno število 
poslov, borza pa je prvič v svoji zgodovini po
daljšala čas trgovanja do 14. ure. Majhni lastniki 
so lovili zadnji vlak s prodajo svojih delnic, velike 
količine delnic, ki so udarile na trg, pa niso pre
strašile kupcev. Druga stran trga je bila je bila pri
pravljena nameniti kar precej denarja za delnice 
pooblaščenih investicijskih družb, saj bo njihova 
vrednost po sprostitvi verjetno nekoliko višja, po
sebej če bo državi v tem obdobju uspelo zapolniti 
PID-ovsko vrzel. Indeks pooblaščenih investicij
skih družb je v prejšnjem tednu porastel. 2,2-od-
stotni skok je popeljal indeks zopet čez 1000 ind
eksnih točk. Največje poraste smo zopet lahko 
spremljali pri pooblaščenih investicijskih 
družbah, ki med svojim premoženjem še nimajo 
veliko realnih naložb. Zlata moneta 2 je porasla 
kar za 8 odstotkov, malo manjšo rast pa so zabe
ležili ostali prazni PID-i. Triglav steber 2 je pora
sel za 2 odstotka in pol, Nacionalna finačna družba 
za 1,7 odstotka, Pomurski investicijski družbi 2 pa 
se je vrednost povečala za 3,4 odstotke - na 240 to
larjev. 

Moratorij na trgovanje s PID-i je vplival tudi na 
polprazne in polne pooblaščene investicijske 
družbe. Po dolgem obdobju gibanj pod 310 tolarji 
se je Aktiva avant 1 prebila na 326 tolarjev, kar je 
dobrih 6 odstotkov višje kot pred tednom dni. 
Prav tako je Infond zlat porasel za malo manj kot 4 
odstotke - na 362 tolarjev, Kmečka družba pa je na 
svoji vrednosti pridobila 8 tolarjev oziroma 2,7 od
stotka. Med polnimi PID je učinek večjih nakupov 
najbolj udaril v Pomursko investicijsko družbo I. 
Njena vrednost je porasta za 3 odstotke - na 583 to
larjev. Pri Triglavu steber 1 se je rast v primerjavi 
s "pomurcem" prepolovila, Nacionalna finačna 

družba pa se je dvignila za manj kot odstotek - na 
532 tolarjev. 

Nakupne želje investitorjev so se pokazale tudi v 
uradni borzi kotaciji. Največjo rast je dosegla del
nica farmacevtskega podjetja Lek. Tečaj je kljub 
ne preveč dobrim rezultatom podjetja in neiz-
pla6svanju dividend za preteklo poslovno leto po
rasel kar za 7,8 odstotka. Vrednost je prebila mejo 
35.000 tolarjev, posle pa so sklepali celo po 36.000 
tolarjev. V petek se je tečaj zopet obrnil v negativ
no smer, tako da se je enotni tečaj končal pri 
35.704 tolarjih. Dva odstotka manj je porasla 
Krka. Vrednost njene delnice se je v tednu dni 
zvišala za več kot 1500 tolarjev, prodajalci pa so 
lahko za delnico dobili med 26 in 27 tisoč tolarjev. 
Lepo rast je zabeležila tudi delnica Luke Koper. 
Vrednost se je z c ^ t dvignila nad 3.100 tolarjev, 
prodajalcev, ki so imeli delnico le zaradi dividen-
de, pa je vedno manj. V enako zanko pa se je ujela 
delnica Intereurope. Zadnji dan trgovanja, ko je 
kupcem delnica še prinašala dividendo, je vred
nost porasla preko 2330 tolarjev, naslednji dan pa 
je zaradi močnih prodajalcev izgubila 2 odstotka 
in teden končala pri 2281 tolarjih, kar je še vedno 
2,1 odstotka več kot pred tednom dni. Pri rasti ni 
izostal niti Petrol. Vrednost se je v začetku tedna 
še nagibala proti 24.500 tolarjem, konec tedna pa 
je pospešil njeno rast, saj se je vrednost dvignila na 
25.555 tolarjev. Nasprotno pa se delnica Istrabenza 
na more odlepiti od 2.900 tolarjev. Tečaj se že ne
kaj časa giblje malo nad to vrednostjo, bistveno 
višjih poslov pa tudi z izjemami ni mogoče opaziti 

Pozitivno razpoloženje je poplavilo slovenski trg 
kapitala. Zaustavitev trgovanja s pooblaščenimi 
investicijskimi družbami bo pomembno vplivalo 
na odločitve investitorjev, saj so PID-i posrkali s 
trga kar precej denarja. Nakupi se bodo verjetno 
preusmerili na uradni borzni trg, večje zanimanje 
pa se bo pokazalo predvsem pri Mnicah najpo
membnejših podjetij. 

MatiažBernik, 
tlMkaBPH 

KIDRIČEVO / SVETNIKI ENOTNEJŠI 

Člani sveta občine Kidričevo, ki so se sestali v četrtek 1. julija, 
so po krajši razpravi sprejeli odlok o komunalni taksi za in
vesticije in zagotavljanje preskrbe prebivalcev s pitno vodo. 
Tako bodo za kubični meter porabljene vode, ki jo dobivajo iz 
črpališč v Skorbi in Šikolah, odslej porabniki v kidričevski 
občini plačevali še 24 tolarjev komunalne takse. 

Z nekaj dopolnitvami so sprejeli 
tudi odlok o občinskih cestah, ki 
so ga podrobneje prečesali že na 
prejšnji seji. Brez posebnih pri
pomb so sprejeli odlok o kategori
zaciji občinskih cest in kolesar
skih poti, ki med drugim določa, 
da imajo v kidričevski občini 55,2 
km lokalnih cest in 124,7 km jav
nih poti. 

Največ razprave so namenili 
pravilniku o plačah občinskih 
funkcionarjev in nagrad članov 
delovnih teles občinskega sveta, 
po katerem naj bi župan za poklic
no opravljanje funkcije prejemal 
mesečno okoli 270.000 tolarjev 
neto plače in funkcionarski doda
tek, za neprofesionalno župano-
vanje pa 50 odstotkov zneska. 
Svetniki naj bi za redno sejo pre

jemali 19 .300 , za izredno p, 
11.621 tolarjev sejnine. 

Po hitrem postopku so sprejeli 
tudi pravilnik o finančnih inter-
vencijah za ohranjanje in razvoj 
kmetijstva v občini, pomembno 
pa je, da so sprejeli mdi sklep o za-
gotovitvi sredstev za obnovo ko
pališča Kidričevo, po katerem bo 
občina Kidričevo v obdobju 4 let 
namenila za adaptacijo poletnega 
kopališča Kidričevo 51,2 milijona 
tolarjev. To sicer predstavlja dvo. 
letni prispevek za nadomestilo za 
uporabo stavbnega zemljišča, 1q 
ga občini plačuje Talum, lastnik 
kopališča. 

M. Ozmec 
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GC SE ... 
... i t . v Kidričevem 

'^Šorčme qienske na delovni čik-
Povzi prijavile tri mladeniče, ki 

jirn ga pokazali. Menda je 
^ava sledila jezi, ker ni hib 
H prida videti. 

- DA se je ormoški župan šel 
^^^Podarskega detektiva in z 

kopališča snemal pleza-
«̂če mulce. 
'" DA je omenjeni župan ma-

^^^atik, zato mu nikakor ne 
sredo v glavo kemični procesi, ki 
T ^ ̂ Srajo ormoškega kopališča 
^^^ali" toliko lukenj. 

DA ima taisto kopališče 
''"̂ 0 kelnarco, ki oh vročini 

^'^^ odpove. Menda ji opeša 

kar je dokaz, da 
. .u . -i , . morejo nadomes

til t človeka. 
... D A v ptujskem kopališču 

sama direktorica fizično dela. 
Občasno "poriva" vstopnice v 
avtomat. 

... DA 51 je mestni župan in 
poslanski podpredsednik ogledal 
Haloze iz zraka. Denar za heli
kopter hi že rešil kak kilometer 
haloške ceste. 

... DA hi moralo biti neurje v 
Halozah leto dni kasneje. Ta
krat bodo volitve povsem blizu 
in "skrb" za težave ljudi mnogo 
večja. 

... DA je Slovenija pred 
nezadržnim napredkom. Pos
lanci nimajo več k sebi obrnje
nih prstov. 

VIDI SE ... 
... DA je padla komanda: 

"Pozdrav na levo, pogled 
vstran, vojak!" 

O R M O Ž / PROBLEMATIKA MEJNEGA 
PREHODA 

HeiniprehmI' 
toUa gaspodarske' 
ga raj¥Of o Obilne 
Na zadnji seji občinskega sveta Ormož je Dušan Cvetko da! 
pobudo za prekategorizacijo cestnega mejnega prehoda 
Ormož iz meddržavnega v mednarodni potniški mejni pre
hod. Po njegovih besedah je predlog rezultat številnih proble
mov, do katerih je prišlo zaradi degradacije statusa mejnega 
prehoda, ki je pred leti že bil mednarodni. 

Ni zgolj naključje, da je dal 
Dušan Cvetko pobudo ravno 
zdaj. Ministrstvo za notranje za
deve je namreč na osnovi delovne
ga razgovora predstavnikov Mi
nistrstva za notranje zadeve Re
publike Slovenije in Ministrstva 
za notranje zadeve Republike 
Hrvaške, ki je bil 15. junija letos v 
Ljubljani, ter soglasja direktorja 
Carinske uprave Republike Slove
nije Franca Koširja izdalo dovol
jenje, da se lahko v času od 1. juli
ja do 15. septembra 1999 opravlja 
na meddržavnem prehodu Ormož 
tudi mednarodni osebni promet 
potnikov, ki prehajajo državno 
mejo z osebnimi vozili in osebni
mi kombiniranimi vozili; preha
janje avtobusov v mednarodnem 
prometu ni dovoljeno. Gre za pot
nike, ki za vstop v Slovenijo ne 
potrebujejo vizuma oz. imajo 
vizum predhodno že izdan na 
pristojnem diplomatsko-konzu-
larnem predstavništvu Republike 
Slovenije v tujini. 

Dovoljenje so predstavniki slo
venskega in hrvaškega mi
nistrstva izdali zaradi zagotavljan
ja večje pretočnosti prometa pre
ko mejnih prehodov v času turis
tične sezone. 

Dušan Cvetko je že 6. julija pis
no razložil svoj predlog Viliju 
Trofeniku, ormoškemu županu in 
poslancu v državnem zboru. 
Predhodno se je pogovarjal s 
predstavniki policije, z gospodom 
Grahom iz Maribora ter gospodo
ma Najvirtom in Zadravcem s 
policijske postaje Ormož. Skupaj 
so ugotovili, da je dovoljenje 
dobra osnova za kasnejšo prekate
gorizacijo mejnega prehoda 
Ormož iz meddržavnega v medna
rodnega. S strani policije in carine 
ni nobenih zadržkov, da prehod 
tudi po 15. septembru ne bi ostal 
mednarodni. Dušan Cvetko na os

novi večletnih negativnih 
izkušenj meni, da je problematika 
mejnega prehoda Ormož cokla 
gospodarskega razvoja Ormož, ki 
ima izredno zanimivo lego ob 
hrvaški meji in bi jo bilo potrebno 
izkoristiti za razvoj gospodarstva, 
trgovine in turizma na obeh stra
neh meje. Prekategorizacija bi 
prinesla pozitivne učinke na 
bodoči razvoj predvsem trgovine 
in turizma v Ormožu. 

Pogovarjali smo se tudi z vodjo 
carinskega referata Ormož Rati-
mirjem Blaževičem. Povedal je, 
da so pripravljeni na povečan pro
met preko meje ter da so carinski 
uslužbenci tudi dodatno strokov
no usposobljeni. Dejal je, da se res 
dogaja, da morajo na meji potnike 
zavračati, ker niso slovenski ali 
hrvaški državljani. V tem primeru 
jih napotijo na najbližja medna
rodna mejna prehoda - v 10 km 
oddaljeno Središče ob Dravi ali 30 
km oddaljen mejni prehod Zavrč. 
Zgodilo se je že, da ni mogel čez 
mejo hrvaški državljan, ki živi 2 
km stran od meje, ker je bila nje
gova žena nemška državljanka. 
Pot se mu je podaljšala za 60 km. 
Ratimir Blaževič je povedal, da je 
velik problem ormoškega prehoda 
nosilnost mostu ter pomanjkanje 
prostora, predvsem za prehod s 
hrvaške na slovensko stran. Že v 
primeru, da bi želeli pregledati 
avtobus, bi morali v tem času us
taviti ves potniški promet. Mejni 
prehod je namreč omejen na eni 
strani z reko Dravo, na drugi pa z 
železniško postajo. Če bi do pre
kategorizacije torej prišlo po 15. 
septembru, bi bilo potrebno na 
mejnem prehodu še marsikaj 
spremeniti. 

Pobuda je bila dana, odločitev 
pa je v rokah državnih organov 
Slovenije in Hrvaške. 

Maida Fridl 

P T U J / GIZ POETOVlO VIVAT ZA 
LETOŠNJE POLETJE 

Komerti^ Ptuiska not 
DOGAJANJE NA ŠTIRIH TRGIH IN DVO
RIŠČU DOMINIKANSKEGA SAMOSTANA 
Ptujsko poletno dogajanje bo letos okrnjeno tudi zaradi 
tega, ker organizatorji niso našli skupnega jezika. Zato 
se bo vsak trudil po svoje in iskal publiko. 

V GIZ Poetovio vivat, ki je bil ustanovljen zato, da bi imel na pri
reditvenem področju in tudi sicer v turizmu povezovalno funkcijo, 
pod skupno streho pa naj bi se našla javni in gospodarski sektor, so 
pripravili glasbeno-zabavni program oziroma koncerte v prvem 
delu, v drugem delu pa Ptujsko noč, tradicionalno zabavno priredi
tev, povezano s praznovanjem praznike mestne občine. Dogovori 
pa tečejo tudi o organizaciji poletnega kina na dvorišču domini
kanskega samostana in viteškega turnirja, če že ne bo viteških iger. 
To bo njegov osnovni prireditveni program to poletje. Dogajanje 
bo potekalo na štirih trgih: Novem, Slovenskem, Mestnem in Cvet-
kovem trgu. Prva prireditev iz glasbeno-zabavnega dela bo 23. juli
ja, ko bodo na Novem trgu nastopili Frajkinclari, 27. julija bosta 
na Slovenskem trgu nastopila Vlado Kreslin in AUan Taylor, 30. 
julija bo na Novem trgu nastopila skupina Nude, za 31. julija je na
povedan koncert Zorana Predina na Slovenskem trgu, 1. avgusta 
pa bo na tem trgu nastop Seana & Jamesa Cannona. Tradicionalna 
Ptujska noč bo 6. in 7. avgusta na Mestnem, Slovenskem, Novem 
in Cvetkovem trgu. Nastopili bodo Ptujskih 5, Jebela cesta?. Vlado 
Kalember in Mambo Kings, Pero Lovšin s Križarji, Faraoni in še 
kdo. Prva dan dvodnevnih glasbenih prireditev v okviru Ptujske 
noči bo zanimiv tudi zaradi izbora miss Štajerske v okviru letošnje
ga izbora za miss Slovenije. Na izboru za miss Štajerske leta 1996 je 
bila kasnejša miss Slovenije Alenka Vindiš druga. Za ptujska 
dekleta predstavlja letošnje tekmovanje še poseben izziv, obvezuje 
pa jih tudi tradicija. 

Program, ki ga je za letošnje poletne-dni pripravili v GIZ Poeto
vio vivat, bo potekal pod motom Poletje 99 - turizem za Ptuj. Za 
obiskovalce bo zanimiv tudi zato, ker vstopnine za posamezne nas
tope ne bodo pobirali. Lani so poletne prireditve dodatno v Ptuj 
privabile 30 tisoč obiskovalcev. 

MG 

P T U J /ZASPANO MESTNO JEDRO 

Kam ob I r o n c v fedna 
Ali ste se kdaj vprašali, zakaj naše, nedvonmo najlepše, mes
to ob koncu tedna ohromi? Mi smo se in to večkrat, zato smo 
pretekli konec tedna kljub muhastemu vremenu stopili v 
akcijo. Zgolj kot obiskovalci. 

Dejstva so potrjevala že znane 
resnice. Mesto po sobotnem do
poldanskem vrvežu tam okoli 13. 
ure docela ohromi. O življenju v 
starosti slovenskih mest pričajo le 
naključni sprehajalci, še najbolj 
živahno pa je v Mercatorjevi 
dežurni trgovini. Mesto ponovno 
zaživi na večer, tam okoli 22. ure, 
in če je toplo, zaživijo tudi terase 
gostinskih lokalov. Zaživele so 
tudi to soboto, vendar gneče ni 
bilo, saj je prijetno posedanje 
večkrat zmotil dež. Najvztrajnejši 
se seveda niso dali motiti, 
"vročica" sobotne noči je napove
dovala nove dogodivščine, ki smo 
jih želeli zabeležiti tudi mi. 

Najživahneje je bilo nedvomno 
v klubu Romantika pri hotelu Po
etovio, kamor zahajajo predvsem 
najstniki. Obiskovalci so morali 
za vstop v lokal čakati kar nekaj 
časa in tiste, ki jim je to uspelo, sta 
v kletnih prostorih hotela čakali 
savni podobna atmosfera in gro
mozanska gneča. Razposajeni 
ponočnjaki so se morali za svojo 
pijačo pošteno potruditi - in ne 
boste verjeli, tudi za prostor, ka

mor še cesar hodi sam. 
Zato pa so nekoliko starejši raje 

zavili v lokal Rothaus caffe na 
Cvetkovem trgu. Prvi so zasedli 
lože, ostali so morali zabavo na
daljevati stoje ali pa so še prej obs
tali na sicer lepo urejeni terasi 
pred lokalom. Večje gneče pa to 
noč v lokalu nismo zabeležili. 

Kot večina novodobnih 
ponočnjakov smo tudi mi to noč 
malo krožili naokrog in se zapelja
li še do lokala s pomenljivim 
imenom Vila Monde. Parikirišče 
je bilo docela zatrpano z avtomo
bili, zato so mnogi zabave željni 
svojega jeklenega konjička pustili 
kar ob glavni ceste Ptuj-Ormož, 
celo v dokaj ostrem ovinku. 
Gneča je bila tudi v tem lokalu ne
popisna. 

Polni vtisov smo počasi zakl
jučili ponočevanje v našem mestu, 
kajti pred nami je bila še nedelja, 
delovna kajpak. Dopoldan je bil 
turoben in zaman smo čakali son
ce. Popoldan pa smo ga le mahnili 
po mestu, vmes pa seveda še malo 
povprašali, koliko turistov se je 
kaj mudilo pri nas. V TIC-u so jih 

do 15. ure, dokler imajo ob nedel
jah odprto, kljub vrhuncu turis
tične sezone zabežili 16. Šest je 
bilo tujcev, od tega 2 celo iz 
Združenih držav Amerike. Več 
gostov je do iste ure obiskalo 
ptujski grad. 55 so jih zabležili in 
dodali, da jih pričakujejo še več 
glede na podaljšani delovni čas to 
poletje. No, po negodovanju mi
nula leta so se letos v Pokra
jinskem muzeju le odločili, da ob 
sobotah in nedeljah podaljšajo de
lovni čas do 20. ure. Vsekakor 
vredno pohvale. 

Ob tem pa smo skušali zaznati 
tudi utrip mesta. Sladkosnedi so 
se že pričeli zbirati v slaščičarni 
Jagoda, ki ob poletnih večerih 
postaja vse bolj priljubljeno 
stičišče mladih, tudi po srcu. 
Prešernova ulica je samevala, še 
največ gostov smo zabeležili v lo
kalu Julija. Priljubljena picerija 
Slonček in lokal Amadeus pa ob 
nedeljah ne obratujeta, verjetno 

povsem upravičeno, saj je obisk 
skromen. 

Bolj živahno kot v Prešernovi 
ulici je bilo v Čebela baru, kjer se 
lahko gostje pripeljejo dobesedno 
do mize. Soliden je bil tudi obisk 
v restavraciji Ribič, terasa je bila 
dokaj polna, notranjost prazna. 
Prazen pa je bil v popoldanskih 
urah, še pred dežjem, tudi zname
niti pešmost. 

Z obiskom restavracije Ribič se 
je pohajkovanje v starem 
ptujskem jedru počasi izteklo. Za 
primerjavo smo stopili še do loka
la Art na Hajdini. Tam je imelo 
dekle s polno teraso gostov kar ne
kaj dela. 

In kaj dodati ob koncu? Lahko se 
samo nadejamo, da bo bodo napove
dane poletne prireditve na Ptuju obu
dile mesto in predvsem njegove prebi
valce. 

Za vas sem se potepala 

Anemari Kekec 
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CIRKULANE / ŠOLSKI PRIZIDEK ČAKA NA D O K O N Č A N J E 

16 miliionov bo letos preniolo 
Kmalu bo leto, odkar so v Cirkulanah pri stari šoli zgradili' 
prizidek do II I . gradbene faze, potem se je gradnja ustavila.! 
Denar za njeno nadaljevanje je bil planiran šele v letošnjem. 
proračunu, ampak le skromnih 16 milijonov tolarjev, kar je I 
po besedah ravnatelja te haloške osnovne šole Franca Kekcaj 
občutno premalo. Občini bo predlagal najetje kredita, kajti; 
le tako bi lahko prizidek dokončali in do jeseni za pouk pri-I 
dobili dve specializirani učilnici. J 

Čeprav so se šolska vrata v 
Cirkulanah zaprla že pred 
dobrima dvema tednoma, pa ob
jekt še vedno sameva. Gradbeni
ki sicer še imajo dovolj časa za 

predvidena dela, ko naj bi vgra
dili okna, vrata in naredili fasa
do na novem objektu, a potem 
od 16 milijonov tolarjev zagoto
vo ne bo ostalo več nič. Zato 
ravnatelj Kekec predlaga, da bi 
na občini vso stvar ponovno 
preučili, kajti smiselno bi bilo 
prizidek že letos predati v upo
rabo. 

"Potrebovali bi vsaj še 40 mili
jonov tolarjev, da bi lahko zaprli 
objekt in uredili šolsko kuhinjo, 
ki bo sicer z opremo draga. V 
prizidku bomo pridobili dve 
težko pričakovani specializirani 
učilnici in učilnico za tehnični 
pouk, ki je sedaj v neprimernem 
in temnem prostoru. Tudi 
knjižnico bi radi preselili v večji 
prostor, potem pa bi že imeli do
volj prostorov za nov program 
9-letnega šolanja, kajti vsako 
leto se število učencev na naši 
šoli zmanjša vsaj za dva in čez 
dve leti bomo imeli le še en od
delek na generacijo. Nove pros

tore čakamo že nekaj let, zato bi 
bilo sedaj zelo narobe, da bi in
vesticijo pustili nekje na sredi 
in jo dokončali šele drugo leto. 
Ge ne bomo uspeli v občini in 
bomo dobili le 16 milijonov, po
tem bi želel, da bi nam vsaj ure
dili eno učilnico, ki nam nujno 
manjka," pravi ravnatelj Kekec. 

V občinskem proračunu za 
šolo ni predvidenih več kot 16 
milijonov, zato so sedaj na pote
zi župan in člani občinskega 
sveta, da sklenejo kak dodaten 
dogovor in vendarle o vsej stvari 
še enkrat tehtno premislijo. Šele 
ko bo v Cirkulanah urejen prizi

dek, bodo lahko temeljito obno
vili dobrih 100 let staro šolsko 
poslopje. 

Sicer pa je bilo letošnje šolsko 
leto za OŠ Cirkulane uspešno, 
sodeč po uspehu in dosežkih 
učencev na tekmovanjih, pravi 
ravnatelj Kekec. Učenci so v po
vprečju dosegli lepe učne rezul
tate, poleg tega pa so bili zelo 
ustvarjalni pri številnih 
krožkih, v delavnicah in razis
kovalnih nalogah, kjer so se 
posamezniki ob pomoči men
torjev še posebej izkazali. 

T. Mohorko 

"Za dokončan je p r i z i d k a 
b i p o t r e b o v a l i še v s a j 40 
m i l i j o n o v tolar jev," p rav i 
r a v n a t e l j F r a n c K e k e c . 

Šolski p r i z i d e k v C i r k u l a n a h z a e n k r a t še s a m e v a , 
g r a d b e n i k e p a d e l o č a k a v j u l i j u i n a v g u s t u 

P O D L E H N I K / NOVICE Z OS 

Tunstiini krožek 
"Turizem je v marsikateri občini najpomembnejša gospodars
ka panoga, tako bi lahko bilo tudi pri nas. Želimo, da bi nas 
obiskali in spoznali ta lepi severovzhodni del Slovenije, v ne
posredni bližini Ptuja. Živimo v Halozah, ki spadajo med na
jbolj znane vinorodne kraje v Sloveniji. Današnjemu gostu je 
v Halozah na voljo veliko možnosti spoznavanja naravne in 
kulturne dediščine kraja. Želimo obuditi spomin in ohraniti 
stare navade, običaje, kulturne znamenitosti in vrednote tra
dicije. Želimo, da mladi ljudje ostajajo doma, da se izselje
vanje iz Haloz dokončno ustavi." 

To so besede, zapisane v 
zloženki, ki so jo pripravili tu
ristični podmladkarji z osnovne 
šole Podlehnik. Njihova mento
rica Zdenka Golub nam je o nji
hovem delu povedala: "Na naši 
šoli že več let deluje turistični 
podmladek. Vsako leto sodelu
jemo na turističnem festivalu 
Turizmu pomaga lastna glava. 
Tudi letos smo se odločili in so
delovali na območnem tekmo
vanju v Lendavi. Sodelujemo pa 
tudi s turističnim društvom 
Podlehnik, ki je.bilo ustanovlje
no avgusta 1998 in sedaj šteje že 
okrog 130 članov. Predsednik je 

Franc Drobnič. 
Društvo in podmladkarji OŠ 

Martin Kores smo resno vzeli 
svojo nalogo in se lotili dela. 
Pripravili smo zloženko, izdela
li priponko, najlepši pa je bil 
prvi pohod po novi občini 
Podlehnik. Pot nas je vodila od 
občinske hiše v Podlehniku, 
kjer nas je pozdravil predsednik 
društva, proti Gorci, Rodnemu 
Vrhu, Jablovcu, skozi Dežno, 
nazaj proti Jablovcu, kjer nas je 
v svoji počitniški hiši pričakal 
župan Vekoslav Fric. Po prijet
nem zaključku ob hrani in glas
bi smo se odpravili nazaj v našo 
vas - idilično in romantično. 

Delček Haloz je tudi naš kraj 
Podlehnik. Če se sprehodite po 

okoliških gričih, oko zazna sre
di lepot narave hišice nekdanjih 
viničarjev, nove, večje hiše, mno
žico počitniških hišic in stare 
mogočne kmetije. Skrbno obde
lani vinogradi so delo pridnih 
rok haloškega, pokončnega in 
neutrudljivega človeka. Haloze, 
predvsem pa Podlehnik, so zna
ne po najkvalitetnejših vinih, ki 
sodijo v sam svetovni vrh. Naša 
želja je ljudem predstaviti naše 
kraje, ki veljajo za odročne j še in 

manj razvite, v resnici pa nudijo 
obiskovalcu lepote neokrnjene 
narave, užitek med vinogradi, 
strmimi griči in tišino, daleč 
vstran od mestnega vrveža," je z 
veseljem povedala Zdenka Go
lub, enako veselje in ljubezen do 
svojega kraja in njegovih ljudi 
pa vzgaja tudi v svojih turis
tičnih podmladkarjih, ki bodo 
čez nekaj let postali pravi turis
tični zanesenjaki. 

Ur 

N a s l o v n a s t r a n p r o s p e k t a 
P o d l e h n i k a 

Podlehniški turistični p o d m l a d k a r j i s o s e p r e d s t a v i l i z 
r a z s t a v o 

SLOVENSKA BISTRICA / RAZSTAVA "ZRCALA" 

Zrccifci v t t f f a n y t e h n i k i 
Poleg lepih in krhkih umetnin iz stekla je Zavod za kulturo Slovenska Bistrica postavil 
še drugo "steklarsko" razstavo, ki bo na ogled do 17. julija. Gre za zrcala v tilffany tehniki 
umetniškega obrtnika Danila Rojka iz Maribora, ki dela v sodelovanju z Robertom 
Lončaričem. 

Raziskovanje steklarske umetnosti in steklarstva 
nasploh je eden od navdihov oblikovalcev Danila 
Rojka in Roberta Lončariča, ki skupaj snujeta ideje 
v steklarski delavnici Glažar v Mariboru, Danilo pa 
jih kasneje uresniči v najrazličnejših oblikah uni
katnih ogledal in drugih uporabnih steklenih iz
delkov, izdelanih v tiffany tehniki. Ob razstavlje
nih izdelkih se prepričamo, da gre za nekaj več kot 
samo za oblikovalčevo težnjo po dosegu viška este
tike v unikatnem oblikovanju, nehote presegajo 
okvir uporabnosti in nastopijo v povsem drugačni 
vlogi. 

Kaj je pravzaprav tiffany tehnika? V zadnjih de
setletjih 19. stoletja so se umetnostni steklarji nav

duševali nad novostmi. Izjemno vpliven je postal 
med njimi Luis Camfort Tiffany, ki je v steklu raz
vil nov umetniški slog. Od okoli leta 1895 do 1928 
je za newyorški trg izdeloval svetilke Tiffany z 
dežnikom ali gobastim senčnikom iz barvastega 
stekla z naravnimi kovinskimi barvami. 

Ko se sprehajaš med razstavljenimi predmeti, te 
obide želja, imeti takšno ogledalo tudi v domači 
hiši. Podalo bi se tako h kosu stilnega pohištva iz 
druge polovice prejšnjega stoletja ali pa tudi k lepe
mu modernemu pohištvu, ki ga med našimi 
pohištvenimi proizvajalci ne manjka. 

Vida Topolov9€ 

FILMSKI KOTIČEK 

Generatija X 
(American History X) 

NEPOZABEN FILM. MORDA ZARADI USODNEGA PREPLETAN
JA LJUBEZNI IN SOVRAŠTVA, GANLJIVE VEZI MED DVEMA 
BRATOMA ALI PA ZARADI ŠOKANTNIH PREPRIČANJ NEKIH 
OBRITOGLAVCE. KAKORKOLI ŽE, V FILMU NE BO PRIŠLO LE DO 
PREOBRAZBE GLAVNIH OSEB, PAČ PA TUDI DO VAŠE. ZATO 
SE BOSTE GENERACIJE X ŠE DOLGO SPOMINJALI. 
DANNY (EDVARD FARLONG) JE DENKOV MLAJŠI BRAT IN 
TAKO KOT VSI STAREJŠI BRATJE IMA TUDI DENK (EDVVARD 
NORTON) VELIK VPLIV NANJ. IN KO SE DENK NAVDUŠI NAD 
NACIZMOM IN POSTANE NESTRPEN DO VSEH NEBELIH RAS, 
GRE PO NJEGOVIH STOPINJAH TUDI DANNY. ZARADI UBOJA 
ČRNCEV PA MORA DENK V ZAPOR IN SE PO PRESTANI KAZ
NI VRNE POVEM SPREMENJEN. TODA ALI BO NACIZEM US
PEL IZRINITI TUDI IZ DANNYJEVE GLAVE. 
ODLIČEN FILM VAS BO POPELJAL V REVNO BELSKO DRUŽINO, 
KI SE POČUTI OGROŽENA V RASNO MEŠANI SKUPNOSTI -
STRAH SE SPREMENI V SOVRAŠTVO, KI ZAČNE DOMINIRATI 
NAD NJIHOVIM ŽIVLJENJEM. SMISEL OBSTOJA POSTANE 
NESTRPNOST, MAŠČEVANJE IN SOVRAŠTVO DO DRU
GAČNOSTI. TO SE SPREVRŽE V POSKUS POSAMEZNIKOV, 
DA BI S SILO SPREMENILI SVET. TODA PREJ KOT DMŽBA SE 
BO VERJETNO SPREMENIL POSAMEZNIK. OD PRVE MINUTE 
VAS BO TRAGIČNA VSEBINA DRŽALA V NAPETOSTI, KAR BO 
TRAJALO VSE DO ZADNJE SEKUNDE FILMA IN ŠE DLJE - NANJ 
BOSTE MISLILI ŠE DOLGO PO ODHODU IZ KINA. 
AMERICAN HISTORY X PA SE NE NANAŠA LE NA AME
RIČANE, SAJ SE VSAK NAROD ZNAŠA NAD SVOJO ČRNO 
OVCO. MORDA TO NISO PRI NAS ČRNI ALI RUMENI LJUDJE, KI 
JIH VIDEVAMO SKORAJ TAKO POGOSTO KOT SEVERNI SIJ, 
PAČ PA LJUDJE, KI GOVORIJO JEZIK, PODOBEN NAŠEMU, PA 
VENDAR NI NAŠ... 
GENERACIJA X VAM BO DALA TISTO, KAR SO PRESKOČILE 
URE ZGODOVINE - NAMESTO SUHOPARNIH PODATKOV O 
HITLERJU IN NJEGOVIH PRIVRŽENCIH BOSTE LE-TE TUDI RAZU
METI, KAR PA NE POMENI, DA SE BOSTE Z NJIMI STRINJALI. 
BISTVENO DRUGAČE OD POUKA ZGODOVINE JE TUDI TO, DA 
PRI TEM FILMU GOTOVO NE BOSTE ZASPALI. 

Nataša Žuran 

N o v e s l i k a n i t e z a 

n a i m l a i š e k n i i g o U u b e 
Kljub počitniškemu vzdušju in 

kljub okrnjeni obdelavi knjig 
(obdelave neknjižnega gradiva, 
ki je pomemben del knjižnične 
stroke, pa sploh ni) v Knjižnici 
Ivana Potrča (kroničnemu po
manjkanju strokovnega kadra 
so se pridružili še zapleti s fi
nanciranjem slovenske knjižni
čne mreže) je nekaj slikaniškifi 
novitet priromalo na police mla
dinskega oddelka. 

Pih in Puhka 
Pravljica Brigitte Minne je pos

tavljena v zimski čas, kar dobro 
dene v teh poletnih vročih dneh. 
Zajček Pih je naredil velikega 
snežaka, a droben glasek pri
govarja Pihu, da snežaka goto
vo zebe. Kaj takega lahko reče 
le nekdo, ki ga pošteno zebe, 
pomisli Pih in se ozre za glas
kom. Dobrosrčni zajček uzre 
premraženo miško in jo povabi 
k sebi domov. Starševsko nego
dovanje premaga iskreno prija
teljstvo med Pihom in Puhico, ki 
ostane pri zajčji družini do nas
lednje zime, ko poštni golob 
pogreša svojo mišjo pomočnico. 

Ingrid Godon je pravljico 
odlično ilustrirata, za slovenske 
otroke jo je prevedel Uroš 
Kalčič, izdata pa jo je založba 
Kres iz Ljubljane. 

UMji takšni in 
drugotni 

je odlična slikanica, kjer so, 
kakor v prejšnji, glavni junaki 
zajci. In tudi to je izdata založba 
Kres v prevodu Uroša Kalčiča. 
Guido Van Genechten pripove
duje o Riku, ki so ga drugačni 
uhlji pripeljali na rob obupa. 
Zajčku je namreč desni uhelj 
nesramno visel proti tlom in os
tali zajčki so iz Rika brili norce. 
Zajček je skušal svoj viseči uhelj 
skriti pod babtčino kapo, a osta

li so se še bolj smejali. Salve 
zajčjega smeha je Rtk požel s 
korenčkom v ušesu, z opornico 
iz suhe veje in vrvice, s povojem 
okoli uhlja, z ribiško palico in s 
kljukico za perilo ... Kaj vse je 
počet, da njegov uhelj ne bi vi
sel! Slednjič je poiskal pomoč 
pri zdravniku in zajci so nehali 
zbijati šale o visečem ušesu, 
čeprav je Riku ostal enak uhelj. 

IFITF, Suzi in Pavle 
Uzo in Pavleta avtorice Anje 

Rieger slovenski najmlajši bralci 
že poznajo. V novi slikanici se 
največjima prijateljema, deklici 
in medvedku, pridruži še 
punčka s čarobno oblekco -
Suzi. Medvedek je globoko 
užaljen, saj Liza posveča ves 
svoj prosti čas novi punčki. Pav
le hoče na različne načine vzbu
diti dekličino pozornost, a vse 
zaman. Liza ga celo globoko 
poniža in užali. Kot se za 
pošteno pravljico spodobi, so 
na koncu vsi trije pravi prijatelji. 
Tudi ta slikanica je izšla pri 
založbi Kres, ki je v poletnem 
paketu izdala še slikanico: 

Beti vran in 
ima ovžka 

Eugen Sopko pripoveduje z 
besedo in sliko o težavah dru
gačnih. Belega vrana njegova 
jata iztoči, saj z njegova belina 
privablja lovce. Črna ovčka med 
belo čredo pa je vaba za volko
ve. Tako se srečata žalostna in 
osamljena, skušata si pomagati 
z belo in črno ban/o s smetišča, 
a dež znova odkrije njuno pravo 
barvo. Nato se domislita: beta 
vrana gre k belim ovčkam in 
črna ovčka k črnim vranom. 
Toda: oboji pogrešajo svoja iz
gubljenca in vrneta se v 
domačo jato in čredo. 

Od nog do glave 
je zabavna, igralna slikanica o 

spoznavanju človeškega telesa 
za najmlajše. Avtorici Judy 
Hindley in Brita Grandstrom sta 
napisali in narisali zgodbico za 
malčke in starše, ki bodo uživali 
ob skupnem miganju in pogo
varjanju. Slikanico je priredila in 
prevedla Benjamina Košir Jaketj 
za založbo Didakta iz Radovlji
ce. 

ILF/ANO Memenčli 
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K A J D I N A / OKROGLA MIZA BORCEV IN UDELEŽENCEV NOB 

Poveimmt seAmiosH $ prateMostfo m pnhodnosHo 
Iĵ jdinčani so prispevali znaten delež k novejši zgodovini 
0ašega okoliša. To je potrjevala tudi vsebina zbora borcev in 
udeležencev NOB Hajdina, ko so se zbrali ob okrogli mizi na 
predvečer državnega praznika - dneva državnosti. Obudili so 
spomine na dogajanja v 20. stoletju in prispevke Hajdinčanov 
^ tem dogajanjem. V razpravi so sodelovali tudi predstavniki 
l)orčevskih organizacij iz sosednjih krajev in občin, s katerimi 
JO bili povezani vso novejšo zgodovino. 

V spominih so obudili doga
janja ob koncu prve svetovne 
vojne, ko se je tudi precej Haj-
jinčanov odzvalo klicu generala 
ĵ udolfa Maistra in sodelovalo v 
bojih za severno slovensko 
jnejo. V novi državi kraljevini 
Jugoslaviji so utrjevali narod
nostno zavest. Med drugim so 
na območju takratne občine 
Hajdina ustanovili Društvo 
Icmečkih fantov in deklet, ki je 
letno prirejalo množične shode 
kmečkega prebivalstva ter orga
niziralo tekme koscev in 
grabljic. Glavni namen društva 
pa je bil domovinska vzgoja lju
di, zlasti še v drugi polovici tri
desetih let, ko so se nad Evropo 
in svetom začeli zgrinjati gro
zeči oblaki. 

POMEMBEN 
PRISPEVEK V 
NARODNOOSVO
BODILNEM BOJU 

Kako pomembna je bila takrat 
domovinska vzgoja ljudi, ne le 
za Hajdino, temveč za vso slo
vensko domovino, se je pokaza
lo aprila 1941, ko je velik del 
naše domovine zasedel nemški 
nacistični okupator. Veliko 
naših zavednih in sposobnih 
ljudi je izgnal v Srbijo in na 
Hrvaško. Velika večina članov 
društva, predvsem mladih, se je 
obrazsulu države odzvala pozi-

i vom prvih organizatorjev odpo
ra ter začela zbirati orožje in 
strelivo. Kljub okupatorjevim 

grožnjam z ustrelitvijo so skri
voma in nadvse prizadevno zbi
rali orožje in ga prinašali v 
začasno zbirališče pri gostilni 
Valand na Zgornji Hajdini. Od 
tam so ga odpeljali in zakopali v 
gozdu v bližini ceste Ptuj - Pra-
gersko. Tja so vozili zbrano 
orožje tudi aktivisti z leve strani 
reke Drave. Avgusta 1941 so iz 
tega bunkerja po kurirskih po
teh odnesli orožje prvim parti
zanom na Pohorje. 

Pri cerkvici sv. Roka se je 8. 
avgusta 1941 zbrala skupina 
mladih zanesenjakov, da bi se 
dogovorili o skupnem odhodu k 
partizanom na Pohorju. Skupi
na je bila izdana, gestapo je še 
isti večer večino aretiral, mučil 
v zaporih in jih skupaj z drugi
mi sotrpini 10. oktobra 1941 na 

dvorišču mariborskih zaporov 
ustrelil kot talce. Pozneje je bila 
odporniška skupina organizira
na tudi v Skorbi in bila prav 
tako žrtev izdaje. Šest članov te 
skupine je bilo 23. aprila 1944 
med talci, ustreljenimi pri 
Ribičevem mlinu v Cezanjevcih 
pri Ljutomeru. 

Kljub izdajam, ustrelitvam in 
pošiljanju v taborišča smrti oku
patorju ni uspelo uničiti posto
janke Osvobodilne fronte na 
Hajdini. Vključevali so se vedno 
novi borci in sodelavci. Na po
budo pokrajinskega vodstva OF 
za Štajersko je bila na Hajdini 
ustanovljena partizanska kurir
ska postaja TV-8 S. Člani od
porniške skupine so zgradili 
šest bunkerjev (dva v naselju 
Zgornja Hajdina, dva v hajdin-
skem gozdu in enega v Slovenja 
vasi). V njih so se zadrževali 
borci in kurirji TV-8 S. Ko se je 
število borcev povečalo, so odšli 
na novo lokacijo na Rodni Vrh v 
Halozah. Tudi tam je okupator 
skupno odkril in jo 27. septem
bra 1944 v bližini cerkvice sv. 
Duha napadel z vojaškimi in 

policijskimi silami. Napadalci 
so imeli 21 mrtvih in 27 ranje
nih, izmed borcev pa so padli 
trije, med njimi tudi komandir 
Stane Petrovič. 

Odbora OF sta delovala tudi v 
Slovenji vasi in Dražencih. 
Obveščevalni center v Slovenji 
vasi je opravljal naloge za širše 
območje. Premogli so tudi pisal
ni stroj, kar je bila takrat red
kost. Kurirsko mrežo OF v 
Dražencih so sestavljali 
predvsem fantje in možje, ki so 
bili prisilno mobilizirani v 
nemško vojsko, pa so od tam po
begnili ali prišli na dopust in se 
niso vrnili. 

SPOMINSKA 
OBELEŽJA 

v spomin na žrtve za svobodo 
v letih 1941-1945 so se ljudje z 
območja občine Hajdina od
dolžili s postavitvijo spomin
skih obeležij in poimenovanj: 
pri vhodu v osnovno šolo Hajdi
na so odkrili spominsko ploščo, 
na kateri so vklesana imena 
vseh padlih borcev, talcev in 
drugih žrtev okupatorjevega na
silja; pProsvetno društvo Hajdi
na so poimenovali po Stanetu 
Petroviču, padlem komandirju 
kurirske postaje TV-8 S; v goz
du na Zgornji Hajdini so odkrili 
kamnito spominsko obeležje na 
kraju, kjer so leta 1941 zakopali 
orožje in strelivo; ohranili in 
leta 1981 obnovili so enega iz
med šestih bunkerjev iz leta 
1943 v gozdu na Zgornji Hajdi
ni ob cesti Ptuj - Pragersko. 

OSAMOSVOJI
TVENA VOJNA 
V LETU 1991 

v občini Hajdina, tedaj še kra
jevni skupnosti, so vojno za sa
mostojno državo Slovenijo 

pričakali pripravljeni. Izdelani 
so bili načrti za varovanje živl
jenjsko pomembnih gospodar
skih in infrastrukturnih objek
tov ter ustanov. Dobro je bila 
organizirana kurirska in 
obveščevalna služba. Uspo
sobljene in pripravljene so bile 
intervencijske enote civilne 
zaščite (prva medicinska 
pomoč, reševanje, gašenje 
požarov itd.). Pravočasno so iz
vedli mobilizacijo pripadnikov 
teritorialnih enot pred in med 
osamosvojitveno vojno. Na nji
hovem območju je obstajal in 
deloval operativni štab teritori
alne obrambe za širše območje. 
Zadovoljni so, da med osamo
svojitveno vojno na območju 
Hajdine ni prišlo do vojnih dej
stev in žrtev. Za uspešno delo 
pri izvajanju mobilizacijskih 
nalog je ministrstvo za obrambo 
RS leta 1992 podelilo priznanje 
- znak zmagali smo - trem čla
nom, med njimi tudi članu 
borčevske organizacje. 

V SKRBI ZA 
PRIHODNOST 

Po ustanovitvi samostojne 
občine Hajdina so se aprila letos 
sestali tudi člani borčevske or
ganizacije in sklenili, da se kra
jevna organizacija borcev in 
udeležencev NOB preimenuje v 
občinsko organizacijo Hajdina. 
Vodi jo še naprej predsednik 
Franc Fridl, ki je bil tudi izvol
jen za svetnika občine, sočasno 
pa je predsednik društva upoko
jencev. Tajnik je Jože Vratič. 
Preko njiju in po dejavnosti 
drugih članov borčevske organi
zacije so povezani z vsem 
društvenim življenjem v občini 
in sodelujejo tudi s političnimi 
strankami. Ob dejstvu, da se šte
vilo njihovih članov iz leta v 
leto zmanjšuje, saj je njihova 

povprečna starost 79 let, 
vključujejo v društvo tudi 
mlajše občane, če so zagovorni
ki vrednot NOB, sprejemajo 
določila statuta in programske 
usmeritve območnega 
združenja borcev in udeležen
cev NOB Ptuj. Gre torej za pom
laditev borčevske organizacije. 
Ker je glede tega med nekateri
mi ljudmi napačno mnenje, da 
se s tem širi krog "priviligiran-
cev", naj zapišem, da članstvo v 
borčevski organizaciji ne daje 
danes nobenih prednosti. Posa
mezniki uživajo oziroma so 
lahko uveljavili le tiste, ki jim 
jih dajejo tako imenovani vojni 
zakoni (zakon o vojnih invali
dih, zakon o žrtvah vojnega na
silja in zakon o vojnih vetera
nih). Med temi so udeleženci 
NOB, taboriščniki, izgnanci, 
ukradeni otroci, med mlajšimi 
pa samo aktivni udeleženci slo
venske osamosvojitvene vojne. 
Prav tako so si Hajdinčani v 
svoj program dela tudi zapisali, 
da bodo spremljali izvajanje za
konov o žrtvah vojnega nasilja 
in o vojnih veteranih ter poma
gali svojim članom pri uveljavl
janju gmotnih in drugih pravic. 
Med drugimi programskimi na
logami je še zapisano: ohranjan
je in širjenje zgodovinske resni
ce o NOB slovenskega ljudstva; 
ohranjanje pristnih medseboj
nih tovariških odnosoV med 
člani in simpatizerji; skrb za 
ohranjanje in redno vzdrževanje 
pomnikov NOB na območju 
občine; sodelovanje z osnovijo 
šolo Hajdina, krajevnimi in 
občinskimi organizacijami so
sednjih krajev ter z vsemi orga
nizacijami društvi, ki priznava
jo vrednost NOB 1941-1945. 

Fran€ Flderiek 

S p o m i n s k i k a m e n v g o z d u , k jer s o le ta 1941 z a k o p a l i 
z b r a n o orožje 

O h r a n j e n in o b n o v l j e n b u n k e r Iz l e ta 1943 v g o z d u n a 
Z g o r n j i H a j d i n i . Foto: Jože Vrat ič 

O0 rOO IN TAM 
VEUKA NEDMUA • 
6. r e f f f r o f i e c t e f f r i r a n o č 

Prostovoljno gasilsko društvo Velika Nedelja prireja v sobo
to, 17. julija, 6. velikonedeljsko noč. Že ob 13. uri se bo 
pričelo tekmovanje gasilskih enot za pokal Velike Nedelje. 
Pokrovitelj tekmovanja bo župan občine Ormož Vili Trofenik. 
Za mlade in stare, predvsem pa za najmlajše bo ob 18.30 
nastopil čarodej Augustino. Od 20 ure naprej bo pod veliko-
nedeljskim gradom potekala zabava s plesom. Igral bo an
sambel Sredenšek. Ob 24. uri pa bo srčkov ples. 

jmOVSia 0 O i • Žeter 1999 
Turistično društvo Dediščina iz Jurovskega Dola prireja to 
soboto, 17. julija, na trgu sv. Jurija prireditev Žetev '99. Na 
tradicionlani turistično-kultumi prireditvi, že deveti, bodo pri
kazali mlatev z mtatilnico, pripravljajo pa tudi kmečke igre In 
kulturni program. V zabavnem delu bodo nastopili Prerod. 
Ivica šerfezi, Geza in Dolores. 

P T U J / PREDSTAVLJAMO PRVI PTUJSKI ZASEBNI PATRONAZNI SESTRI 

Pah^nmna dn/iimka medkimko sestro 
Pretekli četrtek sta pričeli delati prvi zasebni patronažni se
stri na Ptuju; v Sloveniji jih je sedaj osemnajst. Za samostojno 
pot sta se po velikih "birokratskih" težavah in dolgem letu 
čakanja odločili višja medicinska sestra Milena Pavlica in 
medicinska sestra Martina Ganza-Žele, obe pa bosta še na
prej delali na istem "terenu". Za njune varovance se ne bo nič 
spremenilo, saj sta prevzeli celotno zdravstveno oskrbo nad 
njimi. 

Milena Pavlica je že deset let 
Patronažna sestra na območju 
Juršincev in ravno vodilnim 
niožem (predvsem županu Aloj
zu Kavčiču in predsedniku 
'občinskega sveta Simonu To
plaku) v občini so mora zahvali-
î) da je danes samostojna patro

nažna sestra s koncesijo. 
Moje delo sedaj ne bo nič 

'̂ žje, kvečjemu še bolj naporno, 
êndar če to delo delaš s srcem, 

Potem se ti vse delo povrne v 
^̂ isku roke, objemu, ko ti kdo 
^ioka na rami in ti ne veš, kaj 

bi rekel, v pogledu v oči, besedi 
hvala. Ali veste, da obiskujemo 
nekatere bolnike več let, tudi 
deset let, vsak dan? Večkrat se 
razvije pravzaprav dober medse
bojni odnos sodelovanja in zau
panja. Odkar sem patronažna 
sestra, sem bogatejša za marsi
katero izkušnjo in prijateljstvo. 
Veselim se dela z ljudmi, poma
gam jim po svojih močeh in jih 
imam rada. Življenje se mi zdi 
polnejše, prijaznejše, predvsem 
pa kvalitetnejše." 

Martina Ganza-Žele je že de

vet let patronažna sestra na 
območju Vitomarcev in Trnov
ske vasi (prej šest let v centru 
Ptuja) in prav tako vodilnim 
možem (predvsem župani Franc 
Pukšič, Kari Vurcer, Stanko 
Krepša, člani občinskega sveta 
in zdravnik Franc Suta) v 
občini so mora zahvaliti, da je 
danes samostojna patronažna 
sestra s koncesijo. 

"Medicinske sestre v Sloveniji 
smo najštevilčnejša skupina del
avcev v zdravstvu. Posebej zani
mivo je, da niti države niti zava
rovalnice ne zanima, kaj in kako 
dela ta najštevilčnejša skupina 
medicinskih sester in zdravstve
nih tehnikov, ki edina spremlja 
bolnika celih štiriindvajset ur. 
Naše delo zdravstvene nege se 
namreč nikjer ne beleži, nikjer 
ne piše časovnega normativa za 

kakšno opravilo in koliko je to 
delo vredno. In ravno zato sem 
se odločila za samostojno pot, 
kjer bom lahko sama določala 
vrednost svojega dela." 

Zasebni patronažni sestri Mi
lena Pavlica in Martina Ganza-
Žele si želita še naprej dobro so
delovanje z osebnimi zdravniki, 
dispanzerji, bolnišnico, Cen
trom za socialno delo in drugi
mi pomoči potrebnimi. Opravl
jata pa tudi zdravstvene storitve 
in nego za samoplačnike. 

Za naročila sta dosegljivi vsak 
delavnik od 7. do 8. zjutraj: v 
občini Juršinci Milena Pavlica, 
tel.: 782 488, 041 761 883, v 
občini Trnovska vas in Vito-
marci - Sv. Andraž: Martina 
Ganza-Žele, tel.: 779 763. 

MIlan KraliK PavlUa Mil 
•̂̂ a Pav l i ca s s lužben im v o z i l o m 

M a r t i n a G a n z a Že ie s s iužben im v o z i l o m . Foto: N in i 



ZANIMIVOSTI, REPORTAZe 
IŠČETE SVOJ STIL? 

Izbrani stil ohranja Simonino prisrinosf 
Simona Blagovič Je Ptujčanlia in absolventî a pedagoške fa
kultete v Mariboru, po končanem študiju pa bo profesorica fl-
lozoflje in biologije. Kljub temu da bo septembra mamica, se 
v tem obdobju intenzivno posveča študiju, želi ga čimprej do
končati. Za našo akcijo se je odločila predvsem zato, da bi ji 
strokovnjaki pomagali do drugačnega stila, takšnega, ki ji bo 
pomagal do avtoritete v razredu, saj je vizualni vtis zelo po
memben, da te otroci "jemljejo resno", je prepričana Simona. 
Svoj dosedanji stil je ocenila kot otroškega. , 

Potem ko se je Simona 
spoznala z vsemi, ki jo bodo 
"vzeli v roke", se je najprej ogla
sila v kozmetičnem studiu 
Neda. V pogovoru z njo je 
kozmetičarka Neda Tokalič iz
vedela, da se je zaradi problema
tične kože že zdravila pri der
matologu. V nosečnosti se ji je-
stanje zelo izboljšalo. Preden sta • 
pričeli nego, ji je Neda uredila 
obrvi. Pregled kože je pokazal, 
da ima Simona zelo občutljivo 
kožo, zato je je uporabila linijo 
Thalgo za nego občutljive kože. 
Gre za preparate, ki vsebujejo 
ekstrakte kamilice, hamamelisa, 
rdeče in rjave alge in kožo 
vlažijo, pomirjajo ter krepijo 
žilne stene. Za masko je upora
bila eterična olja (aromaterapi-
ja). Olja delujejo v enaki meri na 
telo kot na psiho. Zaradi hlaplji
vih komponent pride tudi s 
pomočjo dihalnih poti do njiho
vega optimalnega sprejema in 
učinka. 

Frizer Sašo Fenos je povedal, 
da so pri Simoni skušali izkoris
titi naravno gibanje las (kodra-
vost). Lase so ji po vsej glavi 
enakomerno postrigli, frizuro 
pa prilagoditli njeni osebnosti, 
obrazu, značaju, letom, stanju 
in prisrčnosti. To je t.i. persona-
lizacija. Barvo las so le narahlo 
niansirali v bakreni ton z 
barvnim prelivom in naredili 
barvne pramene intenzivnejše 
barve po kroni glave. Z design 
sprejem pa so poudarili in 
učvrstili celoten videz. 

Vizažist Dani Kolarič se je 
potrudil za Simonin make-up. 
Po nanosu najprej tekočega 
pudra in nato pudra s prahom, 
ki je služil za njegovo utrjevan
je, se je lotil njenih oči. Obrobil 
jih je s črtalom črne barve, za
senčil pa v nežno vijoličastih to
nih. Na koncu je uporabil še 
maskaro, obrvi pa poudaril z 
rjavim senčilom. Ustnice je 
poudaril v naravno vijoličnem 
tonu, jih namazal z enakim to

nom šminke za ustnice ter jih 
izpopolnil. Na ličnice je nanesel 
rdečilo v bakrenem tonu, s 
čimer je dosegel optično zožitev 
obraza. 

Strokovni vodja športnega 
študija Olimpik Vlado Čuš je 
Simoni kot bodoči mamici pos
redoval nekaj izredno koristnih 

nasvetov o prehrani in gibanju. 
Pri tem je izhajal iz tega, da je 
tradicionalno prepričanje, da je 
v nosečnosti potrebno jesti za 
dva, že zdavnaj ovrženo. Ženska 
naj bi se v nosečnosti zredila na
jveč do 12 kg. Nosečnost tudi ni 
čas, ko bi žensko najbolj skrbelo 
za obliko bokov in dodatno te
lesno težo. Po drugi strani pa to, 
da se nosečnica prekomerno 
zredi, ne pomaga k rojstvu bolj 
zdrvega in večjega otroka, am
pak lahko vse samo oteži. Zra
ven drugih sestavin ima v preh
rani nosečnice izreden pomen 
zadostna količina beljakovin, 
nenasičenih maščobnih kislin, 

kompleksnih ogljikovih hidra
tov, vitaminov, kalcija in vode, 
tudi pravilna in redna telesna 
vadba oziroma aktivnost 
nosečnice, ki prispeva k ohran
janju njene gibljivosti, moči in 
vzdržljivsoti, izboljšuje pa tudi 
delovanje obtočil in dihalnega 
aparata. Poseben del vadbe je 
lahko namenjen vajam za di
hanje in krepitev medeničnega 
dna, vendar pa o tem, kaj in ko
liko vadbe potrebuje nosečnica, 
odloča predvsem njen zdravnik 
- ginekolog. Med nosečnostjo je 
potrebno posebno pozornost na
meniti negi trebuha, bokov in 
prsi. Simoni bodo v studiu 
Olimpik kot prvi Ptujčanki 
predstavili program beauty 
mama, ki je novost tudi v Slove
niji. 

Stilistka Barbara Plaveč 
Brodnjak je pri izbiri oblačil 
skušala slediti stilu, ki ga bo Si
mona uporabljala po porodu, ko 
bo delala kot profesorica. To je 
stil, ki je sicer nekoliko resnejši, 
čeprav bi Simoninim letom še 
vedno bolj pristajal najstniški 
videz. Tako kot za vso prosveto 
naj bi tudi za Simono veljalo, da 
njihov stil ne more biti takšen, 

kot ga nosijo njihovi učenci ozi 
roma dijaki, saj naj bi se profe, 
sorji tudi po oblačilih ločili q^ 
dijakov. To pa ne pomeni 
vedno, da ne smejo biti oblečeni 
športno, da bi morali biti vedno 
v strogih kostimih in krilih do 
kolen. Absolutno odpadejo 
moda mini kril, moda, ki preij, 
rano poudarja ženske linije, in 
močne barve in vzorci, ki bi de-
koncentrirali učence. Za Simo-
no je Barbara Plaveč izbrala U. 
hek hlačni kostim v ultramarin 
barvi, ki je njena kreacija oziro-
ma so ga sešili posebej zanjo, saj 
sta skupaj ugotovili, da v 
ptujskih trgovinah za nosečnice 
nimajo primernih oblačil. Pri 
tem Barbara še posebej poudar
ja, da nosečnice ne morejo biti 
vedno v nabranih oblačilih. 

Z novo podobo, ki so jo poma
gali ustvariti naši strokovnjaki, 
je bila Simona zelo zadovoljna, 
Fotografije so nastale v 
ptujskem mestnem parku 
prejšnjo sredo v deževnem 
večeru, ko je bilo za Simono že 
skoraj sedem ur "obdelave", 
Kljub temu se ji nasmeh z obra
za ni izbrisal. 

Majda Goznik 

S i m o n a p r e j .... ... i n p o z n e j e 

S i m o n a v e l e g a n t n e m h i a č n e m k o m p l e t u b l a g o v n e 
z n a m k e B a r b a r e P laveč . Foto: Č r tomi r G o z n i k 

PTUJ / NOVE SOBE 

Nove Hiristiine posfe/f e 
Pri Krapševih na Panorami 
(Maistrova 19) so se pred pe
timi leti odločili za turistično 
dejavnost. Uredili so prve 
sobe, danes lahko naenkrat 
prenočijo enajst gostov. V teh 
letih so si uspeli pridobiti 
njihovo zaupanje, gostje se 
pri njih dobro počutijo, pri
hajajo pa praktično z vseh ce
lin. Pogosto se tudi vračajo. 
Ugaja jim okolje, še posebej 
ker do Kraševih vodi po vsej 
verjetnosti še edina neasfalti-
rana pot na območju mesta 
Ptuja. 

Pred kratkim pa so se 
Krapševi odločili za povečanje 
števila ležišč: vsaj toliko naj bi 
jih bilo, da bi lahko prenočili 
avtobus gostov. Investitorica je 
hčerka Metka. 

Ptuj nujno potrebuje nove tu
ristične postelje, zato je odlo
čitev družine Krapša toliko bolj 

hvalevredna. Če bi jih podprle 
še mesto, bi lahko nastalo še več 

MG 

Pri Krapševih n a P a n o r a m i g r a d i j o - poveča l i bodo 
noč i tvene z m o g l j i v o s t i . Foto: M a j d a Goznik 
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pTUJ / OB ZAKUUČKU PLESNE SEZONE V PC MAMBO 

fliambovti odplesali že pefo leto 
l̂ onec junija se je končala tudi plesna sezona v plesnem cen-
1 ^ in plesnem klubu Mambo na Ptuju; bila je ena najus-
pf̂ nejših doslej. V PC so odplesali že peto sezono in težko je 
^̂ i, koliko malčkov, osnovno- in srednješolcev ter ne na
zadnje koliko odraslih so naučili plesnih spretnosti; samo v 
plesnem vrtcu so delali z blizu 90 otroki. Poleg tega da so 
0 športni plesalci Mamba na nekaterih tekmovanjih 
odlični, da sta Miljan Nojič in Maja Kaisesberger najus
pešnejši par nasploh, pa so največji dosežek doslej dodali v 
ljubski arhiv člani hiphop formacije z uvrstitvijo na svetovno 
ppenstvo. 

,)Plesna sezona je bila za nas 
^EČ kot odlična in k temu smo 
P R I P O M O G L I prav vsi, ki smo de
LALI V plesnem centru in klubu 
L50T strokovnjaki, in tudi tisti, ki 
50 SE pri nas učili in za nas tek-
J I O V A L I . Vsem bi se želel ob zakl
JUČKU sezone zahvaliti, še pose
BEJ pa staršem naših otrok - ple
SALCEV, brez katerih bi težko 
U S P E Š N O delali, tekmovali in do

segali dobre uvrstitve. 
V svoji redni dejavnosti smo v 

pretekli sezoni imeli plesni 
vrtec, plesno šolo, plesne tečaje 
za srednješolce in odrasle, indi
vidualno poučevanje plesa, 
pripravljali smo tečaje za matu
rante in za valeto, otroške ani
macije, organizirali aerobiko, 
sodelovali s številnimi instituci
jami, gospodarstveniki, orga

nizirali prireditve, vodili in sve
tovali navijaško-plesnim skupi
nam, tesno in zelo uspešno so
delovali tudi z miss Slovenije 
Mišo Novak. Prav zanjo je naš 
trener Borut Žuran pripravil 
koreografijo za nastop na 
Sejšelih Dela je bilo celo plesno 
sezono več kot dovolj in s temi 
dejavnostmi nadaljujemo tudi 
septembra, ko se za nas že 
pričenja nova sezona plesa.« 

Mambo pa ni samo plesni cen
ter, namenjen začetnikom in 
tistim, ki bi se radi naučili ple
sati, temveč tudi plesni klub kot 
nekakšna nadgradnja. V klubu 
so predani športnemu plesu, kot 
so latinskoameriški in stand
ardni plesi, in ne nazadnje tudi 
show plesu. Člani PK Mambo 
so namreč že štiri plesne sezone 
člani Plesne zveze Slovenije in 

svetovne IDSF, v svojih okvirih 
pa imajo sekciji za športni ples 
in za show dance. Direktor Me
tod Peklar je še povedal, da so 
bili v minuli sezoni še posebej 
delovni, saj so bili tako rekoč 
nepogrešljivi na domačih kvali
fikacijskih tekmovanjih, na ra-
ting in mednarodnih tekmovan
jih, na državnih prvenstvih, pot 
pa jih je vodila tudi na tekmo
vanja v tujino. S tekmovanj so 
se vračali s priznanji in novimi 
potrditvami, da so že tik ob na
jboljših slovenskih plesnih klu
bih. Se posebej sta bila v os
predju plesni par Miljan Nojič 
in Maja Kaisesberger: državna 
prvaka, 3-krat sta osvojila nas
lov viceprvakov, na zadnjem 
tekmovanju v kombinaciji pa 
sta zasedla drugo mesto. 

V show danceu so mambovci 

šele drugo sezono, a uspehi prav 
tako niso izostali. Hip-hop for
macija je pred časom na držav
nem prvenstvu osvojila drugo 
mesto, takoj za ljubljansko Ka
zino, s tem pa so si mladi plesal
ci zagotovili pot na svetovno 
prvenstvo letos jeseni. Jernej 
Slejko in Nataša Petrušič pa 
sta se preizkusila tudi kot solo 
tekmovalca v hip-hop kategoriji 
in bila uspešna. 

Ob tem ne bi smeli pozabiti še 
na trenerje in strokovne delavce 
v Mambu, ki so veliko pripo
mogli k uspehom; ti so: Borut 
Žuran, Zdenka Fajfarič, 
Božena Krivec, Franjo Kožar, 
Barbara Lepaj, Jožica Za-
ranšek, Urška Gestrin, Gena 
in ne nazadnje tudi Metod Pek

lar, direktor PC Mambo. 
Potem ko so uspešno končali 

še eno plesno sezono, pa mladi 
plesalci še niso odšli na zas
lužene počitnice, kajti pred dne
vi so se nekateri že vrnili s 
priprav iz Slovenj Gradca, kjer 
so obnovili programe za las-
tinskoameriške plese, v avgustu 
pa jih čakajo še priprave v 
standardnih plesih. Sicer pa bo 
o PK Mambo priložnost slišati 
že v prihodnjih dneh, na Melo
dijah morja in sonca, ko se bodo 
na nastopu predstavili z mlado 
ptujsko pevko Meni, v 
počitniških delavnicah na Ptuju 
pa mambovci sodelujejo tudi s 
poletno šolo plesa. 

T. M e h e r k o 
Najuspešnejši p a r s t a iS^iijan Nojič in IVlaja K a i s e s 
berger, k i s t a b i l a n a z a d n j e m t e k m o v a n j u d r u g a 

C e l o p l e s n o s e z o n o s o m a m b o v c i t e s n o s o d e l o v a l i z 
m i s s S l o v e n i j e M i š o N o v a k i n m l a d o p e v k o M o n i 

S h o w d a n c e p l e s a l c i f o r m a c i j e h i p - h o p j e s e n i p o t u 
j e j o n a s v e t o v n o p r v e n s t v o 



V Z e O l A aOBRAIMVANŠE 

PTUJ / RAZISKOVALNA DEJAVNOST PROJEKTA PODJETNIŠKA DELAVNICA ZA MLADE 

Trzenle v fvrfzmv 
v sklopu projekta Podjetniška delaviilil za mlade - Trženje v 
turizmu in gibanja Znanost mladini so dijaki Ekonomske šole 
Ptuj pod mentorstvom profesoric Branke Kampl Regvat in 
Metke Babusek Medic pripravili nekaj zelo zanimivih razi
skovalnih nalog, povezanih s turizmom na Ptuju. 

# Oglaševanje v 
času pusta na Ptuju 

Dijakinje Ekonomske šole 
Eva Šegula, Danica Cvetko, 
Helena Horvat in Suzana 
Trunk so pod mentorstvom 
prof. Branke Kampl Regvat iz
delale raziskovalno nalogo z 
naslovom Oglaševanje v času 
pusta na Ptuju. Spoprijele so se 
torej s tematiko, kako z učinko
vito promocijo stopiti iz ano
nimnosti. Ugotavljale so, v kate
rih medijih se v času pustovanja 
najbolj oglašuje in kakšna je 
grafična podoba reklamnih spo
ročil. Intervjuvale so tudi neka
tere ključne osebe, ki so poveza
ne s ptujskim karnevalom. Ugo
tovile so, da je bila reklamna 

kampanja dokaj učinkovita in 
da se Ptujčani intenzivno pri
pravljamo na tradicionalno ku-
rentovanje leta 2000. Tedaj 
bodo morali mediji odigrati še 
pomembnejšo vlogo, predvsem 
pa doseči, da Ptuj stopi iz ano
nimnosti z učinkovito turis
tično promocijo. Organizatorji 
in sponzorji pa bodo morali to 
prireditev izdatno finančno 
podpreti, upoštevaje, da je to 
naša velika turistična pri
ložnost. Dijakinje upajo, da 
bodo lahko sodelovale pri tem 
tudi same. 

Naloga je dobila srebrno priz
nanje. 

• Kd(y bomo 
Ptujčani ponudili 

vabljive in dobro 
obiskane prireditve 

Omenjene naloge so se lotile 
dijakinje 4. letnika EŠ Tanja 
Kovačec, Albina Cafuta, Ma
teja Zamuda, Vesna Krampelj 
pod mentorstvom Branke 
Kampl Regvat, ravnateljice EŠ, 
in Petra Vesenjaka, direktorja 
Hosting, d.o.o., strokovnjaka na 
področju turističnega svetovan
ja. 

Prireditve na Ptuju so kot tu
ristični proizvod splet virov, 
storitev, infrastrukture, ki ga 
ponujajo organizacije, zavodi, 
društva, gledališčniki da bi 
zadovoljili specifične potrebe in 
pričakovanja gosta, obiskovalca, 
popotnika in turista. 

Kakšna je bila "prireditvena 
scena" na Ptuju v zadnjem času? 
To vprašanje so si zastavile razi
skovalke. Iz ankete, intervjujev, 
marketinške analize in virov 
ugotavljajo, da se prireditve na 
Ptuju sicer "dogajajo", da pa so v 
povprečju slabo obiskane, ker 
niso vsebinsko in promocijsko 
dovolj dobro organizirane. Naj-
privlačnejše prireditve so še 
vedno pustni karneval, festival 
domače glasbe, festivalski polet
ni večeri v šotoru, gledališče. 
Dobrote slovenskih kmetij ter 
še mnoge druge šolske, športne, 
zgodovinske, kulturne ... prire
ditve. 

Prireditve so organizirane s 
premajhno promocijo. Ptuj je 
mnogokrat zaspano mesto, želi
mo si, da bi postalo živahno, 
kulturno, cenjeno, toplo in 
odprto za obiskovalce, s pestro 
in visoko kakovostno ponudbo 
prireditev, ki so tudi tržno bla

go in prinašajo kapital. Ptuj kot 
starosta vseh mest mora graditi 
na tem imidžu, pa ne samo za 
domače ljudi - Ptujčane, ampak 
tudi za turiste. Odgovorni ptuj
ski subjekti bi morali izdelati 
strategijo trženja prireditev, ki 
imajo primerne resurse (denar, 
ljudi, ideje, prostore, cene, 
sredstva, infrastrukturo). Ob 
tem se pojavlja dilema, ali orga
nizirati prireditve množične na
rave ali ne. 

Koliko prireditev, s kakšnimi 
rezultati (število obiskovalcev, 
zaslužkom) je za Ptuj normalno, 
želeno, načrtovano? To je zago
tovo pomembno vprašanje. Po 
vsem tem bi si morda lažje od
govorili na vprašanje, kaj stori
ti, da bi bile prireditve 
uspešnejše, da ne bi bilo neu
spešnih ... 

Ptuj si bo moral zastaviti kon
cept in cilj, ki mu bo sledil, 
določiti bo treba tudi kriterije 
za izvajalce prireditev. S sodob
nim trženjem moramo na po
dročju prireditev moramo pos
tati prepoznavni v družbi evrop
skih in svetovnih narodov. 

Ob oblikovanju zaključka ra
ziskovalne naloge so se dijakinje 
Ekonomske šole kot bodoče 
ekonomistke vprašale, kaj je 
mogoče narediti za turistično 
ponudbo Ptuja. Ugotavljajo, da 
Ptuj postaja skupaj s svojimi 
prebivalti zaspano mesto, ta za
spanost pa daje občutek starosti, 
in prav staranje je tisto, česar se 
je treba bati. 

Le malokateri Ptujčan se ne 
prebudi iz zimskega sna, vendar 
žal zaradi zaspane okolice ne 
more sveže zadihati. Vse več 
mladih se zaradi neustvarjalnos-

ti zateka k alkoholu in drô  
svoje težave nosijo v sebi, ZAII 

moramo poskušati mlade ljud; 
spodbuditi k ustvarjalnosti ij 
aktivnosti v okviru prireditev 
Tudi na ta problem moramo po, 
misliti, ko organiziramo prire. 
ditve, saj lahko vanje vključimt 
veliko mladih, nadarjenih ljudi 
z odličnimi idejami in sposob 
nostmi. 

Naloga je osvojila bronasti 
priznanje. 

Mi lan Krajnc Povija 

R a z i s k o v a l c i n a l o g e O g l a š e v a n j e v č a s u p u s t a n a 
P t u j u 

R a z i s k o v a l c i n a l o g e K d a j b o m o Ptu jčani ponudii 
v a b l j i v e in d o b r o o b i s k a n e p r i r e d i t v e ? I 

ŠTUDENTSKE NOVICE / ŠTUDENTSKE NOVICE 

• RIIFF šfudentie na Piuiu 
Društvo evropskih študentov AEGEE Maribor 

je ta teden pripravilo mednarodno študentsko 
poletno šolo, ki se je udeležuje 50 tujih študen
tov iz 19 držav, njen glavni namen pa je spozna
vanje slovenske in štajerske kulture. 

Med drugim so mariborski študentje za svoje 
evropske kolege pripravili ogled Ruja in mari
borskega otoka, predstavili pa jim bodo tudi vin
sko cesto. Društvo evropskih študentov AEGEE 
združuje več kot 20.000 študentov iz 280 univer
zitetnih mest po vsej Evropi, sedež organizacije 
pa je v Bruslju. Cilj društva je predvsem vzpod
bujanje pwezovanja in združevanja med evrop
sko mladino in študenti, glavne dejavnosti pa or
ganiziranje študentskih konferenc, poletnih uni
verz, evropskih šol in študentskih izmenjav. 

• Študentski dotnovi 
študentski svet stanovalcev študentskih do 

rrov v Ljubljani in Študentska organizacija uni
verze v Ljubljani tudi letos organizirata teleforv 
sko info-linijo za bruce prihodnjega študijskega 
leta in njihove starše. Informacije o vseljevanju v 
študentske domov ter v zvezi z oblikovanjem I 
čakalne liste in o izpolnjevanju obrazca za vseli-1 
tev bodo lahko dobili od 12. julija do 20. avgus
ta na telefonskih številkah 061/272-635 IN 
061/123-21-22 (int. 200) vsak dan razen nedelje 
med 10. in 15. uro. Glede na pretekle izkušnje 
pričakujejo, da bo tudi letos zanimanje za te in
formacije veliko. Letno namreč za sprejem v štu
dentske domove zaprosi do pet tisoč prihodnjih 
študentov. 

Mi lan Krafnc Pavlico 

ŠOLSKI CENTER PTUJ / NOVICA IZ EKONOMSKE ŠOLE 

Ni naključje, da v času počitnic pišemo o Ekonomski šoli 
Ptuj. Vzrok je projekt usmerjevalnega teksta (o tem smo pred 
časom že pisali) v okviru Centra za poklicno izobraževanje in 
Ministrstva za šolstvo RS. Z njim so pričeli v letošnjem šol
skem letu v srednjem poklicnem izobraževalcu ekonomsko-
komercialni in upravni tehniki. 

Tako so ob koncu oz. že v 
počitnicah Ekonomsko šolo 
obiskali gostje: direktor CPI 
Vladimir Tkalec, pomočnica di
rektorja CPI Mirjana Kovač, iz
vajalec projekta Axel Becker (iz 
Nemčije), sekretar iz nemške 
ambasade Michale Herrman in 
Višnja Vulič iz CPI. Ob tem 
obisku so gostje Ptujčanom 
izročili računalnik kot darilo in 
zahvalo za odličen odziv pri 

projektu. Ob obisku so povabili 
medse tudi podžupana mestne 
občine Ptuj Milana Čučka. 

Projekt sta izvajala Axel Bec
ker in Mirjana Kovač. Uvodo
ma je potekalo usposabljanje v 
podjetniški delavnici EŠ Ptuj v 
Lackovi 8, nato pa v učilnicah 
ŠC Ptuj kot poskusno 
poučevanje pri delu v razredu. 
Metodo so spoznali v Nemčiji v 

80. letih, njen osnovni cilj P A j 
bil vzpodbuditi sposobnosti 2 
opravljanje vedno zahtevnejši 
delovnih nalog, ki jih postavlj 
hitro spreminjajoče se delovn 
okolje. Metoda usmerjevalne^ 
teksta je način učenja Z A NOV 
tisočletje. Profesorji in D I J A K I i 
imajo prve izkušnje, P R E D V S E I 

pa pravijo, da so se VELIK 

naučili in da so na pravi P O ' 
Profesorji strokovno-TEON 
tičnih predmetov so se te M E « 
de lotili z N A V D U Š E N J E D 

predvsem v skladu s T R D I T V I ] ' 

"Non scholae, sed vitae DISC 

mus" (ne učimo se za Š O L O , TEU 

več za življenje), s čimer so b( 
teli poudariti, da se M O R A J O o' 
prenehoma učiti za delo Z DII^ 
ki. V projektu sodelujejo PROF' 

sorji: mag. August Kokol, Vlai 
ta Prislan, Sonja Mlinaric, 
ka Potrč in Silva Brodnjak. 

Ravnateljica Branka ^ 
Kampl je ob koncu dodala 0 
sel, s katero je zaključila P R E J E ' 

v upanju, da ga bodo IZVAJA 

tudi prihodnje leto: "Znanja 
ne moremo kupiti in z N J I M TU' 

ne moremo kupiti N I Č E ^ ^ 

Znanje je dragocena vrednoj 
ki nima cene, prinaša P A ZAD' 
voljstvo in odpira V R A T A , P R I ' ' * ' 

možnosti in priložnosti za^ 
litve ... Ne moremo spoz« 
vseh skrivnosti življenja NA«' 
krat, zato ugibajmo, R A Z I S K U I I ^ 

in se učimo skozi vse življen'^ 
Mi lan Krainc Pt^^i 

S e k r e t a r N e m š k e a m b a s a d e M i c h a e l H e r r m a n p r e 
d a j a d a r i l o - računa ln ik r a v n a t e l j i c i E k o n o m s k e šole 
P tu j B r a n i k i R. K a m p l . Foto: N i n i 

ŠHIadi giasttenilti 
predani violini \ 

Glasbena šola Karola Pahorja Ptuj je letos četrtič zapovrstjo v 
sodelovanju z veleposlaništvom Češke republike v Ljubljani 
uspešno izpeljala teden poletne violinske šole, ki je bila na
menjena mladim učencem violine od 10. do 20. leta starosti. 
Na Ptuju se je družilo štirinajst mladih violinistov iz glasbe
nih šol Krško, Nova Gorica, Kamnik, Ptuj in Reka (R 
Hrvaška), izobraževali pa so se znova pod umetniškim vodst
vom češkega koncertnega violinista in pedagoga Tomaša 
Tulačka. 

"Predvsem želimo pomagati 
mladim violinistom pri prema
govanju težav pri študiju 
zahtevne literature ter jih na 
prijeten način opogumljati z 
vztrajnostjo, ki je potrebna za 
dovršeno, tehnično in muzikal-
no izvajanje. Vse to so imele pri
ložnost spoznati tudi nadarjene 
ptujske violinistke Daša Savič 
ter Barbara in Rafaela Šenve-
ter, in prav zato je vsakoletna 
poletna violinska šola na Ptuju 
izrednega pomena. Lahko bi de
jala, da se tukaj rojevajo še 
uspešnejši in dobri mladi violi
nisti. Nekateri so k nam prišli 
že tretjič, skoraj polovica 
letošnjih udeležencev je na 
novo, še posebej pa smo veseli, 
da lahko mladim violinistom 
ponudimo priznanega češkega 
violinista in pedagoga Tomaša 
Tulačka. Dobro nas razume in 
mi prav tako njega, lahko bi re
kla, da smo si že zelo domači, in 
kar je najvažnejše, mladim glas
benikom je dober prijatelj in 
prijazen profesor," je ob zakl
jučku poletne violinske šole po
vedala navdušena prof. Meta 

Gregl-Trop, mentorica violin
ske šole na Ptuju. 

Tomašu Tulačku sta se letos 
pridružili kot asistentka Efi 
Christodoulou in pianistka 
Vera MiiUerova iz Plzna. Vsak 
udeženec poletne šole je pod 
mentorskim vodstvom pripravl
jal eno koncertno delo po svoji 
izbiri in eno koncertno delo 

čeških skladateljev iz obveznega 
programa, v ptujski glasbeni 
šoli pa so si mladi violinisti na
brali precej ur vaj in strokovnih 
posvetov z mentorjem. Zanje je 
bil to velik napredek na glasbe
ni poti in z velikim veseljem so 
se lotili tudi sobotnega koncer
ta, ki je oznanil zaključek 6. po
letne violinske šole. Koncerta se 
je poleg številnih gostov ude
ležil tudi češki konzul v Slove
niji. Mladi violinisti pa so si že 
obljubili, da se v prijetnem glas
benem vzdušju dobijo tudi pri
hodnje leto, ko bo Glasbena šola 
Ptuj zagotovo poskrbela za pri
pravo 7. poletne violinske šole. 

T. Mohorko 

Prof . T o m a š Tu laček j e m l a d e v i o l i n i s t e p o p e l j a l p o 
g l a s b e n i h n o v o s t i h in j i h učil v i o l i n s k i h s p r e t n o s t i 
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ORMOŽ / Z 9.SEJE OBČINSKEGA SVETA 

K r a t k a I n h d m a t a 

PETKOVA SEJA S TRINAJSTIMI TOČKAMI DNEVNEGA REDA 
Dnevni red devete, poletne seje občinskega sveta se je razširil 
na 13 točk. Svetniki so odločali kratko in jedrnato. Mnenja se 
tokrat niso kresala tako kot ponavadi, prevladali so zdravi ar
gumenti. Pripombe in predlogi svetnikov so imeli tokrat pravo 
težo in so lahko bistvenega pomena za nadaljnji razvoj občine 
in kvalitetno življenje občanov, tudi tistih iz najnižjih social
nih slojev. 

Seja se je pričela s pobudami, 
predlogi in vprašanji svetnikov. 
Največjo težo ima verjetno pobu
da Dušana Cvetka za prekatego
rizacijo cestnega mejnega prehoda 
Ormož iz meddržavnega v medna
rodni potniški mejni prehod. Me
nil je, da je nastopil trenutek, ki 
obeta realne možnosti za lu-e-
sničitev ideje. Ministrstvo za no
tranje zadeve je namreč izdalo 
dovoljenje, da se v času od 1. julija 
do 15. septembra letos preko mej
nega prehoda za meddržavni pro
meta Ormož dovoli tudi medna
rodni osebni promet potnikov, ki 
prehajajo državno mejo z osebni
mi vozili in osebnimi kombinira
nimi vozili. Na osnovi tega dovol
jenja bi lahko laže dosegli trajno 
prekategorizacijo tudi po 15. sep
tembru. Sedanji status mejnega 
prehoda je po njegovem cokla v 
gospodarskem razvoju občine 
Ormož, predvsem na področju 
trgovine in turizma. Javno je 
predlog Dušana Cvetka podprl 
tudi Alojz Sok, več kot očitno pa 
je bilo, da so soglasni tudi drugi 
svetniki. Ormoški župan VUi 
Trofenik pa je opozoril, da rešitev 
problema ni tako enostavna in je v 
rokah vodstev obeh držav ter 
stvar meddržavnega dogovarjanja. 

Lokalne skupnosti ob predhod
ni kategorizaciji niso povprašali 
za mnenje, zato ormoški mejni 
prehod tudi ima takšen status. 

Alojz Ivanuša je povedal, da se 
govori o reformi državne uprave. 
Menil je, da se s to reformo ne bi 
smelo zgoditi, da bi občani morali 
hoditi na Ptuj opravljat razne 
upravne in davčne posle. Skratka, 
reforma ne bi smela biti v škodo 
občanov Ormoža. Župan je odgo
voril tudi na to vprašanje. Povedal 
je, da je reorganizacija res v teku, 
vendar je zakon o vladi in mi
nistrstvih šele v osnutku. Zvedeli 
smo tudi, da politična sfera reor
ganizaciji, katere namen je poce
nitev državnega aparata in 
zmanjšanje števila zaposlenih, ni 
naklonjena. V vsakem primeru pa 
občani s tem ne bodo prikrajšani, 
kajti izpostava bo v Ormožu ostala 
v vsakem primeru, kar pomeni, da 
se bo večina storitev še vedno 
lahko opravljala v Ormožu in ne 
bo potrebno hoditi na Ptuj. Alojza 
Ivanušo je tudi zanimalo, kam gre 
renta, ki naj bi jo elektro gospo
darstvo plačevalo za kanal in jeze
ro. Župan je povedal, da bodo 

Dravske elektrarne od 1. julija 
dalje zavezanec za plačevanje na
domestila za uporabo stavbnega 
zemljišča za omenjeno področje. 

Alojz Sok je pripomnil, da bi 
bilo potrebno razmisliti, ali ni 
prodajanje vstopnic za Ormoško 
poletje za študente, ki so ormoški 
štipendisti, obveznost, ki jih ovira 
pri njihovem študiju, kajti ravno 
v tem času imajo največ študijskih 
obveznosti. Primernejše bi bilo, 
po njegovem mnenju^ da bi karte 
prodajali gimnazijci. Župan je po
vedal, da so bili študentje po
vabljeni k sodelovanju in da so se 
nekateri tudi kulnirno opravičili. 
Vsak je lahko sodelovanje zavrnil. 
Vsekakor pa štipendisti na ta 
način kažejo odnos do domačega 
okolja. 

Odlok o spremembi odloka o 
razglasitvi naravnih znamenitosti 
ter odlok o spremembi odloka o 
razglasitvi kulturnih in zgodovin
skih spomenikov občine Ormož 
sta bila zaradi manjših sprememb 
sprejeta po enofaznem postopku. 
Na podlagi strokovnih osnov Za
voda za varstvo naravne in kultur
ne dediščine Maribor je bila raz
glašena za naravni spomenik 
Igerčeva lipa na Dobravi, za umet
nostni in arhitekturni spomenik 
pa grajska pristava. 

Svetniki so obravnavali tudi 
osnutek poslovnika občinskega 
sveta, ki so ga s številnimi pri
pombami tudi sprejeli. V bodoče 
se bo posodobilo snemanje sej 
občinskega sveta pa tudi glasovalo 
se bo preko račimalnika, se pravi, 
da bodo dosedanje rdeče in zelene 
lističe zamenjali mikrofoni in 
gimfibi. Predlog je tudi, da se bo v 
bodoče odločalo najprej o vsebin
sko najpomembnejših amandmaj
ih. Med drugim se bodo morali v 
bodoče na predlog župana pred
stavniki sredstev javnega 
obveščanja, ki bodo poročali o 
delu občinskega sveta, akreditira
ti. Novinarji se sprašujejo, kaj bo 
osnova za akreditacijo. Vsekakor 
pa je pohvalno, da se navade iz 
parlamenta prenašajo na lokalno 
raven. Verjetno bodo Ormožani 
spet nekje prvi. 

Problem, ki se vleče že nekaj let, 
je tudi pešpot, ki vodi iz ulice 
Ksavra Meška do pokopališča. 
Sprejet je bil sklep, da naj se z 
lastnico zemljišča, ki ji ni prav, da 
ljudje hodijo preko njene zemlje, 
poskuša doseči dogovor o odkupu 

zemlje za ureditev ceste. Svetniki 
so tudi sprejeli sklep o oprostitvi 
plačila dela oskrbnine v Vzgojno-
varstvenem zavodu Ormož in 
Tomaž ter dali soglasje k imeno
vanju Vesne Mele za direktorico 
javnega zavoda Zdravstveni dom 
Ormož. Dušan Cvetko je ob tem 
pripomnil, da bi na eno nas
lednjih sej povabili Vesno Mele in 
naj predstavi svoje načrte delo
vanja Zdravstvenega doma, ki mu 
primanjkuje zdravnikov. V 
bodoče pa bo potrebno razrešiti 
tudi problem dolgih čakalnih vrst 
v Zdravstvenem domu. 

Alojz Sok je vprašal, zakaj ni v 
Ormožu zasebnih zdravnikov. 
Vili Trofenik je odgovoril, da je za 
Ormož specifičen primanjkljaj 
zdravnikov splošne prakse v mes
tu in zimanjih ambidantah. Kljub 
štipendijski politiki se študentje 
po končanem šolanju ne vračajo v 
domači kraj. 

Svetniki se niso strinjali, da bi 
se spremenile cene v kopališču na 
ta način, da bi otroci plačevali 
enak znesek za dodatne ure ko
panja kot odrasli. Razlog naj bi 
bila prilagoditev obstoječemu 
računalniškemu programu. Na 
koncu so celo sprejeli sklep, da 
cene ob koncih tedna ne smejo 
biti višje kot med tednom. Novost 
za vse pa bo nočno kopanje, kajti 
kljub temu da je župan lastno
ročno lovil tiste, ki so že sedaj 
ponoči preskakovali ograjo, se to 
ni dalo preprečiti. Zmagala je vol
ja ljudstva. Predstavniki ljudstva -
svetniki torej - pa so se dogovorili 
tudi o plačilu odškodnine Pošti 
Slovenije za njene poslovne pros
tore na Kogu. Razmišljali so nam
reč o tem, da bi zaradi nerentabil-
nosti in premajhnega prometa 
pošto zaprli. 

Deveta seja občinskega sveta z de
vetimi točkami dnevnega reda (ti so 
jih sicer nato razširili na 13 točk) se 
je v petek, 9. julija, končala prej kot 
ponavadi. Upajmo, da tri devetke ne 
bodo usodne. Tisti najbolj vraževerni 
se lahko vprašajo tudi, kaj pomeni to, 
da se je dnevni red petkove seje 
razširil na 13 točk. Vsekakor pa je 
optimistično dejstvo, daje seja minila 
v prijetnem vzdušju, tudi smeha ni 
manjkalo. Opazovalec je dobil vtis, 
da pripadnost stranki ni pomembna. 
Mogoče pa je ravno ta pozitivna čust
vena obarvanost razlog uspešnega in 
hitrega odločanja. 

Majda Fridl 

P T U J / 
AKTIVNOSTI 
UPOKOJENCEV 

(im)kmalu §u 
Ptujski upokojenci se že 

pripravljajo na posezonsko 
potovanje in letovanja. 
Vročina bo malo popustila, 
denarnice so se ob "bogatem 
denarnem nadomestilu za re
kreacijo" napolnile in tako 
društ\'o že planira v septem
bru potovanje po Španiji 
(mlajši upokojenci, vključite 
se čimprej v naše vrste!) in 
letovanje za morje - Mali 
Lošinj, hotel Aurora. Hotel 
je v borovem gozdičku in 
tamkajšnji zrak odlično vpli
va na dihalne organe (zdravi 
astmo). 

Prijave z vplačilom akonta
cije sprejemajo v društveni 
pisarni, Aškerčeva 9, ob tor
kih in petkih med 10. in 12. 
uro, za letovanje na morju pa 
samo ob petkih ali na telefon 
772-459, zvečer. Prijavite se 
pravočasno! 

MK 

ANKETA / ANKETA / ANKETA / ANKETA / ANKETA / ANKETA / ANKETA 

miadi n a p o i h n k a h 
NIED O R G A N I Z A T O R J I O R G A N I Z I R A -

P 9 A P R E Ž I V L J A N J A P R O S T E G A Č A S A 

; ' ^ ^ ^ D I K L U B O B Z O R J E N A P O T R Č E V I 

I ^ESTI V P T U J U , K J E R S O T U D I L E T O S 

^"PRAVILI P O L E T N E P O Č I T N I Š K E D E L -

^^NICE 2 Z E L O Z A N I M I V I M P R O G R A -

^l^- L E T O S J I H O B I S K U J E 2 6 M L A - j 

J ' L Î R I Š E J O N A M A J I C E , N A S T E K L O 

J.p^^LIKUJEJO M O D E L I R N O M A S O . 

i'̂ |IHOVO D E L O P O T E K A pod vodst

V O M Š T I R I H M E N T O R J E V , K I S O Z O D 

Z I V O M M L A D I H Z E L O Z A D O V O L J N I , 

P R A V T A K O P A T U D I Z N J I H O V O K R E A 

T I V N O S T J O . Z B R A L I S M O N E K A J 

M N E N J U D E L E Ž E N C E V D E L A V N I C . 

P E T R A F I L I P I Č , 8 LET: 'V poletno 
počitniško delavnico Kluba Obzor
ja sem v ponedeljek prišla prvič. 
Prvi vtis je dober, zato bom ostala 

do konca. Ugaja mi oblikovanje z 
modelirno maso. Naredila sem že 
jabolko in srček. Z očetom, mami
co in bratcem sem bila že na mor
ju, preostale počitnice pa bom ve
liko brala, gledala televizijo." 

V E R O N I K A T U M P E J , 6 LET: "V del
avnice sem prišla skupaj z brat
cem Aljažem, ki je star tri leta. Naj
bolj mi ugaja barvanje na majice, 
slikamo pa tudi na steklo. Ugaja 
mi, ker je veliko otrok." 

T O M I F I L I P I Č , 1 3 LET: "Z družino 
smo že bili na morju, letos smo le

tovali na Pagu. Počitnice preživl
jam zelo intenzivno, pogosto 
igram košarko, delam, kar se mi 
srce poželi, v delavnicah pa najra
je slikam na majice, barval pa sem 
tudi kozarce." 

A N J A E R B U S , 8 LET: "Čeprav so 
počitnice, mi ni dolgčas. Veliko 
berem, najraje pa imam 
Trnuljčico. Na morju smo že bili, 
sedaj pa aktivno preživljam prosti 
čas v Klubu Obzorje, kjer poteka 
vrsta zanimivih aktivnosti." 

M A T E J A G O L O B , 1 0 LET: "Počitnice 
bom v glavnem preživela doma, 
na morje ne bomo šli, načrtujemo 
pa več krajših izletov in kopanje v 
toplicah. Za obisk delavnice me je 
navdušila teta." 

J E R N E J K O Ž E L J , 9 LET: "Za aktivno 
preživljanje prostega časa v polet
nih delavnicah me je navdušil pri
jatelj, ki se jih je udeležil že lansko 
leto. Zelo je bil zadovoljen, zato 
sem tudi jaz letos poizkusil, in ni 
mi žal. Izbral sem si risanje na ste
klo. Sicer pa največ časa preživl
jam na teniškem igrišču, veliko pa 
tudi berem. Trenutno mi najbolj pri 
srcu Štefan mali." 

S A Š O H O J N I K , 1 1 LET: "Za likovne 
delavnice me je navdušila mami
ca, ki je zanje slišala po radiu. Če 
bodo tudi drugo leto, bom prišel. 
Ker pa rad berem, bom med počit
nicami prebrala tudi več knjig. Tre
nutno je moja najljubša knjiga Pet 
prijateljev." Tekst: MG 
Fotografije: Črtomir Goznik ''etra P-I-'•"'Pič, Veronika Tumpej, Tomi Filipič, Anja Erbus, Mateja Golob, Jernej Koželj In Sašo Hojnik 

^ U J / MERCATOR SE ŠIRI TUDI V PREKMURJE 

/ Murski Sokoli kodo 
odprli hipemorifol 
Predvidoma zadnji teden v juliju bo delniška družba Mer-
CATOR SVS Ptuj odprla v Mur-jlti Soboti, v bivšem MS Cen-
^ svoj tretji (po Mariboru in Ptuju) hipermarket, ki bo 
l̂,enem največji doslej v okvi-

fy SVS in tretji v koncemu: jgiel bo 3100 bruto prodajnih površin, kupcem pa bo na vol
jo 13 tisoč različnih živilskih 
|g neživilskih izdelkov v razmerju 60:40. 

{COT so povedali v Mercatorju 
S V S , sta glavna solastnika objek
tov prodajnega centra na Plešah 1 
TRENUTNO družbi MercatorSVS, ki 
\fipo končanih pravno-formalnih 
POSTOPKIH in pridobitvi ustreznih 
DOVOLJENJ imela v lasti in posesti 
69 odstotkov, in družba "MS" - tu
RISTIČNO in kmetijsko podjetje 
Ključarovci, d.o.o, ki bo imela v 
LASTI 31 odstotkov. Skupna 
POVRŠINA objekta je 8550 m ,̂ ob 
NJEM pa je tudi 300 parkirnih 
MEST. V Mercatorjevem delu ob
JEKTA bo poleg hipermarketa kup
CEM N A voljo tudi druga ponudba, 
KI S O D I v tak center; o tem se še 
pogovarjajo s potencialnimi part
NERJI. V tem trenutku pa je velik 

del aktivnosti vezan na pridobitev 
ustrezne urbanistične dokumen
tacije, da bi zagotovili pogoje za 
pridobitev gradbenega dovoljenja 
na celotnem objektu. To je pogoj, 
da bo Mercator SVS prevzel v 
upravljanje svoj del objekta v ce
loti. Solastnika pa imata v načrtu 
do jeseni izdelati tudi prometno 
študijo. 

"Velike odločitve v življenju in 
poslu se sprejemajo na hitro. To 
sicer za Miu"sko Soboto ne drži. V 

Mercatorju SVS smo Mursko So
boto imeli v svojih razvojnih 
načrtih že zelo dolgo kot po
membno tržno mesto, kjer gre 
primerjalno gledano za podoben 
trg, kot je Ptuj, in kjer smo z eno 
prodajalno v izmeri 1100 bruto m^ 
že prisotni. Odločitev o nakupu 
dela centra Marka Slaviča smo 
sprejeli jtmija. Ta hipermarket bo 
v okviru družbe SVS tretji po vrsti 
in tudi največji ter tretji po veli
kosti v okviru koncerta. Celi pos
lovni sistem Mercator pa bo v 
roku enega leta bogatejši kar za 
šest hipermarketov. Sicer pa je 
strateški cilj poslovnega sistema 
Mercator povečati prisotnost na 
vseh območjih Slovenije," je o naj
novejši naložbi v Mercatorju SVS 
povedal predsednik uprave Sta
nislav Brodnjak. 

V Mercatorju SVS si v tem ob
dobju prizadevajo, da bi končali 
vse procedure in povezave, ki so 
jih do sedaj izpeljali. To konkret
no pomeni optimizacijo vseh po
vezav, da bodo vse spremembe, ki 
so povezane z Mercatorjevimi 
standardi, od prodajaln do ka
drovskih zasedb, uskladili. To bo 
zahtevalo dve do tri leta dela. Ne
kih novih akvizicij na kratki rok 
na načrtujejo, razen če bi se na 
trgu pojavila prava priložnost, je 
med drugim povedal Stanislav 
Brodnjak. Vrsta aktivnosti pa je 
sedaj vezana na program novogra
denj, ki vključuje tudi gradnjo 
dveh supermarketov v Mariboru, 
Ljutomeru in še na nekaterih dru
gih lokacijah, kjer Mercatorja 
SVS še ni. 

V teh dneh bo delniška družba 
Mercator SVS Ptuj v Ptuju odprla 
prenovljeno in povečano Kovino 
v Lackovi v Ptuju, v katero je pre
selila tudi kemikalijo. Skupnih 
neto prodajnih površin je 283 m .̂ 
Kovina je ena najstarejših ptuj
skih trgovin, odprta je že od leta 
1999. 

MG 

Stanislav Brodnjak: "Novih akvizicij na kratki rok ne načrtuje
mo, trenutno v ospredju novogradnje." 

^ preurejeni Kovini je nakup vabljivejši tudi zaradi drugačne 
^ ^ E D L T V E . F O T O : Črtomir Goznik 
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Mmkttn, dnilnv In 
DFVŠEVNO ZCRRAVFE I 

95. nadaljevanje 
Terapevtski proces 
zakoncev in druiine -
na splošno - 8. nad. 

Vedenjska terapija 
zakonskih in druUn^ 
skih konfliktov 

Temeljna teoretska misel ve
denjske terapije je, da nastanejo 
številne motnje vedenja na 
osnovi procesov učenja in jih 
potemtakem tudi odpravimo -
se jih "odučirao" - z :akonitost-
mi učenja in pozabe. Vedenjski 
terapevti pri tem posvečajo po
zornost zlasti usmerjajočemu 
vplivu pozitivnih ali negativnih ' 
stvari, ki sledijo nekemu 
učenju. Pozitivne posledice ne
kega vedenja (npr. zmanjšanja 
strahu, zadovoljitev novih po
treb) večajo verjetnost, da se bo 
to vedenje utrdilo, medtem KO 

negativne posledice vedenja 
večajo verjetnost, da se ta reak
cija ne bo več ponovila. 

Razimiljivo je, da igra v tem 
konceptu terapije pritegnitev 
socialnega okolja bolnika važno 
vlogo, saj lahko pričakujemo, da 
pozitivne in n<^ativne reakcije 
naravn^a okolja, npr. družine, 
mnogo bolj usmerjajo, oblikuje
jo in krepijo vedenje kot procesi 
v relativno kratkem času terapi
je. Predvsem z vidika trajnosti 
terapevtskcjga uspeha v izvente-
rapevtski situaciji je to dejstvo 
zelo pomembno. Zato ni Čudno, 
da tudi v okviru vedenjske tera
pije opazimo tendenco razširiti 
terapevtski proces na naravno 
življenjsko okolje bolnika. 

Seveda ob tem naletimo na 
številne metodološke in prak
tične težave. To nam tudi raz
loži, zakaj so bili prvi preizkusi 
narejeni tam, kjer je bila kon
trola okolja zagotovljena, to je v 

institucionalnih razmerah. Po. 
sebno pri shizofrenih in retardi-
ranih bolnikih tečejo že dolga 
leta poskusi, kako obogatiti od
delčno atmosfero z individuai-
no izbranimi nagradami materi« 
al ne in socialne narave, s čimer 
naj bi KREPILI pozitivno vedenje 
in slabili negativno vedenje 
(cilj, ki se pri tem zasleduje, je 
ep*, večali komuniciranje in 
kooperacijo teh bolnikov, kre
piti njihovo aktivnost in samos
tojnost itd). Ti treningi, v kate
rih pride <k) podkrepitev s stra
ni terapevtske ekipe, tečejo na 
oddelkih po ves dan. Taki tre
ningi, ki temeljijo na teoriji 

I učenja, tečejo tudi po Šolah, 
vrtcih in domovih in je o tem 
veliko napisanega. 

Naslednjič pa še o vlogi 
družine v vedenjski terapiji. 

m a g . B o j a n Sinko 

KmhmnM ITOSRETL 
iedi iz bu€i€ 

Zaradi lahke prebav^ivosti in ugodne hranilne vrednosti 
uvrščamo bučke pogosto na jedilnik bolnikom, ^udem, ki 
hujšajo, in tistim, ki jim je $e posebej všeč njihov nežni okus, 
ki ga docela okusimo le, če priprav^amo sveže in mlade bučke. 
Zaradi svoje lahke prebav^ivosti so primerna hrana za vroče 
poletne dni. Mladih, polzrelih bučk z dolžino od 15 do 20 cen
timetrov ne lupimo, odrežemo samo pece^, jih operemo in že 
lahko uporabimo. 

Bučke so okusne surove ali 
dušene, kot zelenjavna priloga, 
pečene v pečici in na žaru. Ne 
preveč pečene lahko tudi ohladi
mo ter ohlajene mariniramo in 
jih ponudimo kot prilogo k mesu. 
Okusne so tudi ocvrte, tako da jih 
pomočimo v žvrkljano ali 
palačinkovo testo in na hitro 
ocvremo v vroči maščobi, žvrklja
no testo pa lahko zamenjamo tudi 
z redkim biskvitnim testom; v 
tem primeru so še izdatnejše. 
Tako pripravljene ponudimo 
skupaj z majonezno, vinegretsko 
ali jogurtovo omako, kot samos
tojno ali toplo začetno jed. 

Bučke vključujemo tudi pri 
jajčnih jedeh, ki jih ponudimo za 
zajtrk. Lahko si pripravimo 
jajčno omleto z bučkami, in sicer 
tako da na manjši količini 
maščobe prepražimo na kocke 
narezane bučke, ko se nekoliko 
zmehčajo, prilijemo razžvrkljana 
jajca, ki smo jim dodali žlico kisle 
smetane ali inleka, ter začinimo s 
soljo in poprom. Pečemo toliko 
časa, da jajčna masa zakrkne, 
nato vsipljemo na krožnik tako, 
da oblikujemo omleto. Pred ser-
viranjem potresemo s seseklja
nim zelenim peteršiljem. 

Najpogosteje iz bučk pripravlja
mo priloge, kot so dušene ali 
pečene bučke z različnimi dodat
ki in omakami. Najenostavneje 
pripravimo pečene bučke. Te pri

pravimo tako, da bučke operemo, 
osušimo in narežemo na kolobar
je debeline do 1 centimetra, na
rahlo osolimo in počakamo, da 
spustijo vodo. Vodo popivnamo, 
bučke narahlo popramo in 
spečemo na manjši količini 
maščobe. Posebej so okusne, če 
pri peki uporabimo kvalitetno 
margarino ali maslo. 

Pripravimo si lahko tudi dušene 
bučke. 70 dekagramov bučk 
narežemo na kolobarje ali široke 
rezance in jih pokapljamo z limo
ninim sokom ali kisom, da osta
nejo čvrstejše. Posebej na manjši 
količini maščobe prepražimo 5 
dekagramov čebule, in ko nekoli
ko ovene, dodamo 2 stroka česna, 
narezane bučke ter 2 narezana 
zrela paradižnika. Začinimo s sol
jo in kumino. Posodo pokrijemo 
in po&tei dušimo tako dolgo, da 
se bučke zmehčajo, nato prilije
mo 1 deciliter kisle smetane, ki ji 
dodamo 1 do 2 žlici moke, da 
bučke zgostimo. Tik pred servi-
ranjem jih potresemo s seseklja
nim peteršiljem. 

Bučke so primerne tudi za ze
lenjavno in mesno nabodalo. Pri 
zelenjavnem nabodalu jih pri
pravljamo skupaj s papriko, para
dižnikom, čebulo in šampinjoni. 
Lahko pa si pripravimo tudi ze
lenjavno mesno nabodalo, ki ga 
pripravimo iz 2 bučk, ki jih 
narežemo na primerne kose in 

pokapljamo z limoninim sokom, 
prav xako narežemo tudi 1 svežo 
rdečo papriko. Posebej pre
mešamo 20 dekagramov mle te^ 
mesa, ki mu dodaimo sol, poper m 
mleto rdečo papriko, dobro preg-
netemo ter oblikujemo majhne 
mesne kroglice. Na leseno nabo
dalo izmenoma nabadamo bučke, 
mesne kroglice, papriko, šampin-
jone in postopek po potrebi pono
vimo. Pred pečenjem nabodalca 
premažemo z oljem in na hitro 
spečemo na žaru. 

Kot samostojno jed pa si lahko 
pripravimo musako iz bučk ali 
polnjene gratinirane bučke. 
Polnjene gratinirane bučke pri
pravimo tako, da bučke pre-
prežemo po dolžini na polovico 
in s pomočjo žlice naredimo v 
vsaki polovički manjšo vdolbini-
co. Vanjo napolnimo mesni na
dev, ki ga pripravimo iz mešanice 
svinjine in govedine ter začinimo 
s soljo, poprom, sesekljanim 
česnom in peteršiljem. V eno po-
lovičko bučke napolnimo mesni 
nadev, z drugo nadev pokrijemo. 
Tako pripravljene bučke zložimo 
v rahlo pomaščen pekač in posta
vimo v vročo pečico, ki smo jo 
ogreli na 200C, ter dušimo 20 do 
30 minut, odvisno od debelosti 
bučk in količine mesnega nadeva. 
Če vsa voda ne izpari, jo odlijemo 
ter bučke prelijemo s testom za 
palačinke. Testa prilijemo toliko, 
da sega do polovice bučk. V 
pečici pečemo še toliko časa, da 
testo zakrkne in se speče. Tako 

pripravljene 
bučke ponudimo 
kot samostojno 
jed skupaj s solato. 
Nada PIgnar, 
učiteljica 
kuharstva 

K r v o d a j a l c i 
29. JUNU - Dragica Mohorko, Jurovci 14, Stanislav 
Fišer, Lovrenc na Dr, polju 2, Jože Liponik, Markovci 
23/b, Rajko Majerhofer, Hajdoše 40, Anica Bedrač, Rim
ska pl. 15, Ptuj, Boris Spindier, Prerad 40, Branko Maje-
rilč, Zg. Hajdina 98, Vekoslav Cestnik, Zg. Hajdina 98, 
Stanko Rep, Nova vas 1, Srečko Bezjak, Ločič 27, Samo 
Kočevar, Dravska 3, Središče ob Dravi, Marija Roji«), 
Nova vas 77, Miran Lipovac, Lovrenc na Dravstem polju 
6, Martin Turk, Kraigherjeva 20, Kidričevo, Srečko Narat, 
Tmovec 21, Dranc Segula, Polenšak 17, Jožica Predika-
ka, Kicar 77, Danilo Krajnc, Arbajterjeva 7, Ruj, Franc 
Majerič, Sagadinova 13, Ptuj, Franc Drevenšek, Gerečja 
vas 39, Franjo Bezjak, Arbajterjeva 3, Ruj, Jelka Jurgec, 
Pot v toplice 7, Ruj, Sonja Plečko, Brezula 58, Rače,An-
ton Zajko, Pobrežje 85,'a, Cvetko Ničič, Tomšičeva 46, 
Slovenska Bistrica, Mateja Pirš, Kajuhova ul. 19, 
Poljčane, Franc Hajšek, Prepuž, Zgornja Ložnica, Janez 
Marin, Podgorci 74, Franc Stumberger, Nova vas 83, 
Ptuj, Oaniel Petovič, Podvinci 124/a, Ptui, Jože Majerho
fer, Hajdoše 40, Matija Murat, Lackova 13. Ptuj. 

1. JULIJ - Janez Planjšek, Cirkulane 25/a, Danica Ribič, 
Stanečka vas 29, Jože Kelc, Goričak 58, Branko Bratuša, 
Dornava 102, Edvard Jurgec, Lancova vas 68, Milena 
Kokot, Ul. 25. maja 5, Ptuj, Srečko Mlakar, Pacinje 28/a, 
Albin Topolovec, Grdina 1, Branko Kacijan, Volkmerjeva 
21, Ruj, Franc Hojžar, Senešci 29, Franc Lovrenčič, 
Krčevina pri Vurbergu, Branko Šenkiš, Žabjak 61, Janko 
Majerič, Podvinci 78, Slavko Cvetko, Mala vas 8/a, Milan 
Jurič, Racar 10, Jožef Ivančič, Turški Vrh 97, Stanko Bo-
silj, Turški Vrti 98, Joško Bratuša, Zamušani 43/a, Dušan 
Ber, Podvinci 85/a, Miran Ivančič. Rujska c. 2, Ormož, 
Ivan Črešnik, Anželova 20, Ruj, Ivan Pungračič, Kovaška 
4, Orehova vas, Milan Kokolj, Sarajevska 4, Maribor, 
Željko Tarodt, Arbajterjeva 8, Ruj. Miran Kralj, Ul. svobo
de 34, Miklavž na Dravskem polju, Jožica Svenšek, 
Lešnikova ul. 13. Orehova vas, Božidar Vasiljevič, Vra-
blova20, Maribor, Miha Peklar, Zg. Duplek53/a, Robert 
Kotnik, Ješenca 52, Rače, Peter Mergeduš, Vetrinjska 5, 
Maribor, Boštjan Ciglar, Pacinje 37/a, Franček Veber, 
Ptujska 2/a, Omiož, 

Nagradno turJstiino vprašanje 
Sezona prireditev je v polnem 

tekiL Te dni bodo praznovali na 
Polenšaku, na gospodinjski 
praznik se pripravljajo v Juršin-
cih, v Ptuju pa bodo 20. julija 
pričeli poletne prireditve, ki jih 
pripravljajo različni organiza
torji. V teku so aktivnosti tudi 
pri Turističnem društvu Ptuj, ki 
bo podobno kot prejšnja leta so
delovalo s programom priredi
tev v okviru letošnjega praznika 
mestne občine. 

Nagrado za pravilen odgovor na 
prejšnje nagradno turistično 
vprašanje bo prejel Janko Krušič 

iz Tržca 10,2284 Videni, ki je za
pisal, da je na fotografiji Jupiter. 
Čestitamo! 

V času rimske Poetovione so si 
Rimljani boginjo na fotografiji 
predstavljali kot Jupitrovo ženo 
(podobno, kot so imeli Grki Hero 
za Zevsovo ženo) in veliko mater 
bogov. Tako je imenovana tudi v 
našem posvetilnem napisu (Matri 
deonmi magnae), ki sta ga posta
vila Albucija Celerina in Albucij 
Ruf. 

Po rimskih predstavah je vsaka 
oseba imela svojega zaščitnika; 
pri moških je bil to genij, pri žen
skah boginja, ki jo danes pred
stavljamo. Kasneje se je predsta
va o tej boginji nekoliko spreme
nila. Postala je zaščitnica rimskih 
žensk (tako deklet kot žena), za
kona in poroda. Tako so tudi 
Rimljanke že imele svoj "dan 
žena". To je bil 1. marec, danes 
predstavljeni boginji posvečen 
dan, ko so možje in sorodniki ob
darovali svoje žene. 

Ista boginja je bila med drugim 
tudi zaščitnica mesta Rima ter 
cele rimske države - zaščitnica 
pred vsemi nevarnostmi, ki so ji 

grozile. Njeno glavno svetišče); 
bilo skupaj z Jupitrovim in Mi. 
nervinim na Kapitolu. Ta osre 
dnja rimska triada svetišč ni bili 
znana v rimski Poetovioni. Ni 
grajskem griču domnevamo le JU. 
pitrov tempelj, omenjena boginji 
pa nam je poznana samo s posvt 
tilnih kamnov. Ker je zaščitnia 
države, je skupaj z Jupitrom pred 
stavljena na stranskih ploskval 
cesarju Septimiju Severu in Jupi 
tru posvečenega kamna. 

Tej boginji so bili posvečem 
vsi prvi dnevi v mesecih, po nje 
pa se imenuje tudi šesti meseci 
letu. 

Relief danes predstavljene bo 
ginje si lahko ogledate v rimsk® 
lapidariju Pokrajinskega muze|i 
Ptuj. (Vir: Brane Lamut, Nataš 
Kolar: Bogovi rimske Poetovi* 
ne; fotografija iz fototeke Poknj 
inskega muzeja Ptuj.) 

Nagrada za pravilen odgovor ji 
vstopnici za ptujske Terme, kata 
log turistične ponudbe Ptuja ii 
okolice ter vstopnica za ogl« 
muzejskih zbirk. Odgovoi 
pričakujemo v uredništvu Tedni 
ka, Raičeva ulica 6, do 23. julija 

P I S E : I N G . MIRAN G L U S I C / * V VRTU * V VRTU * V VRTU * V VRTU * V VRTU * V VRTU * V VRTU * 

5 poletne vniine po osvežitev v vrtno seniiio 
Kljub temu da se je dan po kresu pričel krčiti, leto pa se prične nagibati 
h koncu, do konca julija se bo namreč dan skrajšal za 51 minut, ko z 
vrta pobiramo le še sočne plodove vrtnin in žlahtne sadne sadeže, je v 
tem mesecu še čas za setev in presajanje nekaj vrst vrtnin za jesensko 
In zimsko rabo. Po vrtnih opravilih pa se v tej poletni vročini vselej pri
leze prijeten počitek in osvežitev v senčici okrasnega vrtnega rastlinja. 

V SADNEM VRTU NNECL grmičastinni vrstami ja-
godičevja v juliju KONČUJENRK) obiranje kosmulje. 
Po obiranju njene grme obrežemo tako, da 
izreženno navpične ali v notranjost grma usmerje
ne poganjke, stranske rodne poganjke pa 
krajšamo na okrog pet listov. S poletno rezjo grm 
pomladimo in mu okrepinno rodne poganjke za 
tvorbo cvetnega nastavka in rodovitnost v nas
lednjem letu. Dognojevati grnnov kosmulje v tem 
času ne smenno več, da se vegetacija ne bi zav
lekla pozno v jesen. Grm skrbno oplevenno ple
vela, še posetJej slaka, ki grm NNOČNO obraste in 
oslabi. 

Na za sadno plesen občutljivih sadnih vrstah in 
sortah se v poletni vročini na mlade poganjke širi 
pepelasta plesen. Ta je za razliko od sadnega 
škrupa, ki se širi ob vlažnem vrennenu, rastlinska 
tx)lezen vročega in suhega vremena. Pred pepe-
lasto plesnijo sadno drevje škropinno enako, KOT 
SMO to počeli doslej, vsekakor pa je sprotno re

zanje in sežiganje plesnivih poganjkov nujno po-j 
tretJen in učinkovit način za omejevanje te bolez-; 
ni. 

Pogoste padavine v preteklem mesecu so; 
povzročile nekoliko močnejšo rast sadnega drev-j 
ja, kot je to običajno za konec pomladanskega-
obdobja, in rast mladik se še ni povsem umirila, i 
Na takšnih mladih poganjkih se lahko ponovno" 
močno razmnožita listna zelena ter krvava uš.! 
Skrbno nadzorujenno pojav teh škodljivcev in po^ 
potrebi škropimo s piromorom WP v 0,05% kon-| 
centraciji in to posamično le na napadenih rastli-j 
nah in delih drevesa, kjer je tega škodljivca naj-i 
več. Pri uporabi pirimora in tudi drugih podobnih^ 
pripravkov smo pozorni, da z njim ne škropimo! 
dozorevajočega sadja, čeprav je ta pripravelcj 
malo strupen in ima kratko karenčno dobo. 

V OKRASNEIVI VRTU toplo poletno vreme šej 
naprej spodbuja naglo rast vrtnega rastlinja, čej 
pa pride do nenadnih vročinskih in sušnih obdo-i 

bij, kot je to bilo prve dni julija, pa lahko to 
povzroči motnje ali celo propadanje rastlin. Okra
sne rastline, med katerimi so nekatere na nagle 
vremenske spremembe še posebej občutljive, 
oskrbimo z zalivanjem, da se jim koreninska gru
da ne zasuši. Zalivajmo po zemlji, ne po rastli
nah, v jutranjem času, ko so rastline ohlajene, s 
postano vodo enake toplote, kot je toplota 
ozračja. Škropjenje po cvetočih rastlinah v polet
ni vročini neposredno iz vodovoda je zanje 
uničujoče. Če se je nenadonna pojavilo odpadan
je cvetnih popkov z rastlin, pa za to niso vzrok 
rastlinske bolezni, je to zanesljiv znak po-
nnanjkanja talne vlage. 

Pri vrtnicah se testo pojavljajo koreninski iz
rastki, iz katerih nastanejo dolgi divji poganjki, na 
katerih se ne tvorijo cvetni popki. Sproti jih od
stranjujemo, ker porabijo mnogo rastlinskih hra
nil žlahtnemu delu rastline, to pa storimo tako, da 
območje poganjka odgrnemo do korenin in ga 
tesno ob koreninah odrežemo ali pa ga prepros
to odčesnemo, saj se na ranjenem delu matične 
korenine takšen izrastek ne bo več ponovil. 

V ZELENJAVNEM VRTU, kljub temu da se je 
pričel dan krčiti, še sejemo vse tiste vrste vrtnin s 
krajšo vegetacijsko dobo, ki bodo do jeseni še 
dale pričakovani pridelek za jesensko rabo in 
zinnsko hrambo. Od korenovk sta primerna za se-; 

tev do srede julija še korenček in peteršilj, SEJE-
rvo pa tudi repo, podzemno kolerabo, mesečno 
redkvico, pastinak in redkev. Konec meseca SE
jemo kitajsko zelje, posevek nizkega fižola Z3 
stročje, posejan do 20. julija, pa še tudi UTEGNE 
uteči zgodnjim jesenskim slanam. Julija je tudi 
najugodnejši čas za setev endivije in radičev. V 
prinnerno pripravljeno in vlažno zemljo nič več NE 
odlašajmo s presajanjem sadik zelja, ohrovta 
brstičnega ohrovta, cvetače in brokolija. Pri PRE
sajanju sadik iz setvenice na gredice na prosto 
snno tudi v tem času pozorni na kolobarjenje, saj 
na prinner nasadov križnic ne sadinno tja, kjê  
bnrx) pravkar pospravili enake vrste vrtnin ALI D3 
so tu rasli zgodnji krompir, čebula ali česen. 

Sadike pora presajamo, ko dosežejo višino 1̂  
cm. Sadiki pred sajenjem skrajšamo korenine 
4 cm dolžine, liste pa na pol dolžine. Sadimo JIÎ  
na razdaljo 20 cm, nekoliko globlje, kot so zrasli 
v setvenici. Zemlja za sajenje pora mora BITI do
bro pripravljena in pognojena s presejano KOIJJ' 
postovko. Ob presajenju luknjo, narejeno s SADII' 
nim klinom, obilno zalijemo, sadiko pa tolil<^ 
privzdignemo, da ostanejo korenine usnnerjene 
navzdol. Zemljo tesno stisnemo h koreninann, s '̂ 
dilno mesto pa zasujemo s suho prstjo, DA P^^ 
prečinno izhlapevanje vlage, preden bi se rastlif̂ ^ 
prijela. 
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f[ako do holiše mesnafosfi prašičev piiantev 
Izvajanje meritev na liniji klanja in izračun deleža mesa v 
Ijjvnih polovicah postavlja pomembno spremembo za rejce in 
strokovne službe v tehnologiji reje. Poiskati moramo vse po-
pjanjkljivosti v tehnologiji, ki so vzrok za manjši delež mesa v 
Ijavnih polovicah. Vzroke za pomanjkljivosti lahko iščemo 
p̂j izbiri pasem, križanju, prehrani, pogojih reje, ločevanju 

spoli, času pitanja oziroma končni teži prašičev. 

podatki o mesnatosti v Slove-
ĵ jji vzrejenih in zaklanih 
pfjšičev kažejo, da imamo 
prašiče v povprečju z 52,87 od
stotka mesa in da je razpon ali 

.̂jriabilnost med ocenjenimi 
prašiči od 45,40 do 59,38 odstot-

mesa v klavnih polovicah. 
yse to kaže na to, da je še veliko 
rezerve v strokovnem delu in 
pri neposredni oskrbi živali, da 
bomo dosegli primerno mesna-
tost. Zaradi tega pa imamo tudi 
nagrajevanje in kaznovanje pri 
plačilu prašičev, čeprav se tega 
še popolnoma ne držimo. 

Pri izboru pasem prašičev se 
moramo zavedati lastnosti 
prašičev, in sicer od plodnosti, 
konverzije krme, dnevnih pri-
rastov, debeline hrbtne slanine, 
samega okvirja živali do odpor
nosti na stres. Če se omejimo 
samo na mesnatost prašičev, iz
stopa po najvišjem deležu mesa 
pasma pietrain. Podatki o slo
venskih rejcih tudi kažejo, da 
izstopajo po mesnatosti farme 
ali rejci, ki uporabljajo pasmo 
pietrain ali linijo 54 kot očetovo 
linijo. Vse to pa se odraža v višji 
ceni prašičev. 

Z namenom izboljšave mesna
tosti prašičev smo na Obdrav
skem zavodu za veterinarstvo in 
živinorejo Ptuj v letu 1998 pris
topih k uvozu pasme pietrain iz 
sosednje Avstrije. Plemenski 
merjasci so od marca 1999 tudi 
v uporabi za pridobivanje seme
na na osemenjevalnem centru 
na Ptuju. V začetku junija 99 
smo že dobili prva gnezda puj
skov križancev med svinjami li
nije 12 in merjasci pasme pie
train. Pujske iz načrtnega par
jenja bomo spremljali v času 
vzreje in pitanja in jih na liniji 
klanja ocenili po standardni 
metodi. 

Uspeh reje prašičev v dosegan
ju primerne mesnatosti glede na 
uporabo pasem lahko rejci 
pričakujejo samo z doslednim 
upoštevanjem strokovnih pripo
ročil. Pri plemenskih svinjah si 
želimo dobro plodnost, dobre 

maternalne lastnosti in vzdržlji
vost za več gnezd v življenjski 
dobi. Pri pitancih pa si želimo 
visoke dnevne priraste, dobro 
izkoriščanje krme, tanko hrbtno 

slanino in zaradi tega visok 
delež mesa v trupu prašiča. Za
radi tega priporočamo, da za od-
biro mladic uporabimo potom
ke plemenskih merjascev pasme 

large ivhite. Ta program načrtne
ga parjenja izvajamo na vzrejnih 
središčih in selekcijskih firmah. 
Pitanci pa morajo biti potomci 
zelo mesnatih pasem in v tem 
primeru izbiramo med pasmo 
pietrain, linijo 54 in nemški 
landrace. Za pitanje na višjo 
končno težo pa uporabimo pa
smo durock. 

Vse te pasme imamo na razpo
lago v novem Osemenjevalnem 
centru na' Ptuju. Rejci imajo 
možnost načrtnega dela z upor
abo pasem prašičev v svojih re
jah in na ta način dosegati boljše 
rezultate v mesnatosti, kar se v 
končni fazi odraža v ceni proda
nih prašičev. Odločitev za 
načrtno delo je na strani rejcev. 

Peter Pribožič, 
univ. dipl. kmet. ing., 

OZ VŽ Ptuj - Kmetijska sveto
valna služba 

Plemenski merjasec pasme pietrain iz Osemenjevalnega 
centra Ptuj. Foto: Laura 

Gnezdo pujskov načrtnega parjenja s pasmo pietrain pri Jožetu Valenku, Tibolci 5. 
^ Foto: Laura 

PTUJ / NOVOST ZA ZAHTEVNEJŠE RIBIČE 

Samo Uvstik odpri 
dkliko trgovino Sure 
2nan ptujski ribič Samo Levstik, ki slavi kot izredno dober 
poznavalec in predvsem tudi uspešen lovec na kapitalne ribe 
(lani je v ptujskem jezeru uplenil kar 28 kg težkega soma), je 
pred kratkim uresničil svoje življenjske sanje: svoje znanje o 
ribištvu je združil z ekonomskim interesom in v Raišpovi ulici 

v Ptuju odprl ribiško prodajalno, v kateri bodo našli kaj 
âse tudi zahtevnejši ribiči. 
Tako kot drugi nadpovprečni 
'̂'iči je Samo v Sloveniji 

•»očno pogrešal ribiško opremo, 
^̂ t̂ e, arome in drugo športno 
spremo večjih, svetovno znanih 
Proizvajalcev, primerno za 
^htevnejše ribiče. Zato si je v 
"̂Manji tekstilni tovarni, poz-
Ĵ î  delu ptujskega Agisa, ure-

lično prodajalno in poskrbel, 

da je v njej možno dobiti tudi 
take reči, po katere smo do sedaj 
morali čez mejo in še dlje. 

V ribiški prodajalni, ki nosi 
ime njegovega sina Jureta, po
nuja zagotovo največjo izbiro 
najrazličnejših vab, arom in 
ribiške opreme za lov na krapa 
in soma. Prvi v Sloveniji je 
uspel pridobiti ekskuzivni uvoz 

ribiških palic največjega in v 
svetu znanega francoskega 
proizvajalca Garbolino. Zares 
široko paleto njihovih in drugih 
ribiških in tekmovalnih palic 
od 1,5 do 15 m ponuja po zmer
ni ceni. Seveda je za ribiče po
membno predvsem to, da ponu
ja tudi najrazličnejše, v svetu 
preverjene in cenjene vabe, 
dišave in arome, kot Rod Hud-
chinshon in Šolar, ki pospešuje
jo ribji tek, pa kvalitetne silke, 
kot so recimo Berkley, Stroft in 
Sinergy, ki vam jih po želji pro
dajo tudi na meter, svetovno 
znane in izredno kvalitetne 
ribiške trnke Drennan in Ka-
masaki, pa najrazličnejše plov-
ce, voblerje, blestivke in blin-
kerje ter seveda vso potrebno 
dodatno ribiško športno opre
mo domačih in tujih proizvajal
cev. 

Sicer pa nima smisla naštevati, 
prodajalna Jure je za ribiče 
odprta vsak dan od 9. do 12. ter 
od 13. do 17. ure; preden se 
odločite za obisk, pa jih lahko 
tudi pokličete - njihov telefon je 
(062) 774-124. Čeprav močno 
diši po zguljenih reklamnih fra
zah, je zagotovo res: športni in 
drugi ribiči iz Ptuja in širše oko
lice se bodo odslej veliko lažje 
odločali, kam po kvalitetno in 
ne predrago ribiško športno 
opremo. Pa dober prijem! 

-OM 

r̂gov "maček" Samo Levstik (levo) se v svoji 
" î Jure rad posveti vsakemu ribiču posebej. 

Foto: M. Ozmec 

s v . TROJICA / MESARIJA FEKONJA Z ODKUPOM REŠUJE 
MALE REJCE SVINJ IN GOVEDI 

bom podpiral, ieprmf s 
fem nguMf aiii" 
Tako nam je povedal 57-letni lastnik družinskega podjetja 
Mesarija Fekonja pri Sv. Trojici v Slovenskih goricah Henrik 
Fekonja, ki seje leta 1973, po vrnitvi z dela v tujini, odločil za 
samostojno obrt. Družinski obrat Mesarije Fekonja se je v 
tem obdobju dodobra uveljavil, saj je v njem sedaj zaposlenih 
30 delavcev, od tega šest družinskih članov. Oče Henrik je no
silec dejavnosti, sin Robi je njegov namestnik, ob tem pa skrbi 
za proizvodnjo, medtem ko je sin Smiljan komercialni, ostali 
člani družin pa skrbijo za administracijo. Pravzaprav je vsak 
član družine, ki je v podjetju zaposlen, odgovoren, da tečeta 
proizvodnja in prodaja čim bolj tekoče. 

Namen našega obiska je bil, 
predstaviti Mesarijo Fekonja 
kot nekakega reševalca malih 
kmetov, rejcev svinj in govedi. 
O tem nam je Henrik Fekonja 
povedal: "Naša proizvodnja slo
ni na odkupu živine pri malih 
kmetih rejcih svinj in goveda. 
Pravzaprav s tem rešujemo male 
kmete, ki prodajo na leto le ne
kaj svinj ali kako govedo in se 
drugi kupci, tudi zadruge, zanje 
preveč ne zanimajo. Mislim, da 
je to naše veliko poslanstvo. Vse 
od začetka smo se pri odkupu 
naslanjali na kmeta, ki nam je 
zaupal. Imamo bolj ali manj 
stalne dobavitelje, ki jim tudi 
mi zaupamo, saj so nam drago
cen vir zdravega štajerskega 
mesa. V naših prodajalnah pro
dajamo izključno meso živali, ki 
so vzrejene brez umetnega 
krmljenja. Doslej še v naših me
snicah, nikoli nismo prodajali 
svežega mesa iz uvoza in ga tudi 

ne bomo, čeprav imamo s tem 
manj zaslužka, kot bi ga lahko 
imeli. Tej tradiciji bomo ostali 
zvesti naprej, v to uvajam tudi 
svoje naslednike. Jezi me, ker 
mesarji cenejše uvoženo meso 
prodajajo po isti ceni, kot če bi 
prodajali meso zaklanih živali 
domače reje. 

Držimo se tega, da v kritičnih 
trenutkih ne zapustimo kmeta, 
ki ima težave pri prodaji 
prašičev ali govedine. Kot je 
znano, prihaja pri odkupu 
prašičev do zastojev, v tem času 
pa prašiči dobivajo na teži, kar 
jim znižuje prodajno ceno po ki
logramu, zaradi tega ima kmet 
izgubo. Moje stranke tega ne 
občutijo. Mi nismo veliki, saj 
odkupimo mesečno 100 do 150 
prašičev, vendar bi jih še več, če 
ne bi bilo cenenega uvoza mesa, 
ki zapolnjuje trg. Uvoženo meso 
se ne more primerjati s kvaliteto 
tistega mesa, ki ga pridelajo naši 

mali kmetje. Prav zato jih bomo 
podpirali, saj je to naša dolgo
ročna strategija. Povem vam, da 
bo v prihodnje, tudi če bomo 
prišli v Evropsko unijo, tako 
meso iskano. Že sedaj se kupci 
za tako meso zanimajo, to 
potrjuje tudi obisk naših proda
jaln, kjer imamo doma pridela
no sveže bio meso vidno 
označeno. Mi se dragocenim 
kupcem ne bomo izneverili, 
čeprav nam tak način proiz
vodnje mesa ne prinaša želenega 
dohodka. Naše bio meso je 
ustrezno kontrolirano, saj kolje-
mo prašiče in govedo v priznani 
klavnici na Ptuju, kjer ga preg
ledajo živilski strokovnjaki." 

Mesarija Fekonja se je v 22 le
tih obstoja dodobra uveljavila, 
saj jo pozna veliko kupcev, ki si 
želijo kvalitetno in zdravo me
sno prehrano. Uveljavila se je 
tudi z nekaterimi specialiteta-
mi, ki nosijo zaščitni znak Me
sarije Fekonja. 

"Kakor vsak proizvajalec tako 
smo tudi mi želeli proizvajati 
nekaj posebnega. Že od začetka 
je naš najbolj znan izdelek tro-
jiški želodec, priključila pa se 
mu je naša hrenovka ter meso iz 
tiinke. Seveda skrbimo tudi za 
pester izbor suhomesnih izdel
kov, trajnih in poltrajnih klo
bas. Prodaja izdelkov teče v 
večini v lastnih prodajalnah. Ob 
prodajalnah pri Sv. Trojici, v 
Mariboru, Lenartu in Ptuju 
bomo v kratkem odprli proda
jalno v Ormožu. Prodaja suho
mesnih izdelkov poteka tudi 
prek potujočih prodajaln, v ka
terih prodajamo naše izdelke v 
Murski Soboti, Postojni, Kopru 
Izoli in Ljubljani," je povedal 
Henrik Fekonja. 

V preteklosti je imela Mesarija 
Fekonja velike načrte, saj so na
meravali del proizvodnje prese
liti v industrijsko cono v Lenar
tu. Od tega so odstopili, saj 
bodo v kratkem začeli gradnjo 
obrata za dodelavo (pakiranje) 
svežega mesa ob sedanjih pros
torih pri Sv. Trojici. 

Besedilo in posneteft: 
iMdvik Kramberger 

Prodajalna svežega mesa in mesnih izdelkov mesarije Fek
onja pri Sv. Trojici v Slovenski goricah 





O R M O Ž / NOV OBČINSKI GRB IN ZASTAVA 

Zlati grozd fer žifna klasa v grbu 
Občini Ormož se obeta nov občinski grb ter občinska zastava. 
Osnutki so razstavljeni v prvem nadstropju ormoškega gradu 
pred sejno sobo občinskega sveta. Osnutke je strokovno 
pripravilo grboslovno, rodoslovno in zastavoslovno društvo 
Heraldica Slovenica iz Ljubljane pod strokovnim vodstvom 
Valta Jurešiča. 

Ker je Ormož zgodovinsko mes
to z bogato kulturo, je vzet za os
novo občinskega grba starodaven 
mestni grb. Vait Jurečič nam je 
povedal, da je heraldika zelo ek-
saktna veda s trdno postavljenimi 
zahtevami - heraldičnim pravom. 
Grb mesta in občinski grb ne mo
reta biti identična, saj gre za dve 
pravni osebi, za dva različna po
jma, ki pa imata veliko skupnega. 
Zato velja, da naj bi si bila grba, ki 

imata veliko skupnega, podobna. 
Grb občine je torej utemeljen v 
grbu svojega zgodovinskega mes
ta, toda z dodatno povednostjo. V 
ormoškem primeru se istovetnost 
grbov kaže v srebrnem stolpu na 
modrem ščitu, s soncem in luno 
desno in levo. V spodnjem zele
nem delu pa sta dodana dva zlata 
žitna klasa in grozd kot simbola 
nečesa splošnega iz vsakdanjega 
podeželskega življenja občine 
Ormož. 

Na osnovi grba je bilo izdelanih 
več osnutkov zastav. Mednarodno 
združenje zastavoslovnih društev 
FIAV ima trdno postavljena pra
vila. Eno izmed določil je hierar
hična ureditev zastav. Državne, 
deželne, pokrajinske, občinske, 
mestne in navsezadnje tudi zasta

ve krajevnih skupnosti se morajo 
med seboj razlikovati in za vsako 
veljajo posebna pravila oblikovan
ja. Za občinsko, na primer, velja, 
da ne sme imeti upodobljenega 
grba, to pa ne velja za državno. 
Prav tako ne sme imeti več kot 2 
barvi. Za ormoško sta bili izbrani 
obe temeljni barvi - bela in mo
dra. Ker so atributi - upodobitve 
iz grba, stolp sonce in luna, upo
dobljeni na modrem polju, klasje 
in grozd pa na zelenem, so stro
kovnjaki naleteli na problem. 
Tretja, zelena barva na zastavi 
namreč ni dovoljena. Zato so se 
odločili in prvi v novem slo
venskem zastavoslovju nekoliko 
kršili zastavoslovne norme ter at
ribute dveh različnih barvnih polj 
združili v enega. Zlata klasa z 
grozdjem sta izvzeta iz zelenega 
ter postavljena v modro polje, se
veda samo na zastavi, zalo da se bo 
ta razlikovala od mestne. 

Občinski grb in zastava sta obli
kovana na osnovi strokovne študi
je in tehtnega premisleka članov 
društva Heraldika Slovenica. 

Tudi po likovni plati sta očem 
všečna. Valt Jurečič nam je pove
dal, da je bil leta 1996 sprejet Za
kon za heraldično veksiološki in 
sigilografski register Slovenije, ki 
ga bo vodil Arhiv Slovenije. Ko 
bo minister za kulturo imenoval 
komisijo, ki bo grbe in zastave 
sprejemala v register, jih ocenje
vala ter potrjevala, se bo zgodilo, 
da ne bodo vsi potrjeni. Veliko je 
takih, ki so jih nekatere občine 
pripravile kar same brez stro
kovnjakov. Take grbe bo 
potrebno pred vpisom v register 
strokovno preoblikovati ali heral
dično strokovno dopolniti. Pri 
nas sicer manjka krovni zakon, ki 
bi pravila igre določal, toda ta so v 
srednji Evropi že znana in jih 
bomo morali upoštevati tudi mi. 

Ormoški občinski grb ter 
občinska zastava bosta uzakonje
na z občinskim odlokom o simbo
lih istovetnosti (identitete). Do 
takrat se bo izbral eden izmed 
predlogov za grb ter zastavo. 

MaidaFriai 

Leta 1991, takoj po osamosvo
jitvi Slovenije, je bilo usta
novljeno grboslovno, rodoslov
no in zastavoslovno društvo 
"Slovenski ščit". V tujini so 
besedo ščit ponavadi prebrali 
"šit", kar je izzvalo salve smeha. 
Ko pa so slišali besedo 
"društvo", so jih povezovali z 
Rusi. Zato se je leta 1995 
društvo iz čisto praktičnih 
razlogov preimenovalo v 
"Heraldica Slovenica". Osnutke 
grbov in zastav je pripravilo za 
35 slovenskih občin. Izvajalska 
dela zanje pa ob lesnem sodelo
vanju opravlja podjetje Heraldi
ka, d.o.o.. 

Osnutek novega občinskega 
grba. Heraldika ima spremen
jene strani, levo je desno in 
desno je levo. Heraldiki bi de
jali, da je na ormoškem osnut
ku sonce na desni strani stol
pa In luna na levi strani. To pa 
zato, ker pojmujejo grb kot 
osebo, ki jo gledajo pred sabo 
v zrcalni podobi. 

Eden izmed osnutkov nove občinske zastave 

VELIKA POLANA / RAZGLASITEV EVROPSKE VASI ŠTORKEU 

Veliko^ liubezni do ohraniania 
tradiiionalne kulture 
V Veliki Polani, ki smo jo doslej bolj ali manj poznali kot 
rojstni kraj pisatelja Miška Kranjca, so prejšnjo soboto praz
novali. S pravim ljudskim praznikom so proslavili proglasitev 
Velike in Male Polane za evropsko vas štorkelj. Ta naziv jim je 
podelila nemška naravovarstvena organizacija Euronatur, pri 
čemer je sodelovala s slovenskim Društvom za opazovanje in 
proučevanje Ptuj. 

Ugotovili so namreč, da je prav 
območje obeh Polan s svojo oh
ranjeno tradicionalno kulturno 

krajino primerno za evropsko 
mrežo vasi štorkelj, četudi tam se
daj gnezdi le devet parov štorkelj. 

Kot so povedali domačini, je šest 
gnezd v Veliki Polani, eno v Bu
kovju (zaselek Male Polane), dve 
pa v drugem zaselku Male Polane, 
v Mačkovcih. Število štorkelj ni 
odločujoče, pri proglasitvi so po
membnejši drugi dejavniki, zlasti 
še odnos ljudi do štorkelj, njihova 
pripravljenost za ohranjevanje 
tradicionalne kulturne krajine, za 

življenjski prostor za štorklje, 
druge živali, rastline, in človeka. 

V Mali Polani smo se o tem, kaj 
ljudem pomenijo štorklje, tudi 
sami prepričali, ko smo se pogo
varjali z ženskami iz družin 
Denša in Režonja. Pri njih štorkl
je gnezdijo že najmanj petnajst 
let. V letošnjem gnezdu so ostali 
trije mladički; prvotno so bili štir
je. Tudi lansko leto je eden padel 
iz gnezda, vendar so ga ohranili 
pri življenju, konec avgusta pa je 
odletel skupaj z drugimi. "Štorklje 
so naše veliko veselje, komaj čaka
mo, da pridejo. Običajno se vrnejo 
okrog prvega aprila, takrat že 
vemo, da bo kmalu toplo. Letos so 
prišle bolj pozno, smo se že bali, 
da jih ne bo," so povedali Denševi. 

Doslej je bilo za evropsko vas 
štorkelj proglašenih pet vasi na 
Madžarskem, v Nemčiji, Hrvaški, 
Romuniji in Španiji. 

MG 

V Mali Polani je le eno gnezdo štorkelj, v njem pa so trije mladiči] 

Tudi po zaslugi družin Denša in Režonja je bila Mala Polana 
razglašena za evropsko vas štorkelj. Foto: Črtomir Goznik 



ORMOŽ / ORMOŠKO POLETJE 

dobre aimbe 
Petkov koncert orkestra AKORD iz Celja je minil v prijet
nem vzdušju. Več kot 130 obiskovalcev prireditve, ki je to
krat zaradi dežja potekala v domu kulture, je doživelo lep 
glasbeni večer. Orkester sestavljajo mladi glasbeniki, 
večinoma študentje in dijaki, ki gojijo ljubezen do skupnega 
muziciranja. Od začetkov pred 53 leti se je razvijal in izpo
polnjeval, tako da velja danes za najboljši tovrstni orkester v 
Sloveniji. Pod vodstvom dirigenta Matjaža Breznika, ki ga 
vodi zadnjih deset let, so mladi glasbeniki koncertirali 
doma in v tujini v družbi priznanih domačih in tujih solis
tov. 

Solisti, pevci petkovega večera 
so bili Martina Zadro, Dubravkia 
Separovič, Ivica Gržinič in Va
lentin Enčev. Kot solist na violi
ni se je predstavil tudi Vasilij 
Meljnikov. Sodeloval je še aka

demski pevski zbor Celje pod 
vodstvoin zborovodkinje Sonje 
Pavlic Čendak. Skrbno izbran 
program so sestavljala dela Gou-
nauda, Wieniawskega, Leharja, 
Monteja, Dinicua ter Bizeta. 

V juliju se bodo na Ormoške po
letju zvrstile tele prireditve: 

- v soboto, 17. julija, ob 20.30 bo 
na dvorišču ormoškega gradu nas
topil Vlado Kreslin v spremljavi 
glasbene skupine Mali bogovi. Če 
bo deževalo, bo prireditev v šport
ni dvorani na Ffardeku; 

- naslednjo soboto, 24. julija, 
bo ob 20.30 na dvorišču 
ormoškega gradu večer ljubezen
skih pesmi in podoknic. Koncert 
z naslovom Nocoj pa, oh, nocoj 
bodo izvedle ljubiteljske pevske 
skupine občine Ormož. Najboljši 
ljubiteljski pevski zbori in vokal
ne skupine iz ormoške občine vas 
bodo z ljudsko pesmijo pepeljali v 
čase, ko se je ob toplih poletnih 
večerih ljubezen^ izpovedovala 
tudi skozi pesem. Če bo deževalo, 
bo prireditev v domu kulture; 

- v soboto, 31. julija, bo ob 20.30 
koncert etno glasbe, prav tako na 
grajskem dvorišču. V prvem delu 
koncerta se bodo predstavile 
domače skupine: folklorna skupi
na Rožmarin iz Dolene, sestre Ne
delj ko, dekliška tamburaška sku
pina iz Ormoža, pevci s Himia, 
folklorna skupina Podgorci in 
drugi. V drugem delu bodo nasto
pili udeleženci mednarodnega 
glasbenega tabora Musica expenen-
ce na Svetinjah, ki se ukvarjajo s 
študijem ljudskih glasbenih moti
vov. Sledila bo predstavitev nove 
zgoščenke nastopajočih glasbenih 
skupin. 

M A J D A FRIDL Utrinek z nastopa celjskega orkestra Akord. Foto: Hozyan 

POLEI^ŠAK / PRAZNIK ŽETVE IN RAZSTAVA KRUHA IN 
POGAČ 

to konei tedm Im msolo 
Prizadevno turistično društvo na Polenšaku, ki ohranja 
domače običaje, že več let pripravlja žetev ter razstavo kru
ha in pogač. 

Razstavo bodo odprli v soboto 
ob 16. uri, sledil pa bo kultiuni 
program, v katerem bodo sodelo
vali moški pevski zbor Polenšak, 
člani folklornega društva Bol
nišnica Ptuj, ljudske pevke liikar-
skega društva Domava in predice 
ttirističnega društva Polenšak. 

Dan bodo sklenili z zabavo z an
samblom Mitreji. 

Drugi dan prireditve, v nedeljo, 
si boste lahko od 8. ure ogledali 
razstavo domačih dobrot v novem 
turističnem domu, ki so ga zgradi
li člani turističnega društva s 
prostovoljnim delom. Nedeljsko 

prireditev bodo začeli ob 15. uri s 
klepanjem srpov. Tekma žanjic 
bo ob 15.30, nato pa bodo požeto 
pšenico zmlatili s cepci in mlatil-
nico ter jo očistili. Kot je bilo to v 
navadi že nekoč, bo žetvi sledila 
zabava z ansamblom Strk in hu
moristom. Oba dneva pa 
obljubljajo domača jedla - od 
slasmih gibanic do domačega kru
ha in potic. 

ms 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNi SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

(Ne)znoni v Evropi 
Slovenska tiskovna agencija je 

prejšnji teden sporočila, da je 
spomladanska javnomnenjska ra
ziskava Evropske komisije Euro-
barometer pokazala, da od enaj
stih kandidatk za članstvo v Evrop
ski uniji Slovenija med državami 
EU uživa najmanj podpore za pri
dobitev članstva v Evropski uniji. V 
povprečju je slovensko članstvo v 
EU podprlo 32 odstotkov 
vprašanih državljanov EU. Naj
večjo podporo so Sloveniji izrazili 
v Grčiji, kjer se je za njeno 
vključitev izreklo 55 odstotkov 
vprašanih, najmanj pa v Franciji, 
kjer je članstvo Slovenije podprlo 
22 odstotkov ljudi. Grčija je edina 
država, kjer je slovensko članstvo 
podprlo več kot 50 odstotkov 
vprašanih. V Italiji je slovensko 
članstvo podprlo 37 odstotkov 
vprašanih, v Avstriji pa 33. V Italiji 
je na vprašanje, ali ste za ali proti, 
da Slovenija postane članica DU, 
negativno odgovorilo 41, v Avstriji 
pa 49 odstotkov vprašanih. V pov
prečju se je proti slovenskemu 
članstvu v EU izreklo 42 odstotkov 
vprašanih prebivalcev EU. 

Bruseljski dopisnik Dela ugotav
lja, da rezultati raziskave niso po
sebej dobri za nobeno izmed kan
didatk za sprejem v EU, "še pose
bej neugodni pa so rezultati za 
našo državo, saj sta se na vrhu 

seznama držav, med katerimi 
uživamo najmanj podpore in v ka
terih je hkrati največ nasprotnikov 
našemu članstvu v EU, tokrat 
znašli Francija in Nemčija, torej 
največji članici Unije, s katerima 
(zlasti s slednjo) imamo levije 
delež blagovne menjave, kar pos
tavlja na majave temelje tezo o 
'neprepoznavnosti' podalpske 
kandidatke". Delo med možnimi 
elementi za "nizek ugled Sloveni
je" navaja tudi vztrajno povezovan
je Slovenije z nemirnim območjem 
nekdanje Jugoslavije, v zadnjih 
mesecih pa tudi s kosovsko krizo 

KAJ VPLIVA NA 
UGLED 

"Ugled države v očeh zahodno
evropske javnosti bržkone ni odvi
sen zgolj od tega, ali je domovina 
papeža ali najboljšega strelca po
klicne hokejske lige, kar naj bi po
jasnjevalo visoko uvrstitev Poljske 
ali Češke na lestvici Eurobarome-
tra. Le korak za njima je denimo 
Ciper, na katerem mednarodne 
enote že četrt stoletja s puškami 
nadzorujejo premirje, nad otokom 
miru pa se zlovešče zgrinjajo sen
ce političnih napetosti med Grčijo 
in Turčijo. Podpora zahodnoev
ropskega javnega mnenja tudi ni 
odvisna od gospodarske 

uspešnosti kandidatke. Namesto 
tega državljani Unije bolj cenijo, 
če pretendentke za članstvo 
spoštujejo človekove pravice in 
načela demokracije, zatirajo orga
nizirani kriminal in prekupčevanje 
z mamili ter varujejo okolje, šele 
zatem šteje sposobnost kandi
datk, da zmorejo poravnati člana
rino oziroma da ne bodo pobirale 
preveč denarja iz bruseljske bla
gajne. Nizka uvrstitev Slovenije na 
'širih/eni' lestvici torej lahko pome
ni le dvoje: da po mnenju državlja
nov Unije teh meril ne dosegamo 
ali pa, kar je verjetnejše, da z raz
merami pri nas niso ustrezno sez
nanjeni ..." Tako Delo. Komentator 
Večera se ob rezultatih najnovejše 
raziskave sprašuje, kakšno jDodo-
bo o sebi pošiljamo v svet. Ce nas 
v Evropi vidijo "izkrivljeno, je to 
samo še dodaten razlog, da se 
vprašamo, kaj je narobe z nami, 
ne z njimi. Enako težko je verjeti, 
upoštevaje silno redko pojavljanje 
Slovenije v tujih medijih, da nas 
slabo ocenjujejo zaradi naših no
tranjih zdrah, nedokončane tranzi-
cije ali celo gorenjskih tihotapcev 
mamil. Še najbolj bo držalo, da 
večini prebivalcev Unije za nas 
kratkomalo ni mar, ker smo 
majhni, nepomembni in jim ne de
lamo nobenih težav. Nas torej mo
rebiti ne marajo preprosto zato. 

ker o nas niso slišali niti dobro niti 
slabo, si od nas ne obetajo nobe
nih koristi in povrhu vsega v nas 
še vedno vidijo odsev razvpitega 
Balkana? Najudobneje bi bilo tu 
končati, kaj bi si še naprej razbijali 
glavo z raziskavo, ki jo je - kot vsa
ko drugo - treba jemati z zadržki. 
Navsezadnje: o tem, ali bodo Slo
venija, Romunija in Turčija nekega 
dne v EU, v končni posledici ne 
bodo odločale ankete o lepoti in 
priljubljenosti, temveč gospodar
ska in politična dejstva, ta pa so 
na naši strani, mar ne?" 

Vendar pa Večerov komentator 
misli, da zadeva vendarle ni tako 
preprosta in namiguje, da bodo 
rezultati Eurobarometrove raziska
ve zagotovo postali izhodišče za 
mnoge nove slovenske notranje 
prepire, ocene in špekulacije. 

Vsekakor je res, da nekateri pri 
nas komaj dočakajo vsako slabo 
novico o Sloveniji, ki pride iz sve
ta. Šele takrat prav zaživijo in na 
vso moč hitijo dokazovati, kako 
imajo prav v svojem siceršnjem 
črnem slikanju razmer doma. Pri 
tem jim ni prav nič mar, ali s 
takšnim početjem škodijo Sloveni
ji. Menda je eden izmed tujih di
plomatov pred kratkim na pol v 
šali na pol zares dejal: "Včasih me 
v Sloveniji spominjate na tisto re
klamo za clia ... Radi bi imeli vse, 
kar imajo veliki, pa pozabljate, da 
vas je samo dva milijona in da 
vsak vaš politični prepir bolj vpliva 
na navadne ljudi v Evropi kot v 
kakšni večji državi. Ne delujete 
ravno složno in včasih se čudim, 
kako znate biti nestrpni drug do 
drugega..." 

KAJ PA EVROPA 
Ob vztrajnem iskanju (predvsem 

lastnih) pomanjkljivosti, ki vplivajo 
na slabo prepoznavnost in pril
jubljenost v Evropi, pa bi se ven
darle morali vprašati, kaj takšne 
raziskave (kot je Eurobarometer) 
sploh poskušajo pokazati, s 
kakšnim namenom jih organizirajo 
in kakšna je lahko njihova dejan
ska teža pri dokončnem odločanju 
o sprejemanju v članstvo EU. Ali 
ne pomeni kolizija med uradnimi 
stališči držav članic EU (ki denimo 
Slovenijo uvrščajo med naju
spešnejše države v tranziciji) in 
stališči državljanov iz le-teh 
predvsem problem zanje in manj 
za kandidatke. Skrb zbujajoče 
namreč ni le zadnje mesto Slove
nije (na kar tako alarmantno opo
zarjajo slovenski komentatorji), 
ampak majhen odstotek siceršnje 
naklonjenosti "Evropejcev" do 
kandidatk za vstop v članstvo v 
Evropski uniji. Čeprav se je Slove
nija znašla na "grozljivem" 
zadnjem mestu (proti slovenske
mu članstvu se je izreklo 42 od
stotkov vprašanega prebivalstva 
EU), je treba upoštevati, da kaj 
bistveno več glasov podpore niso 
dobile niti druge, sicer bolje 
uvrščane kandidatke. 

Zares strah zbujajoč podatek je 
potemtakem to, da je evropsko 
prebivalstvo nasploh v (pre)veli-
kem odstotku nenaklonjeno širitvi 
Evropske unije, to pa je že prvo
razredno politično vprašanje tudi 
za članice Unije in njeno vodstvo. 
Ali proces širitve povsod vselej po
teka kot dokaz skupne volje in 

skupnega prepričanja, da gre zt 
novo kvaliteto odnosov v Evropi 
predvsem tudi za obojestranski in 
teres in za preseganje starih kalu 
pov o različnih Evropah IF 
večvrednih in manjvrednih Evro 
pejcih? Ali se vključevnaje novih' 
EU ne predstavlja in pojmuje rav 
no znotraj posameznih struktur B-
kot odnos "nadrejenega" in "PO 
drejenega", v katerem ne manjk' 
tudi ravnanj, ki prepogosto SPE 
minjajo na "vzvišenost", na dikta 
in manj na dialog? 

Vsekakor bi morala biti ob rezul 
tatih najnovejše javnomnenjsk' 
raziskave predvsem Evropska UNI 
ja zainteresirana za dodatno UGOT 
avljanje vzrokov, ki vplivajo na tr̂  
nutno razpoloženje v državah ^ 
do posameznih kandidatk za sp<^ 
jem. Skrb za boljšo prepoznav 
nost in sploh "resnico" o dejanski' 
razmerah v državah - kandidatka' 
bi morala biti tudi prioritetna nal" 
ga Evropske unije. To pa pome'̂ ' 
da bi morala tudi sama bolj orĝ  
nizirano in trajno delovati pri 
pitvi duha in vedenja o evrops'' 
soodvisnosti. Ali drugače povedi 
no: če EU od svojih 

kandida" 
pričakuje in celo zahteva, naj ŝ "̂  
je državljane sistematično sezna'' 
jajo s prednostmi in značilnostî  
življenja v EU, bi to na vsaj P[ 
bližno enak način morala poceoi' 
ti tudi sama, ko gre za seznanj^fj' 
"lastnih" ljudi z značilnostmi 
prednostmi) kandidatk. 

OD TOD IN TAM 
SLOVENSKE GORICE • 
Deževje ni povzročilo večje 
škode 

Deževje je minuli konec tedna povzročilo škodo 
tudi na območju Slovenskih goric. V Lenartu je 
bilo najhuje v zahodnem delu občine - v Jiu-ov-
skem Diolu in Voličini. Voda je ponovno poškodo
vala ceste, predvsem makadamske, škoda pa je 
tudi v kmetijstvu. Ceste so poškodovane tudi v 
občinah Sv. Andraž in Destrnik. Z Destrnika 
poročajo o nekajmilijonski škodi, najhuje pa je 
bilo v Rogozniški dolini in Desencih. Spožilo se je 
ponovno več zemeljskih plazov. 

AK 

MALA VAS • 
V nedeljo gasilsko slavje 

v občini Gorišnica se že v tem pričenjajo prire
ditve ob 4. prazniku občine. Prva je bila v pone
deljek v Mejah, jutri se bodo v Mali vasi srečali ve
terani in veteranke, ob 19. uri pa bodo v okviru 
GZ Gorišnica izvedli še operativno taktično vajo. 

V nedeljo bo v Mali vasi še posebej slovesno, ko 
se bo ob 15. uri pričela osrednja prireditev ob 3. 
dnevu gasilcev GZ Gorišnica in ob 50-letnici 
PGD Mala vas, ob tej priložnosti pa bodo blagos
lovili novo orodno vozilo in podobo sv. Florjana 
na obnovljenem gasilskem domu. Na gasilskem 
slavju pričakujejo tudi ministra za obrambo dr. 

Francija Demšarja, ob jubileju pa bodo gasilci 
PGD Mala vas podelili tudi odlikovanja in priz
nanja najzaslužnejšim članom v petdesetlemi zgo
dovini društva. Za dobro voljo bo po končanem 
uradnem delu skrbel ansambel Prerod. 

T M 

JURŠINCI O 
4. gospodinjski praznik 

v Društvu gospodinj Juršinci pravijo, da sta lju
bezniva gospodinja in lep dom srce družine. Zato 
bodo gospodinje tudi letos poskrbele za gospo
dinjski praznik, ki vsako leto v Jturšince privabi 
veliko gospodinj in obiskovalcev iz razližnih kon
cev Slovenije. 

V nedeljo, 25. julija, ob 11. uri bodo začeli pro
gram ob četrtem prazniku, pripravljajo bogat kul
turni program in razstavo pod naslovom Prazniki 
in praznične jedi. O naprredku gospodinjstva bo / 
govorila predsednica društva Marta Toplalc, dr.l 
Cilka Kren bo govorila o človeku in praznovanju, 
Toplakova pa bo predstavila še spominsko knjigo 
društva in podelila priznanja. Juršinske gospodin
je se bodo predstavile v plesu, petju in predstavitvi 
pridelkov Društva za ohranjanje in razvijanje 
dediščine, Marija Fras bo predstavila knjigo 
Prleška kuhinja, nastopili pa bodo tudi ljudski 
godci od Marije Snežne. Popoldan ob 15. uri se v 
Juršincih začenja srečanje članic društev in akti
vov gospodinj s tekmovanjem in srečolovom, na 
koncu pa se obeta velika zabava z ansamblom 
Mlade frajle. 

T M 

PTUJ / BOLNIŠNICA IN DAVEK NA D O D A N O VREDNOST 

zdravstvo 
lofo no/ to poišče rešitve 
Pogodbeni partnerji Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slo
venije, med njimi tudi ptujska bolnišnica, so šele 6. julija 
prejeli 30. junija napisano "pismo" zavoda, v katerem jih ta 
posebej opozarja na nekatera dejstva, povezana z davkom na 
dodano vrednost, še posebej ker po njihovih navedbah ni 
mogoče avtomatično pristajati na povečevanje stroškov za 
dobavljeno blago in storitve v višini razlik« med stopnjo dav
ka na dodatno vrednost (19%) in stopnjo prometnega davka 
za storitve (6,5%). 

Tako naj bi se nekatere proiz
vodne cene blaga po napovedih 
zavoda morale celo znižati 
(predvsem so bila pred uvedbo 
davka omenjena zdravila), izvajal
ci pa naj bi se z dobavitelji blaga 
in storitev tudi dogovorili o novi, 
nižji ceni, na katero se bo 
obračimaval davek na dodano 
vrednost, to pa po prepričanju 
vodstev javnih zavodov naj ne bi 
bila njihova pristojnost. 

V zavodu so tudi izračimali, da 
če bi vsi izvajalci oziroma partner
ji nanje avtomatično prenesli vse 
učinke davka na dodano vrednost, 
bi to pomenilo na pollemi ravni 
dodamih pet milijard odhodkov. 
Ker ni pričakovati, da bi se v 
okviru planiranih javnih sredstev 
za obvezno zdravstveno zavaro
vanje povečala sredstva za 
zdravstvo, bo zavod po prvem ju
liju zavračal vse račune izvajalcev 
in dobaviteljev za storitve, zdravi

la in tehnične pripomočke, î j 
bodo vsebovali pripisan davek DJ 
dodano vrednost na doslej veljav, 
ne cene, dogovorjene s partnerj. 
ali določene s cenovnimi stanj! 
ardi. 

Tudi v ptujski bolnišnici za zdjj 
še ne vedo, kdo bo zaradi davkj 
pokril razliko zaradi podražitve 
zdravil. Prav tako nimajo preglj. 
da, koliko bo račun za zdravî  
višji, to bo znano šele čez mesec 
dni. Da bi razliko pokrili iz no-
tranjih rezerv, ne bo mogoče, kei 
teh praktično ni več. Direktor 
ptujske bolnišnice Lojze Arkc 
pravi, da je zdravstvo problem 
države in da bo država morala na
rediti vse, da raven zdravstvenega 
varstva ne bo padla. Zato se bo 
tudi ona morala pogajati za cene, 
saj to ni problem ptujske, mari
borske ali katerekoli slovenske 
bolnišnice. 

MC 
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KJE JE RESNICA O VERITASU? 

le družbo uniiil nekdanii dinktor oli veiinski lasHiiki 
y 2 a č c t k u julija smo lahko v dnevnem časopisju prebrali osupl-
jjvo novico, da naj bi zaradi ponarejanja poslovnih listin, zlo-
^Ifc položaja in pravic ter davčnih utaj ovadili bivšega direk-
ĵ rja Slovenske vinske akademije Veritas (ta ima sedež v Ptu-
.j,) B. V. Za ta korak naj bi se delničarji z več kot 80 odstotki 
glasov odločili na majski skupščini, potem ko naj bi ugotovili 

3̂ uk<»Ii 30 milijonov tolarjev izgube podjetja v minulem letu in 
jl^anjklfaj kapitala družbe za okoli 20 milijonov tolarjev. 

g. V. naj bi storil kaznivo dejan
ja ponarejanja listin s tem, ko naj 
l,i bile v lanski bilanci, katere 
podpisnik je bil, večkrat knjižene 
ISTE terjatve Veritasa. S tem naj bi 
fiktivno povečal vrednost terjatev 
.̂ bilanci ter tako tudi znesek pri

hodkov in dobičkov podjetja. V 
bilanci pa naj bi manjkale nekate-
^ obveznosti podjetja, zato naj bi 
bil izkazani uspeh Veritasa še toli-
Yo višji. Med osnovnimi sredstvi 
PAJ bi bile navede stvari, ki sploh 
niso last podjetja, temveč le li-
zinško najeta. Po nrnenju del
ničarjev naj bi B. V. zlorabil svojo 
položaj s tem, ko NAJ bi bil marca 
letos dal podjetju NV Press, ki je 
last njegove žene, akceptni nalog 
ZA 40 milijonov tolarjev, kljub 
TEMU da Veritas m imel do NV 
Press nikakršnih obveznosti. S 
TEM naj bi bil blokiral žiro račun 
Veritasa in tako podjetju 
povzročil poslovno škodo. B.V. je 
PO individualni pogodbi imel pra
VICO skleniti osebno zavarovanje 
DO 200.000 tolarjev, vendar pa naj 
BI TO pravico prekoračil, v bilanci 
PA NAJ bi to pozabil prikazati. Z 
denarjem podjetja naj bi B.V. 
plačeval tudi stroške za 
vzdrževanje avtomobilov, ki niso 
V lasti Veritasa, in plačal kurilno 
olje ZA ogrevanje prostorov Veri
TASA, ki pa so ogrevani s plinom. 
PO mnenju delničarjev naj bi od
TUJIL tudi davke, saj naj bi od svoje 
bonitete - zavarovanja v višini 3,2 
milijona tolarjev - ne plačeval 
davkov in prispevkov. 

IV. OČITKE ZAVRAČA 
IH TRDI DA 50 
miŠUENI 
Očitke iz domnevne ovadbe je 

B.V. na tiskovni konferenci, ki jo 
je sklical minuli konec tedna v 
Ljubljani, odločno zavrnil in v 

svojem videnju dogajanj, ki so 
pripeljala do konca SVA Veritas, 
dodal, da so izmišljeni, da gre za 
poskus očrniti njega osebno ter da 
naj bi SVA Veritas, ki je bila pred 
petimi leti ustanovljena prav na 
njegovo pobudo, doživela sov
ražni prevzem. 

Sva Veritas, d.d., je bila usta
novljena leta 1994 z ustanovnim 
kapitalom 13 milijonov tolarjev, 
ki ga je združilo 60 delničarjev iz 
vse države. Hiter razvoj na po
dročju založniške dejavnosti 
(mesečnik Veritas, marketinških 
in PR aktivnosti. Inštitut za vin
ski marketing in oddelek za orga
nizacijo kongresov in simpozijev) 
naj bi v celoti zagotavljal interese 
delničarjev, agroživilske panoge 
in države na področju vina, kuli-
narike in turizma ter z njimi po
vezanih dejavnosti. Leta 1998 naj 
bi se znašli pred nujnim razvoj
nim korakom za zaokrožitev kom
parativnih in konkurenčnih pred
nosti družbe, zato naj bi za vzpos
tavitev verige vinotek v Sloveniji 
začeli iskati dokapitalizacijske 
partnerje. A žal naj bi SVA Veri
tas pred dobrim letom z dokapita-
lizacijo nekdanje svetovalke pred
sednika vlade za privatizacijo 
A.Ž.K., sodelavke inštituta za kri
minologijo ter družbe za razvoj, 
doživela sovražni prevzem. Z do
brimi 20 milijoni vložka naj bi več 
kot 50-odstotni lastnik SVA Veri
tas postalo podjetje DEJ, ki naj bi 
ga A.H., nekdanji direktor 
NKBM, upravi in delničarjem 
SVA Veritas predstavil kot pod
jetje A. Ž. K. Podjetje DEJ naj bi 
večinsko lastništvo izkoristilo za 
hitro in sistematično uničenje do 
takrat uspešnega podjetja SVA 
Veritas. Njen v zadnjih nekaj le
tih ustvarjen finančni imperij naj 
bi po besedah B.V. sestavljalo še 
podjetje DEJ 2, ekonomsko sveto

vanje in razvoj, z dobrimi 93 mili
joni ustanovitvenega kapitala ter 
revizijska družba z imenom Dej 3 
in še Dej 4, ki naj bi bilo registri
rano kot podjetje za trgovino. V 
njem direktorsko mesto zaseda 
prav prej omenjeni A. H. 

Po zatrjevanju B.V naj bi bila 
A.Ž.K. znana kot akter mnogih 
divjih privatizacij družbenega 
premoženja, pri čemer naj bi zna
la poskrbeti tudi za svoje pre
moženje. Njen imperij množice 
podjetij naj bi v nekaj letih na 
vprašljiv način pridobil več mili
jonov mark vredno premoženje. Z 
vpogledom v portfelj Sklada za 
razvoj naj bi prihajala do ključnih 
informacij o podjetjih in njihovih 
potencialih prej kot drugi in to 
naj bi izkoriščala za poceni prev
zeme podjetij, kopičenje kapitala. 
Na ta način naj bi slovenski priva
tizacijski lobi sistematično čistil 
gospodarski prostor za svoje in
terese. Žrtev tega procesa naj bi po 
zatrjevanju B.V bila očitno tudi 
SVA Veritas, d.d., ki je po prevze
mu večinskega lastništva s strani 
A. Ž. K. objektivno postala odvis
na od njenega preglasovalnega 
aparata in s tem političnih in go
spodarskih interesov, ki naj bi bili 
očitno tudi naročili večinski prev
zem mlade in uspešne družbe ̂ s 
perspektivno dejavnostjo. A. Ž. 
K. naj bi Veritasu zaračunavala 
strošek 1,2 milijona sit za upravl
javske storitve, čeprav družbi ni 
omogočila niti enega posla. Izsil
jevala naj bi še z imenovanjem 
prokiu-ista iz vrst zaposlenih v im
periju Dej, za katerega bi bilo tre
ba plačati še dodatnih 600 tisoč 
tolarjev mesečno. Na skupščini 
družbe naj bi s preglasovalnim 
aparatom Dej a sebe postavila za 
predsednico, svojega moža B. K., 
ki naj bi poldrugi mesec ropal pre
moženje in zaloge delniške 
družbe, pa razrešila dolžnosti di
rektorja. 

Da bi prikrila prave namene 
sovražnega prevzema SVA Veri
tas, naj bi s svojimi glasovi na 
skupščini izsilila še potrditev 
svojih laži in podtikanj nekdanje
mu vodstvu SVA Veritas, d. d., ki 
so v minulih dneh zaradi dom
nevne ovadbe mariborskega od

vetnika I.G. bile objavljene tudi v 
medijih. Tudi to po mnenju B.V. 
dokazuje, da ne gre zgolj za sov
ražni prevzem iz golih ekonom
skih razlogov, ampak za gonjo, ki 
naj bi imela namen očistiti pros
tor za dejavnost institucij, ki jim 
je uspešnost SVA Veritas bil pre
oster trn v peti. A. Ž. K. naj bi s 
sedanjo gonjo proti SVA Veritas 
želela obrniti pozornost od pro
jektov, ki jih izvaja. Kot sodelav
ka Kmečke družbe za upravljanje 
naj bi imela za to zagotovo velik 
interes, saj naj bi ta družba pride
lala 541 milijonov tolarjev izgube. 
Obenem naj bi bila njena lastnica 
Slovenska zadružna kmetijska 
banka v lanskem lem poslovala 
skrajno slabo. 

Ker naj bi podoben, uničevalni 
scenarij A.Z.K imela tudi z naku
pom večinskega lastniškega 
deleža v SVA Veritas, naj bi jo po 
besedah B.V. tožili za namerno 
povzročitev stečaja, skupaj s sode
lavci tudi kazensko ovadili, za ne
resnice v ovadbi pa naj bi proti 
njej ukrepal tudi zaradi širjenja 
laži in blatenja dobrega imena. 
Družba naj bi namreč pred sov
ražnim prevzemom poslovala 
uspešno. 

Po zatrjevanju B. V. naj bi bila v 
času vodenja SVA Veritas njegova 
edina napaka samo ta, da naj bi se 
o dokapitalizaciji pogovarjal s 
krogom ljudi, ki je kreiral procese 
divjih privatizacij v Sloveniji ter 
imičil in na različne načine prev
zel več podjetij, in očitoo s kro

gom ljudi, ki so po naročilu neko
ga , ki mu uspešen razvoj SVA Ve
ritas ni bil po godu, začeli siste
matični uničevalni proces družbe. 
Mnogi namreč, tudi z enormnim 
zapravljanjem proračunskega de
narja, niso dosegali nobenih re
zultatov, medtem ko naj bi jih ta 
delniška družba dosegala. 

Vzroke za očiščenje prostora eni 
najperspektivnejših dejavnosti v 
promocijskem preboju Slovenije 
in slovenske kakovosti na 
domačem in tujem trgu pripisuje 
B.V. praznjenju prostora po 
naročilu katere od konkurenčnih 
dejavnosti. V tem konglomeratu 
naj bi bila epizoda SVA Veritas 
samo ena od mnogih, ki naj bi jih 
za ^ znanega naročnika izvajala 
A.Z.K. v dinastiji svojih podjetij. 
V njej naj bi si s svetovalskim de
lom, ki ni odražalo nobene pred
nosti ali ustvarjanja nove vred
nosti podjetja, želela povrniti do-
kapitdizacijski vložek že v pol
drugem letu. Ker to naj ne bi šlo v 
skladu z njenimi pričakovanji, naj 
bi bila družbi hotela obesiti še 
prokurista in druge obveznosti, 
kar naj bi ji dalo povod, da zgodbo 
zaključi, še preden jo je prvotno 
načnovala. To naj bi takoj spoz
nal tudi nadzorni svet družbe, ka
terega predsednik je odstopil še 
isti dan, ko naj bi mu B. K. nepos
redno po imenovanju za direktor
ja SVA Veritas 1. aprila 1999 po
nudil v podpis pogodbo o upravl
janju podjetja, po kateri bi moral 
za to, da je ukinil vse aktivnosti 

družbe, dobivati še 400.000,00 to
larjev mesečne nagrade. Tako in
tenzivnega izčrpavanja pa dejav
nost, ki naj bi jo pred vstopom 
Deja SVA Veritas, d.d., uspešno 
razvijala, seveda ne mogla prenes
ti. Ker Dej družbe tudi ni mogel 
prodati, kot je vmes še poskušal, 
naj bi jp pahnil v propad. Zato naj 
bi A. Ž. K. in A. H. naročila še 
proces diskreditacije B.V in vseh 
sodelavcev, ki so s požrtvovalnim 
delom in odrekanjem tako rekoč 
iz nič zgradili poslovni sistem 
SVA Veritas, d.d. Tudi objava 
domnevne kazenske ovadbe v me
dijih samo zaradi diskreditacije 
tistih, ki niso dopustili izčrpavan
ja in hiranja podjetja, naj bi bila 
sestavni del te diskreditacije. Di
nastija podjetij in potez, ki jih 
kreira in usmerja A. Ž. K., po 
zatrjevanju B.V. očimo z mafijski
mi metodami in pranjem denarja, 
ruši vse ovire za krepitev njenega 
več milijonov mark vprašljivo pri
dobljenega premoženja v pičlih 
nekaj letih slovenske tranzicije. 
Sicer pa naj bi predstavljene last
niške relacije dokazovale, da naj 
bi se Dejev podjetniški imperij za 
očiščenje prostora nekaterim dej
avnostim napajal tudi izven meja 
Slovenije. Zato naj bi bil čas, da 
slovenska javnost izve še kaj več o 
njenih podjetniških podvigih. 
Vendar je to že druga in verjetno 
tudi daljša zgodba. 

M.Ozmec 

U U B U A N A / KMALU SPREMEMBE NA PODROČJU 
FINANCIRANJA OBČIN 

Vei denarja finanino šibkejšim 
Ustavno sodišče Republike Slovenije je sredi junija izdalo odločbo, s katerim se razveljavl
jata drugi odstavek 24. člena zakona o financiranju občin in drugi odstavek 25. člena zako
na o spremembah in dopolnitvah zakona o financiranju občin, s čimer je ugodilo zahtevam 
občinskega sveta Sveti Jurij ob Ščavnici ter skupini poslancev državnega zbora in županov 
nekaterih ogroženih občin. Ustavno sodišče je prav tako odločilo, da se razveljavita tudi 2. 
in 3. člen uredbe RS o začasni zagotovitvi dodatnih sredstev finančne izravnave občinam, 
ki ne dosegajo 75 odstotkov primerne porabe za občino. 

V začetku februarja letos je skupina poslancev 
državnega zbora in županov na Destmiku, med 
njimi tudi iz občin Destrnik, Juršinci, Majšperk, 
Sv. Ana, Žetale, Podlehnik, Dornava, Benedikt, 
Cerkvenjak, Zavrč, Sv. Andraž in Trnovska vas, 
na Ustavno sodišče Republike Slovenije naslovilo 
zahtevo, s katero so želeli doseči spremembe na 
področju financiranja občin. Podobno zahtevo je 
sprožil tudi občinski svet občine Sveti Jiurij ob 
Sčavnici. Oboji so bili mnenja, da oba zakona 
omejujeta financiranje in finančno izravnavo tis
tim občinam, ki imajo malo lastnih sredstev za za
gotavljanje zakonskih in ustavnih nalog. Z razvel
javitvijo drugega t dstavka 24. člena zakona o fi
nanciranju občin n drugega odstavka 25. člena 
zakona o spremem )ah in dopolnitvah zakona o fi
nanciranju občin t IT razveljavitvijo 2. in 3. člena 
uredbe o začasni zagotovitvi dodatnih sredstev fi

nančne izravnave občinam, ki ne dosegajo 75 od
stotkov izračunanega obsega primerne porabe za 
občino, naj bi tako okoli 70 ogroženih slovenskih 
občin pod t.i. primemo porabo dobilo dodatni 2,5 
do 3 milijarde tolarjev, kar je v primerjavi s slo
venskim več kot 900 milijardami obsegajočim 
proračunom resda malo. Ogrožene občine naj bi 
na osnovi sprememb dobile razliko do izračtmane 
primerne porabe, to pa je po besedah poslanca in 
enega od pobudnikov sprememb na področju fi
nanciranja občin Franca Pukšiča tudi formula, ki 
upošteva dolžino lokalnih cest, starejšo populacijo 
in mlajšo populacijo, skratka formula, ki ji ni 
nihče nasprotoval. 

Državni zbor naj bi spremembe obeh zakonov 
obravnaval še pred avgustovskimi parlamentarni
mi počitnicami. 

AK 

PTUJ / PERUTNINA DRUGIČ NOSILEC KAKOVOSTI 

Unedalie za 45 izdelkov 
Perutnina Ptuj je ponovila uspeh na osrednjem nacionalnem 
ocenjevanju mesa in mesnih izdelkov v Gornji Radgoni in že 
drugič osvojila naziv nosilca kakovosti. Na ocenjevanje je pos
lala 56 svojih izdelkov; za 45 je prejela medalje, za sedem pa 
priznanje za tržno ponudbo. 

Kar šest Perutnininih izdelkov 
je bilo odlikovano z zlato medaljo, 
26 s srebrno in 13 z bronasto, se
dem izdelkov pa je prejelo priz
nanje za tržno ponudbo. Kot je 
poudaril predsednik uprave in ge

neralni direktor Perutnine dr. Ro
man Glaser, so omenjene medalje 
in ponovni naziv šampiona kako
vosti za Perutnino samo še ena 
potrditev, da je njena opredelitev 
za kakovost celotnega poslovanja 

pravilna. 
Perumina Pmj je že nekaj let 

razmišljala, da dosega Slovenija 
na področju ponudbe hrane in 
pijač visoko kvaliteto, ki pa je do
volj ne promovira. Zato je dala po
budo za ustanovitev Slovenske 
akademije za gastronomijo, ki bo 
imela sedež v Ptuju. Med soinicia-
torji ustanovitve so tudi Društvo 
gastronomov Slovenije in Turis
tična zveza Slovenije, pristopile 
pa bodo zagotovo tudi mnoge dru
ge organizacije in posamezniki, ki 
se ukvarjajo s ponudbo hrane in 
pijače oziroma sodelujejo v turis
tični ponudbi Slovenije. Pričaku
jejo, da bo Slovenska akademija za 
gastronomijo, ki bo imela sedež v 
Ptuju, ustanovljena ob letošnjem 
kmetijsko-živilskem sejmu v 
Gornji Radgoni. 

JB 

Zlate medalje je Perutnina prejela za naslednje izdelke: 
piščančjo jetrno pašteto z orehi, PP piščančjo hrenovko s sirom, 
ptujsko posebno klobaso, koko, PP piščančjo mini hrenovko 
brez ovitka ter eno najbolj znanih klobas doma in v tujini, že 
četrtič zlato poli. Priznanja za tržno ponudbo je Perutnina preje
la za gurmansko nabodalo s suho slivo, družinsko pakiranje ko
sov piščančjega mesa, piščančje ražnjiče z zelenjavo, gurman
sko nabodalo z olivo, PP piknik ploščo, kolekcijo izkoščenega 
ter oblikovanega mesa in kolekcijo piščančjega mesa (obdelani 
trupi). 

PfUJ / ZELENI PTUJA IN DRUŠTVO ZLATOVRANKA 
PRIPRAVILI EKOLOŠKI RAZISKOVALNI TABOR 

Mladi raiiskovoki na Pfnfv 
zeleni Ptuja so / Raziskovalnim društvom Zlatovranka letos 
organizirali že 12. ekološki raziskovalni tabor. Petnajst 
udeležencev je v treh skupinah raziskovalo na treh problem
skih področjih: potok Grajena, promet v mestu Ptuju in 
P̂liv kmetijskih in industrijskih izplak na potoka Rogozni-

"̂a in Dravinja. 
Razmere na omenjenih vodoto-

'̂ h in v prometu so skrb vzbuja-
''̂ če, takšne, da je potrebno ta-
'̂ ojšnje ukrepanje. V sanacijo so 

letos aktivno vključili tudi 
dani RD Zlato\Tanka in Zeleni 
'tuja z organizacijo raziskovalne-
^ tabora Drava '99, ki je potekal 

5. do 11. julija. 15 raziskoval-
je ob pomoči zunanjih stro-

'̂ ovnjakov opravljalo analizo vode 
POTOKOV Grajena, Rogoznica in 
Savinja, anketo med prebivalst-

•̂̂  primestne četrti Rogoznica o 
^̂ ološki ozaveščenosti in one-
T̂̂ aževanju znanega onesnaževal-

^ opekarne OPTE Ptuj, izvajali 
meritve statičnega prometa, s 

jJ'"iočjo anketnih vprašalnikov 
pieritev raziskovali možnosti 

Ĵ'a)anja alternativnega prometa v 
^̂ LIKI kolesarskega prometa, se 
/^nani l i z mikroskopiranjem in 

'očanjei^ vrst mikroorganiz-
tu*̂ -' °t)iskali in spoznavali insti-
jĵ t̂ie, kot so Zavod /a zdravstve-

Varstvo Maribor, Obdravski 
re i^^. .^ veterinarstvo in živino-
î ^?'̂ ŝtilno napravo ... Vse svoje 
iih^K^ so skrbno zapisovali in 
ohft 1 ^^černih urah statistično 
^r.o^ali na računalnikih, 

dan so v sproščenem 

vzdušju svoje delo po skupinah 
predstavili novinarjem in po
vabljenim gostom, končna 
poročila o opravljenem delu pa 
bodo udeleženci in njihovi men
torji izdali v biltenu z naklado 
1000 izvodov. 

Cilj seznanitve mladih z okolje-
varstvenimi in prometnimi pro
blemi mestne občine Ptuj in njene 
okolice ter jih vzpodbuditi k ak
tivnemu sodelovanju in raz
mišljanju, je bil dosežen. Upamo, 
da jim bo projekt dvignil samoza
vest in dal nekatere izkušnje, ki 
jih bodo širili v svojem domačem 
okolju. S tem se bo neposredno 
širila zavest o varstvu okolja med 
mladimi. 

Tudi končni namen našega ta
bora - sproščeno in ustvarjalno 
vzdušje med mladimi, ki so na 
nevsiljiv in ustvarjalen način 
spoznali, da lahko sami veliko 
prispevajo k ohranitvi okolja na 
našem planetu - je bil realiziran. 
Ostaja pa tudi iskrena želja, da bi 
tabor deloval tudi splošneje v 
smislu promocije varstva okolja 
in da opozorila, ki zadevajo tudi. 
druga področja, ne bi naletela na 
nezanimanje odgovornih institu

cij in občinskih organov. 
Vodja tabora Simon Starček je 

ob zaključku dejal: "Organizacijo 
projekta raziskovalnega tabora 
Drava '99 smo dejansko pričeli že 
lansko leto. Biološko-kemična 
analiza vode potoka Grajena in 
nekateri drugi ekološki problemi 
so bili tema že lanskega tabora in 
letošnje aktivnosti so bile nad
gradnja in možnost primerjanja 
dobljenih rezultatov. Zal ne ugot
avljamo trenda izboljšanja. Teh 
sedem raziskovalnih dni ocenju
jem kot uspešne. Le vreme nam bi 
lahko bilo bolj naklonjeno, saj ne
kaj terenskih aktivnosti zaradi 
vremenskih nevšečnosti žal ni
smo izvedli, pomembno pa je, da 
smo dosegli zastavljene cilje. Z di
jaki in študenti iz vse Slovenije je 
delal zelo izkušen strokovni ka
der." 

Strokovni sodelavci letošnjega 
tabora so bili: vodja skupine za 
biološkokemično analizo vode 
mag. Boris Gerl in prof. Zvone 
Šabeder, vodja skupine za alter
nativne oblike prometa v mest
nem jedru Ptuja dipl. inž. Sebas-
tian Toplak, vodja skupine za an
ketiranje absolventka Saša 
Krajnc, organizacijski vodja pro
jekta Renato Vindiš. Tabor so fi
nančno omogočili Mestna občina 
Ptuj, Zeleni Ptuja, Čisto mesto, 
VGP Pmj, Gastro, študentski ser
vis Čebelica in KPŠ. 

Renato Vindiš 



POLENŠAK / NOVA MAŠA PATRA MILANA KVASA 

Bogu v iost, ljudem v korist 
Po 26 letih so v župniji sv. Marije na Polenšaku praznovali 
novo mašo - tokrat domačina, kapucinskega patra, 26-letnega 
Milana Kvasa. 

Že v soboto zvečer so ga v lepo 
okrašeni cerkvi sprejeli 
domačini in mu izrekli doboro-
došlico. V izmenu domačinov je 
govoril predsednik vaškega od
bora in občinski svetnik Franc 
Kukovec. V nedeljskem jutru se 
je novomašnik najprej poslovil 

od doma. Slavnostni prihod v 
župnijsko cerkev je naznanjalo 
pritrkavanje zvonov. V cerkvi 
ga je pričakalo mnogo ljudi od 
blizu in daleč, da skupaj daruje
jo prvo mašo, tam pa so ga spre
jeli domači župnik Tone Furer 
ter med številnimi drugimi 

zbranimi duhovniki nekdanja 
polenška duhovnika Franc 
Obran in Jože Gerič. V imenu 
domačih mu je brat Matija sim
bolično izročil lep umetniško 
oblikovan leseni križ. 

Slavnostno pridigo je imel 
mladi duhovnik Vlado Kolen-
ko, ki je poudaril, da vsak poklic 
raste in dozori iz skupnosti, še 
posebej to velja za duhov
niškega. Duhovniki današnjega 
časa morajo biti ljudem v du
hovno oporo. Novomašniku je 
zaželel uspešno delo. ^ Tudi 
dornavski župan Franc Šegula 
se je pridružil čestitkam. 

Pater Milan Kvas je pri svoji 
novi maši sklenil tudi zakonsko 
zvezo svojega brata Marjana in 
žene Dragice. Za prijetno glas
beno doživetje je poskrbel 
domači cerkveni pevski zbor. 
Ob koncu je novomašnik Milan 
Kvas podelil novomašniški bla
goslov. 

Ob koncu maše so vse pogosti
li domačini s kmečkimi dobro
tami in kapljico. Okrog 400 po
vabljenih gostov je pozneje na
daljevalo slavje na domačiji. 

MS 
Novomašnik MHan Kvas si je zaželel, da bi svoje delo 
opravljal Bogu v čast, ljudem pa v korist in veselje 

PODLEHNIK/ SREČANJE NEKDANJIH SOŠOLCEV 

V motelu v Podl^niku so se prc^ lasom srečali nekdanji sošolci podlehniške osnovne šole, ki 
so zadnjič sedli v domače šolske klopi pred 30 leti. Srečanje sta poleg Stanka Vaupotiča poma
gala organizirati Marija Rozinger in Janez Trafela. In naključje je dalo, da se je ob 30. oblet
nici zbrala druščina prav tako tridesetih nekdanjih sošolcev. 

Kot je povedal Vaupotič, so 
imeli veliko dela, preden so 
zbrali vse naslove in razposlali 

povabila, kajti mnogi sošolci so 
se odselili, raztreseni pa so tudi 
po Ljubljani, Mariboru in Za

grebu. Na srečanje so povabili 
tudi nekatere učitelje in razred
nika Jožeta Perka, sicer pa so v 
veseli družbi obujali spomine 
na brezskrbna osnovnošolska 
leta. Spomnile so se tudi že po
kojnih sošolcev, učiteljev in du
hovnikov, posebna delegacija pa 
je na grobove odnesla sveče in 
cvetje. 

Prvič so bili skupaj pred 25 
leti, vendar takrat srečanje ni 
uspelo tako, kot so si želeli, zato 
pa je bilo pet let pozneje mnogo 
bolj prisrčno in veselo. Za dobro 
voljo so skrbeli Haloški črički, 
nekdanji podlehniški sošolci pa 
so si obljubili, da se bodo poslej 
srečevali vsakih pet let, do ta
krat pa bodo vsaj nekateri 
skrbeli za tesnejše stike. 

TM Na prijetno srečanje jih bo spomnila tudi tale fotografija 

PADALSTVO 

Padalci Aerokluba Ptuj so spet 
dokazali, da sodijo med naj
boljše, saj so se minuli konec 

tedna na padalskem tekmovan
ju za evropski pokal v avstrij
skem Frohnletnu med 20 ekipa

mi iz Italija, Švice, Avstrije in 
Slovenije odlično odrezali. Ptuj
ska ekipa v sestavi Aleksander 
Čuš, Matej Kostanjevec, Peter 
Bal ta in Maja Tašner je v skokih 
na cilj v ekipni konkurenci do
segla odlično drugo mesto, med 
posameznicami pa je bila med 
vsemi najnatančnejša Ptujčanka 
Maja Tašner. 

-OM 

Ekipa padalcev aerokluba Ptuj na svečani razglasitvi; druga 
z lepe prvakinja Maja Tašner 

Popravek 
v prejšnjem Tedniku 

smo na strani 16 pisali o 
uspehu plesalcev Daniele 
Pekič in Jerneja Brenhol-
ca. V nadnaslovu je zapisa
no, da sta člana plesnega 
kluba Mambo iz Ptuja, v 
resnici pa sta, kot pravilno 
piše v nadaljevanju, ple
salca plesnega kluba Pingi 
iz Maribora. Za napako se 
opravičujemo. 

Uredništvo 

OTOCEC / ROČK FESTIVAL PRIVABIL MNOŽICO 

Raj je raj... 
"Raj je raj na Ročk Otočcu", je odmevalo iz 
močnega ozvočenja, medtem ko je gasilska 
brigada z močnim curkom hladila razgrete 
obiskovalce še bolj vročega prizorišča. 

Minuli konec tedna (2., 3. in 4. juhja) se je le
tališče Prečna pri Novem mestu za vse ljubitelje 
ročk glasbe spremenilo v romarski kraj. Trije 
dnevi glasbe pa so pomenili več kot le to, festi
val Ročk Otočec je zrastel v kultno prireditev. 
Zaradi vsakoletnega večanja števila obiskoval
cev so prireditev z originalnega prizorišča na 
Otočcu prestavili v primernejše okolje, le nekaj 
minut oddaljeno od Novega mesta. Organiza
tor, Festival Novo mesto, je znova presegel sa
mega sebe. Rockerski festivali so pri nas zaradi 
zgrešenih stereotipov zelo zahteven zalogaj, 
zato se organizatorji še posebej trudijo, da zado
voljijo vse zahteve, na primer glede varnosti in 
varovanja okolja, hkrati pa zagotovijo program, 
ki bo zadovoljil vse prisotne. Za red je skrbela 
vojska varnostnikov, intervencijske skupine 
bolničarjev in gasilcev pa so počivale v senci, saj 
razen zabavnega škropljenja ekstatične publike 
ni bilo večje potrebe po premikanju. 

Že prvi dan smo presenečeni opazovali, v 
kako kratkem času je na bližnjem travniku nas
tala cela vas šotorov. V treh dneh si je prireditev 
ogledalo približno 1000 obiskovalcev. 

predvsem dijakov ter študentov, kar je velik 
uspeh in hkrati zagotovilo za dobro zabavo. 
Znana in manj znana slovenska ter tuja 
(predvsem ameriška) imena so si štafetno poda
jala oder in pri toliko nastopajočih ni bilo nobe
ne bojazni, da bi kdorkoli ne prišel na svoj 
račun. Se najbolj razveseljivo pa je dejstvo, da 
so nekatere slovenske skupine, pri tem naj še 
posebej izpostavim ljubljanske Big Foot Mama, 
s svojim nastopom vsaj dosegle nivo priznanih 
tujih skupin, ki kraljujejo na glasbenih televizi
jah. 

Tuje zvezde festivala so vsekakor bili ameriški 
Dog Eat Dog ter nemška zasedba Liquido, ki 
me sicer ni uspela navdušiti, četudi se večina 
poskakujočih obiskovalcev s tem ne bi strinjala; 
Za nenehno črpanje energije so skrbele tucl' 
druge slovenske skupine: Zmelkoow, Orleki, 
Mi2, Psycho-path in mnogi drugi, ptujske bar; 
ve pa je uspešno zastopala skupina Hudobn' 
volk. 

Festival je v vseh pogledih uspel in organiza
torji bodo počasi začeh sestavljati koščke mo
zaika festivala Ročk Otočec 2000. Po besedah 
organizatorja Francija Keka, naj bi Ro'̂ '' 
Otočec v nekaj letih postal priznan evropsk' 
festival, kar bo Slovenijo postavilo na zemlje^'' 
de sveta zabavništva in glasbenih zvezd. Slo
venci torej postajamo vedno bolj dovzetni za t" 
obliko kulture, zato ni strahu, da ne bi svetleiT"̂  
zgledu sledilo še več takšnih prireditev. 

Mitja UčaK3[ 

MOŠKANJCI / ZVOKŠOK '99 

Vse sladkosti 
rave'n'ro€ka drvgii 
Letališče v Moškanjcih je v petek in soboto gostilo drugi t.i. 
"open air" festival Zvokšok. Kljub zelo dobri organizac^i se je 
letos prireditve udeležilo le dobrih tisoč ljudi, čeprav so jih 
organizatorji pričakovali vsaj štiri tisoč. Glede na obisk lan
skega festivala so bila pričakovanja realna, saj se je prvega 
festivala Zvokšok udeležilo 6000 ljudi. 

Usodo festivala je letos 
zapečatilo vreme. Dež in blato 
sta odgnala marsikaterega mo
rebitnega obiskovalca. Toda tis
ti, ki jih niso motili občasni 
močni nalivi, so gotovo prišli na 
svoj račun. Za dobro vzdušje so 
skrbele vzhajajoče zvezde slo
venske ročk scene (med njimi je 
bilo tudi nekaj ptujskih sku
pin), ozračje pa se je kljub hlad
nemu vremenu segrelo do vre
lišča ob prihodu nemške skupi

ne Guano Apes. Zvezde večera 
niso razočarale, saj so z 
odličnim nastopom ogrele pre
močene poslušalce. Veliko zas
lugo pri tem je imela vokalistka 
skupine Sandra Nasic, ki je ne
nehno sodelovala z občinstvom. 
Guano Apes so svoj nastop 
končali s pesmijo Lords of the 
Boards, svojim največjim hi
tom, ki je med drugim tudi 
uradna pesem svetovnega poka
la v snoNvboardingu. Med pos

lušalci je bilo tudi neka 
srečnežev, ki so ujeli palci« 
bobnarja Dennisa Poschwatte, | 

Po končanem prvem delu fesi 
tivala, t.i. "ROČK 1", so na vrsti 
prišli tisti, ki jim je všeč ravi 
glasba, saj se je v hangarju natt 
zvrst glasbe plesalo vse do zori 
Pristnih raverjev je bilo le a 
vzorec, vendar so s svojin 
načinom oblačenja in pleson 
poskrbeli, da niso ostali neo 
paženi. 

Po SLO LOVE PARADE, ka 
kor se je imenovalo drugih 12 u 
festivala, naj bi nastopili izvajal 
ci pop glasbe, za njimi pa naj b 
bila na vrsti še rock&roll glasba 
vendar je slabo vreme to onemo 
gočilo, zato je bilo naslednjih 2' 
ur festivala odpovedanih. 

Organizatorji pa niso poskrk-
li samo za dobro glasbo, ampal 
so poleg tega imeli v mislih tui 
dodatke, kot so jih sami poime 
no vali, med katerimi je bil tud 
košarkarski turnir trojk po 
geslom "Mi se ne damo", ki m 
bi bil namenjem tistim, ki jil 
nočno življenje ne more uničit 
Drugi dodatek pa naj bi bil na! 
top Plesne družine GEA 
spodnjem perilu, vendar so me 
rali zaradi slabega vremena ob 
"dodatka" odpovedati. 

Črtomir Gozrt 

Sandra Nasic, vokalistki 
skupine Guano Apes 

Pevec skupine Anonimus 

Zvok bil je živ... Foto: Črtomir Goznik 









PO NAŠIH KRAJIN 

VELIKA VARNICA, TRDOBOJCI / HUDA N O Č NAD HALOZAMI 

Sprožilo se /e 3 5 0 plazov 
Noči s sobote na nedeljo prebivalci dela Haloz v krajevni skupnosti Leskovec in občini Videm ne 
bodo kmalu pozabili. Močno deževje - pravijo, da se je utrgal oblak - je v kratkem času spreme
nilo to sicer idilično pokrajino v podobo popolnega razdejanja. Sprožilo se je ogromno plazov, 
zaradi zasutih cest je bilo od sveta odrezanih kakih 60 gospodinjstev, škoda je po prvih ocenah 
ogromna in znaša okoli 500 milijonov tolarjev. 

Zaradi podivjanih hudourniških 
potokov se je kmalu napolnilo ko
rito Psičine, ki je na mnogih mes
tih poplavila cesto od Leskovca 

proti mejnemu prehodu v Veliki 
Varnici. Poplavilo je stanovanjsko 
hišo v središču Zg. Leskovca. Si
rena je gasilce poklicala okoli 

tretje ure ponoči in po besedah 
Antona Stopajnika, predsednika 
PGD Leskovec, so se gasilci in 
člani civilne zaščite do jutra borili 
s podivjano vodo. Pomagali so 
predvsem poplavljenim, ko se je 
voda umaknila, pa so za silo sprali 
blatno cesto. 

Toda prava resnica o nočnem 
neurju je prišla na dan šele zjutraj. 
Najhuje je bilo v dveh dolinah, 
tisti proti sv. Avguštinu in proti 
Ložini. Največja škoda je nastala 
na območju Velike Varnice in 
Trdobojcev, plazove pa je bilo 
opaziti tudi proti Gruškovju v 
sosednji občini Podlehnik. Kot je 
poudaril Jože Zavec, predsednik 
sveta KS Leskovec, so takoj zjut
raj poskrbeli za delovne stroje, ki 
so začeli odstranjevati ogromne 
količine blata, drevja in drugega, 
kar so plazovi nanesli na krajevne 
ceste, ki so bile popolnoma nepre
vozne. Mnogokje so plazovi zasuli 
betonske prepuste in podivjana 
voda si je našla pot po cestah in jih 
na mnogih mestih popolnoma od
nesla. Škoda je toliko večja, ker so 
pred kratkim prav te ceste gramo-
zirali in za to porabili sedem mili
jonov tolarjev. V dolini proti 
Avguštinu, znani romarski cer
kvici, v Veliki Varnici 18 je plaz 
ogrozil stanovanjsko hišo Perne-
kovih. Gospodarsko poslopje je 
bilo polno blata, živino pa so sredi 
noči še pravočasno rešili. 

Neverjeten je bil v nedeljo zjut
raj pogled na povsem uničene ces
te, utrgane vinograde, preštevilne 
plazove in v dolini povsem 
uničene poljščine. Kjer je ponoči 
drla voda, je bilo mogoče samo 
slutiti, kaj je pred tem tu rastlo. 
Mnoge kmetijske površine je voda 

zasula z gramozom, ki ga je 
odnašala s cest. 

Zupana občine Videm Franca 
Kirbiša in poveljnika štaba civil
ne zaščite Milana Šibilo smo v 

nedeljo zjutraj že srečali sredi raz
dejanja. Župan je povedal, da 
bodo najprej poskrbeli za pre
voznost cest, nato ocenili škodo in 
pomagali po finančnih možnostih 

občine, te pa so glede na obseg 
škode majhne. Brez izdatne 
pomoči države tega dela Haloz ne 
bo mogoče sanirati. V ponedeljek 
je bilo že mogoče govoriti o tre
nutni oceni škode, ki naj BI 
znašala kar okoli 500 milijonov 
tolarjev, to je krepko več, kot 
znaša proračun občine Videm, 
Samo na enem kmetijskem gospo
darstvu se je sprožilo 14 plazov, si
cer pa jih je bilo po prvem štetju 
samo na cestah okoli 150, skupno 
pa nad 350. Tudi v ponedeljek in 
torek so se številni stroji spopada
li z zagotavljanjem zasilne pre
voznosti cest, da pa bodo te DO
končno sanirane, bo preteklo K 
nekaj časa. 

Čas celi rane, tako bo zacelil tudi 
večino opisanih. Tudi mesta pla
zov bosta z leti in desetletji pre
rasla trava in grmovje. Le rane v 
dušah prizadetih ljudi se bodo 
težko zacelile, posebej če bodo ob 
tej katastrofi ostali pozabljeni. 

J . BračK 

T u d i d e l i a s f a l t n i h c e s t s o p o v s e m u n i č e n i . 

P l a z o v i s o n a c e s t e p r i n e s l i v s e m o g o č e , t u d i 
v i n s k o t r t o . 

P o d i v j a n e h u d o u r n i š k e v o d e s o un ič i le k i l o m e t r e c e s t . 

F r a n č i š k a S k o k iz V e l i k e V a r n i c e j e n a u n i č e n e m 
k r o m p i r i š č u i s k a l a r e d k e g o m o l j e , k i j i h v o d a n i 
o d n e s l a . 

MEJE / PRVA SLOVESNOST, POSVEČENA PRAZNIKU 
OBČINE GORIŠNICA 

Minister Bergouer 
odpri ofrme/ne cesfo 
V ponedeljek je bila v Mejah, v majhnem obmejnem naselju, 
kjer živi le 50 ljudi, slovesnost ob odprtju modernizirane lokal
ne ceste med Mejami, Medribnikom in Paradižem. Poldrugi ki
lometer haloške ceste je odprl minister za promet in zveze mag. 
Anton Bergauer, investitor del pri modernizaciji pa je bila Re
publika Slovenija. Investicija je znašala 38 milijonov tolarjev, 
občina Gorišnica pa je k njej prispevala 10 odstotkov za uredi
tev projektne dokumentacge. 

Kot je povedal minister Bergau
er, je kilometer in pol lokalne ces
te le kaplja v morje v primerjavi s 
celotnim slovenskim avtocestnim 

sistemom, vendar pa je cesta veli
ka pridobitev za majhno naselje 
ob meji. V tem primeru gre nam
reč za del celostne ureditve 

cestnih povezav na južni meji 
države po imenom "zelena meja", 
financiranje celostne ureditve 
cestnih povezav slovenskih krajev 
ob meji pa država finacira iz svoje
ga proračuna. 

Župan Slavko Visenjak je ome
nil, da upajo, da bo država projekt 
zelene meje nadaljevala še pri 
moderniziranju ceste Pohorje -
Paradiž in naprej v občini Videm. 
Posebej je pohvalil domačinko 
Elizabeto Korenjak, ki si je sko
raj pet let prizadevala za modern
izacijo omejne slovenske ceste in 
bila gonilna sila pri vseh pogajan
jih tako na občinski kot državni 
ravni. 

Cesta v Meje je na nekaterih od
sekih zelo strma, vendar lepo in 
dobro urejena. Nekoč makadams
ka cesta je zdaj asfaltirana in uspo
sobljena za varen promet. Dela je 
od začetka oktobra lani izvajalo 
Cestno podjetje Ptuj, nadzor nad 
izvedbo del pa je imela Družba za 
državne ceste. 

V Mejah so pripravili od odprtju 
ceste krajši kulturni program, saj 
so za dobro voljo poskrbeli ljudski 
pevci, harmonikar, mladi recita-
torji in mešani pevski zbor KPD 
Cirkulane. 

Tatjana Mohorko 

L o k a l n o c e s t o v M e j e s t a p o l e g m i n i s t r a B e r g a u e r -
j a o d p r l a ž u p a n S l a v k o V i s e n j a k in p r e j š n j a p r e d 
s e d n i c a V O M e j e - M e d r i b n i k E l i z a b e t a K o r e n j a k . 

Foto: T M 
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QftNiOi I KOPALIŠČE JE ZAŽIVELO 

p e n o č / ftič v e č n o č r n e 
|̂.g,oško kopališče je končno zaživelo v polni meri. Otroci in odrasli se lahko kopajo po 

^̂ nah, ki so med najnižjimi v Sloveniji. Za to so poskrbeli ormoški svetniki, ki so vztrajno 
onavljali, daje potrebno pomisliti tudi na socialno šibkejše, ko so potrjevali cene vstopnic. Šli 
0̂ celo tako daleč, da so ukinili višje cene ob koncih tedna ter praznikih. Menili so namreč, da 

l,j bil> ^ prikrajšani otroci iz okolice Ormoža, ki jih zaposleni starši ne morejo pripeljati 
Kopanje med tednom. Tistim najbolj vročim je omogočeno tudi nočno kopanje. Na bazenu 

Igliko dobite hrano, pijačo in tudi sladoled. Vode je dovolj, tiste z neba včasih še preveč. 
O tem, kako so kopališče 

obnavljali, smo se pogovarjali z 
direktorico Komunalnega podjet
ja Ormož Pavlo Majcen. Komu
nalno podjetje Ormož se je ob 
pričetu obnove kopališča v avgus
tu lani zavezalo, da ga bodo obno
vili ter nato štiri leta vzdrževali in 
upravljali. V času obnove je bilo 
kopališče eno največjih gradbišč 
občinskeg značaja v Ormožu. Nje
gov lastnik je občina Ormož. 

Ko sva se nekaj dni pred otvorit
vijo s Pavlo Majcen pogovarjaU, je 
bila zaradi slabih vremenskih raz
mer zelo skeptična glede datuma 
otvoritve. Ni pa bilo slabo vreme 

edini razlog, da so gradbena dela 
zaostajala. Zelo pozno so dobili 
dovoljenje za pričetek del na ko
pališkem objektu, sprejemnici s 
kabinami za preoblačenje ter 
shranjevanje oblačil, sanitarijami 
ter s prostorom, ki je namenjen za 
gostinske storitve. Ker je bil v 
zelo slabem stanju, so ga morali 
temeljito obnoviti v zelo kratkem 
času. Gradbena del so potekala 
počasneje, kot so pričakovali. Na
jprej so nameravali kopališče gra
diti na starih temeljih, to pa se je 
izkazalo za nerealno in zaostajati 
so pričeli že pri zemeljskih delih. 
Nato so se odločili za spremembo 
tehnologije čiščenja kopalne vode, 
kar je gradbena dela ponovno zav
leklo, pa tudi podražilo gradnjo. 
Tik pred otvoritvijo je imelo Ko
munalno podjetje potrjene po
godbe z občino v vrednosti mili
jon nemških mark, celotni stroški 
obnove kopališča pa ta znesek 
bistveno presegajo. Izvajalcev 

gradbenih del je bilo več: POP 
Ljutomer, GIPOS Lendava, 
podjetje iz Avstrije BWT pa je op
ravilo najzahtevnejša dela v stro
jnici za pripravo oziroma čiščenje 
kopalne vode. Veliko dela so opra
vili delavci Komunalnega podjet
ja Ormož sami. 

Pavla Majcen je povedala, da je 
med starim in novim kopališčem 
bistvena razlika tudi v kopalni 
vodi, ki bo po novem bolj čista in 
toplejša. Na strehi spremljevalne
ga objekta imajo sončne kolektor-
je, ki segrevajo vodo. Veliko razli
ko bodo kopalci čutili tudi glede 
urejenosti sanitarij. 

Za letošnje leto so gradbena dela 
končana, vendar imajo že sedaj 
določeno lokacijo za toboganski 
bazen, je dejala Pavla Majcen. Če 
bo v letošnjem letu dovolj kopal
cev in če bodo Ormožani želeli, 
bodo v prihodnjem letu dogradili 
tudi tega. Glede na nizke cene 
vstopnic, ki jih potrjuje občinski 
svet, pa se postavlja vprašanje, ali 
bodo lahko s prihodkom od 
vstopnine pokrivali stroške obra
tovanja bazena, to pa je odvisno 
tudi od števila kopalcev in lepega 
vremena oz. števila kopalnih dni. 
Že prvi dan, ko je bilo kopanje 
mogoče samo popoldan, je bilo 

kopalcev okoli 100. Naslednji dan 
je bilo prodanih že 250 kart, ob 
koncu tedna pa se je število proda
nih kan dvignilo na 400 v soboto 
in 520 v nedeljo. K tej številki lah
ko dodamo še otroke do sedmega 
leta starosti, ki imajo brezplačen 
vstop. 

Po torej uspešni otvoritvi kopal
ne sezone sta Ormožanom in dru
gim na voljo dva bazena s toplo 
vodo, ki ima 26 stopinj. Mali 
otroški bazen je globok 40 cm, 
plavalni bazen ima na tretjini glo
bino 1,20 m, na dveh tretjinah pa 
1,80 m. Zgrajen je v skladu s pre
dpisi mednarodne plavalne zveze. 
Že na otvoritvi je ormoški župan 
Vili Trofenik poudaril, da ima 
objekt športno.rekreativni, pla-
valnoopismenjevalni in gospo
darski pomen. Povedal pa je tudi, 
da ima Ormož dobre možnosti za 
razvoj kopališkega turizma, kot so 
pokazale študije izpred treh let. 
Na Hardeku so na globini 500 m 
odkrili toplo vodo, ki ima 56 sto
pinj. Če bo druga faza obnove 
ormoškega kopališča do pričetka 
naslednje kopalne sezone gradnja 
toboganskega bazena, bo mogoče 
tretja gradnja ormoških toplic. 

Majda Fridl Kopališče prej ... ... In sedaj 

Obnove spremljevalnega objekta so se lotili nazadnje 

PTUJ / ODPRTO PRVENSTVO AMERIKE V KIKBOKSU 

Gabrove€ odhaja v Amerika 
26. julija bo predstavnik Kluba borilnih veščin Ptuj Davorin 
Gabrovec odpotoval na odprto prvenstvo Amerike, ki bo v Or-
landu na Floridi. Tekmovanja se bo udeležil kot edini Slovenec 
m̂ eden od sedmih Evropejcev. 

Odprto prvenstvo Združenih 
držav Amerike je eno izmed na
jvečjih tovrstnih tekmovanj na 
svetu. Organizatorji pričakujejo 
na sedemdnevnem tekmovanju 
okoli 1800 tekmovalcev iz vsega 
sveta. 
Davorin Gabrovec odhaja v 

Ameriko kot vice prvak Evrope v 
kikboksu. Na tekmo je dobro 
pripravljen, saj se pripravlja že vse 
leto. Kot eden najboljših borcev 
na stari celini bo s ponosom bra
nil barve Slovenije. 
• Kako to, da odhajaš v Ameri

ko? 
To je moja želja že dalj časa, v 

bistvu pa se želim potrditi tudi zu-
•̂ aj naše celine, kjer je kvaliteta 
l̂ ikboksa še toliko večja, saj v 
•̂ nieriki nimajo toliko zvrsti bo
rilnih športov kot pri nas. Tam 
gre v glavnem za karate. Tudi kik-
''oks tam poznajo kot športni ka-
r̂ te, tako da se bomo srečali borci 

z različnimi pristopi k tekmovan
ju, čeprav v bistvu gre za isto teh
niko borbe. Na tekmovanju pa so 
se najboljšim borcem odprla tudi 
vrata v filmski svet. Prvaki Ame
rike so bili danes odlični igralci v 
filmih z borilnimi športi; na tem 
tekmovanju je na primer zmagal 
tudi Chuck Norris." 

• Kako si se pripravljal na 
Ameriko? 

"Na tole tekmovanje sem se 
pripravljal že vso sezono, inten
zivneje od konca maja, vrhunec 
priprav bom končal s pripravami 
na Madžarskem. Seveda pa nisem 
pridobival samo na hitrosti, kon-
diciji in tehniki, teinveč sem se 
posvetoval predvsem s tistimi, ki 
imajo veliko izkušenj z Američani 
oz. s tem tekmovanjem. Vendar se 
je zelo malo Slovencev uspelo 
prebiti na tekmovanje, saj so kri
teriji zelo veliki." 

• Kaj pričakuješ? 

"Pričakovanja so velika, vendar 
zaradi različnega časovnega ritma 
bom najbrž imel težave z biorit-
mom in spanjem, pa tudi pot bo 
zelo naporna. Žal pa ne bom mo
gel priti prej v Ameriko, da bi se 
aklimatiziral, saj je pot povezana z 
velikimi finančnimi sredstvi, tako 
da sem uspel zbrati le za tisto na
jnujnejše. Nekaj sponzorjev še 
iščem, vendar velik del potovanja 
sem kril sam. Vsak udeleženec si 
seveda želi zmage, saj danes v 
vrhunskem športu več ne velja, da 
je važno sodelovati, ne zmagati. A 
velikih napovedi ne bom 
razglašal, upam lahko, da se mi 
bodo sanje uresničile." 

Milan Krajnc Pavlica 

Davorin Gabrovec pred odho
dom v Ameriko. Foto: Nini 

PTUJ / SPREJEM PRED O D H O D O M NA SVETOVNO 
PRVENSTVO NA PORTUGALSKEM 

Mladi ribiii pri županu 
župan mestne občine Ptuj Miroslav Luci je v ponedeljek, 12. julija, dopoldne pripravil krajši 

sprejem za vodstvo in mlade člane Ribiške družine Ptuj, ki se ta konec tedna udeležujejo 13. sve
tovnega prven-stva v športnem ribolovolovu s plovcem na Portugalskem. 

Na svetovnem prvenstvu, ki 
poteka ob reki Raia, okoli 100 
km od Lizbone, zastopajo barve 
Slovenije tudi trije mladi ribiči 
RD Ptuj: 16-letni mladinski 
državni prvak Aleš Kancler, 
14-letni pionirski državni prvak 
Miha Petek ter uspešen 13-letni 
pionir Žiga Pavlic, ki je na 
državnem prvenstvu dosegel 
odlično 6. mesto. Z njimi so v 
torek zjutraj odpotovali tudi 
vodja slovenske mladinske rep
rezentance Jože Lovrenčič, ne
kateri starši mladih reprezen-
tantov ter tekmovalci iz Slo
venskih Konjic in Radencev. 

Župan Miroslav Luci jim je 
čestital za odlične uvrstitve na 
državnem prvenstvu in jim pred 
odhodom skupaj s predsedni
kom RD Ptuj Stanetom Žitni
kom zaželel na Portugalskem 
dobro počutje in čim boljšo 
uvrstitev. Glede na njihove izja
ve, da so dobro pripravljeni, 
predvsem pa glede na dejstvo, 
da so svetovna prvenstva polna 
raznih presenečenj, lahko 
pričakujemo tudi zelo visoko 
uvrstitev. 

-OM 

Mladi ribiči (od leve): Žiga Pavlic, Miha Petek in Aleš Kancler 
s svojim trenerjem in vodjem slovenske mladinske reprezen
tance Jožetom Lovrenčičem v prostorih ptujskega županstva. 

Foto: M. Ozmec 
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Info - glasbene novice! 
Poletje zaznamujejo vsako 
leto tudi tako imenovani polet
ni hiti, ki jih nonstop predvaja
jo na radiu, televiziji in v dis
kotekah, tako da postanejo že 
"zlajnani" in s tem dolgoročno 
nezanimivi. 

Britanski duet PET SHOP BOYS 
sestavljata Neil Tennant in Chris 
Lowe. Odličen duet je nazadnje 
bil popularen z zgoščenko Bllin-
gual, kar v prevodu pomeni 
dvojezičen. Studijska mojstra 
tokrat predstavl jata sodoben 
sintetizatorski komad I DONT 
KNOW WHAT YOU WANT, BUT 
I C A N T GIVE IT ANVMORE 
()K)KX)J(), ki ima poučno bese
dilo in takoj prepoznavno glas
beno podlago. 

Danska skupina Aqua je zaslo
vela s preprostim otroškim po
pom s hiti Barbie GirI, Doctor 
Jones, Lollipop Candymah, My 
Oh Ma, Turn Back Time in Good 
Morning Sunshine. V isto glas
beno " l imonado" sodi ta tudi 
skupini LOLLY s komadom VIVA 
LA RADIO in TOV BOK s 
komadom BEST FRIEND 

DIANA ROSS je svojo pevsko 
pot začela v skupini Supremes, 
v kateri so pele tudi Mary Wil-
son, Florence Ballard in Barba
ra Mae. Legendarna vokalistka 
izžareva svojo energijo v dina
mičnem plesnem štiklu UNTIL 
WE MEET AGAIN ( « ^ , ki na
poveduje njen novi a lbum z 
naslovom Every Day is a New 
Day. 

Izraelska pevka DANA INTER
NATIONAL je lani zmagala na 

popevki Evrovizije s sk ladbo 
Diva. Letos je zmagala Charlot-
te Nilison s skladbo Take me to 
your Heaven. DANA pa dokazu
je, da je drugorazredna pevka v 
klasični skladbi FREE ki 
jo je v originalu prepeval Stevie 
Wonder. 

španski duet LOS DEL RIO je 
zadel v polno z uspešnico Ma-
carena, ki so jo prodali v več kot 
10 milijonih kopijah. Glasbenika 
srednjih let tokrat vztrajata pri 
vročih južno-ameriških ritmih v 
plesnem hitu BAILA BAILA 
()K)K)K)f), vendar ta hit nima nič 
skupnega z istoimenskim hitom 
skupine Gypsy Kings. 

House, techno, rave in under-
ground plesne novosti vam opi
sujem v skupnem sklopu: No 
One Can Love you More - JULI-
ET ROBERTS, Grooveline -
BLOCKSTER, September 1999 
(Phats and Small Mix) - EARTH, 
WIND & FIRE, Madagascar -
ART OF NOISCE, Music Saved 
my Ufe - CEVIN FISHER, Voung 
Hearts Run Free - CANDI STA-
TION, Bodyrock - MOBY, I Will 
Survive - HERMES HOUSE 
BAND, Eletric City - MUSIC IN-
STRUCTORS, Gome - MARTHA 
WASH, Somebody Else's Guy -
JOCELVN BROVVN, Let it Ride -
TODDTERRV... 

Ameriški band DOG EAT DOG 
je bil ob nemškem bandu Ligui-
do glavna atrakcija festivala 
Ročk Otočec. Band je na novem 
pohodu v nezadržnem komadu 
EKPECT THE UNEKPECTED 
{ t t ^ , v katerem je izražena 
neverjetna uderground hip-hop 
energija. 

Ameriška zasedba SMASH MO-
UTH se je prebila med popular
ne s pesmijo VValking on the 
Sun. Zanimiva zasedba izvaja 
atraktivno pesem ALL STAR 
(̂ MBM̂ , ki je mešanica ročk 
ter ska ritrrKJv. 

CARLOS SANTANA je pusti l 
glasbi neizbrisen pečat z moj
strovino Black Magic VVoman, ki 
so jo na albumu Faušija ubija 
zelo dobro priredili čani mlade 
ptujske skupine Hudobni volk. 
Velik mojster SANTANA je z al
buma Supernatural snel gladek 
blues komad SMOOTH ( # ^ , 
ki ga je z vokalom dopolnil Rob 
Thomas. 

Britanska skupina SKUNK 
ANANSIE je letos izdala dokaj 
provokativen album Post Orga-
smic Chill. Skupina igra minima-
listično balado z naslovom LA-
TELY ( * * ^ in v tej baladi je 
ponovno v ospredju ostri glas 
pevke Skin. 

DEF LEPPARD so že več kot 
dvajset let na glasbeni sceni in v 
avgustu se fantje odpravljajo na 
veliko koncertno turnejo, ime
novano Euphoria. Trenutno je 
skupina še na lestvicah s sklad
bo Promises in posebej za po
dročje Velike Britanije fantje že 
promovirajo novo skladbo 
BACK IN VOUR FACE { t t t ^ I 

David Breznik 

Info - kviz 
Gotovo veste, kdo je na 
sliki. Izrežite glasovnico, 
vpišite odgovor, in če vam 
bo sreča naklonjena, vam 
bodo v prodajalni Tehnika 
Emone Merkurja Ruj po
darili zgoščenko. 
Da je bila pred štirinajstimi 
dnevi na fotografiji Sanja 
Mlinar, je ugotovila tudi 
Sara Horvat, Lasigovci 4, 
Polenšak. Čestitamo! 
Odgovore na današnje 
vprašanje pošljite (ali pri
nesite) na: Uredništvo 
Tednika, p.p. 95, 2250 
Ruj. Rok: četrtek, 12. ju
lija. 

LMambo No. 5 
- LOU BEGA 
2. My Love is Your 
Love 
- VVHITNEV HOUSTON 

3. Livin' La Vida Loca 
- RICKY MARTIN 

4. Beautiful Stranger 
-MADONNA 

5. Wild Wild West 
- WILL SMITH & DRU 
HILL&KOOLMOE DEE 

6. If you Had my Love 
- JENNIFER LOPEZ 

7. Sometimes 
-BRITNEVSPEARS 

8.2 Times 
-ANN LEE 

9. You'll Be in my He-
art 
-PHILCOLLINS 

10. We're Going to Ibi-
za 
-VENGABOVS 

m n 10 lahko poslušate 
vsako soboto v večer
nem sporedu radia Rui 

^Hladi dopisniki VETERVLASBH 

Mrzel zimski veter je zapihal 
skozi moje skodrane lase. Sama 
sem, g ledam v preteklost . 
Žalostna sem. Moja preteklost 
je kruta. Po licu mi priteče gren
ka solza obupa. Nimam prijatel
jev, nimam mame in očeta, am
pak imam pa njega, ki me ima 
zelo rad. Bila sva srečna, dokler 
mi ni ponudil cigarete. In s tem 

se je začelo. Nisem vedela, v kaj 
se spuščam. Bila sem visoko nad 
nebom, nisem čutila tal, on, ki 
mi je pomenil vse, mi je uničil 
življenje; pripeljal me je v drugi 
svet, kjer so vsi ljudje drugačni. 
Bila sem srečna, dokler se mi ni 
zmešalo. Zapustila sem ga. Bilo 
mi je težko, vendar sedaj vem, 
da sem naredi la prav. Sedaj 
živim zdravo, imam prijatelje, 
ki me imajo radi prav tako kot 

on. Čeprav v mojih mis l ih še 
vedno živi, ga v mojem življenju 
ne bo n iko l i več. Živela bom 
zdravo, z vami, prijatelji, in z 
vetrom v laseh. 
Polona Leskovar, 8. b, 
OŠ Kidričevo 

PRI ZDRAVNIKU 
Bilo je poletje. Z bratrancem 

sva se igrala na kupu gramoza. Z 
nogo sem zadel ob rob ostre 
p lošče . Porezal sem se med 
prsti. Ati me je hitro peljal k 
zdravnic i . Zdravnica mi je 
oskrbela rano in me napotila na 
kirurgi jo . Ko sem prišel na 
vrsto, me je zdravnica poklicala 
v operacijsko sobo. Legel sem 
na mizo, pokrili so me z zeleno 
rjuho dobil sem injekcijo v nogo 
in so začeli šivati. Sprva sem se 
bal, potem pa ni bilo tako hudo. 
Vstavili so mi tri šive in rana se 
je hitro zacelila. Po tem dogod
ku sem bolj pazil, kod sem ho
dil. 

Aleš Valenko, 2. a, 
OS Gorišnica 

NARAVOSLOVNI 

DAN 

Včeraj smo imeli naravoslovni 
dan. T o smo se dogovor i l i 
prejšnji teden. Misl i l i smo ga 
imeti že v torek, pa je deževalo. 
Zato smo ga imeli v četrtek. 

Zbrali smo se pred šolo. Dolgo 
smo čakali avtobus. Ko je prišel, 
smo se odpeljali v Biš. Tam smo 
šli prvo gledat čapelj. Sivo čapl-
jo nam je razkazal študent bio
logije Damjan. Povedal nam je, 
da si začne delati gnezdo že fe
bruarja ali marca. Ima tri mla
diče. Prvo ima mladič puh, po
tem pa mu zraste perje. Sive 
čaplje so v kolonijah. Tam ses
tavljajo kolonijo tudi druge pti
ce. Ko je končal, smo lahko pog

ledali skozi teleskop. Nato smo 
šli malicat. Potem smo šli z bio
logom Brankom raziskovat rast-
l ine in žuže lke . Tam smo v 
l o n č k e zbiral i ž ival i . B io log 
Branko je poznal skoraj vse 
žuželke in rastline. Z učiteljico 
smo pisali pesmi o ivanjščici. 
Učiteljica je spletla lep venček. 
Ko je bilo vsega konec, smo šli v 
sadovnjak in domov. Upam, da 
še bo veliko takih naravoslov
nih dni. 

Tanja Potrč, 3. r., 
OŠ Trnovska vas 

MOJ KUŽA 

Moj kuža hišico ima, 
moj kuža rad me ima, 
moj kuža skledico ima, 
moj kuža sestrico ima, 
moj kuža računat zna, 
moj kuža pisat zna, 
moj kuža tačke ima, 
moj kuža pa lajat ne zna. 
Marko Vidovič, 2. a, 
OŠ Hajdina 

STRAH IMA 

VEUKE OČI 

Ta zgodba se je dogajala leta 
1974, ko je hodi l moj atek v 
s lužbo v Ljutomer. Zgodaj je 
odšel z Jeruzalema srečen in ve
sel kot vsak dan in ni niti slutil, 
kaj se mu bo zvečer zgodilo. Po 
gozdu v Železnih Dverih je ob 
sebi potiskal po klancu navzgor 
kolo. Bila je že trda tema in bilo 
mu je malo tesno pri srcu, saj je 
ze lo slabo v idel . Naenkrat je 
zaslišal glasen ropot in zagledal 
veliko senco. Ropotanje je bilo 
takšno, kot da bi kdo rožljal z 
verigami. Ampak kje je to, ni 
mogel videti, kajti okrog njega 
se je razlegala gosta tema. Po 
gozdu je posvetil z drobno sve
tilko, ki jo je imel na kolesu, in 

stekel. Tekel je tako dolgo, dok
ler ni prišel do konca gozda. Te
daj je vse utihnilo. Ni bilo več 
tistih glasov niti velike sence. Še 
danes se spominja tega dogodka 
in tiste ogromne sence, ki ga je 
spremljala s strašnimi zvoki . 
Upa, da ne bo nikoli več moral 
iti pešj>o tistem grozljivem goz
du v Že lezn ih Dver ih , KJER 
STRAŠI. 
Anita Bratinšek, 8. a, 
OS Ivanjkovci 

NARAVNE 

NESREČE 
Svet prizadenejo različne na

ravne katastrofe. Ena izmed ta
kih so poplave. Te so največkrat 
v jesenskem času, ko je veliko 
dežja. Takrat se vodna gladina 
dvigne tako visoko, da v strugi 
ni več prostora zanjo. Razlije se 
po okolici, kar pa za ljudi, ki v 
bližini rek stanujejo, ni prijet
no, saj jim voda lahko vdre tudi 
v hišo. 

Lansko jesen so bile padavine 
tako obilne, da je bregove pres
topila tudi reka Polskava. Že ne
kaj dni smo po televiziji sledili 
in poslušali o poplavah na svetu. 
V nas se je prikradla skrb, kaj 
bo, če se enako zgodi tudi pri 
nas. S strahom smo opazovali, 
kako voda narašča. Potem pa 
sem nekega dne prišla iz šole in 
voda je segala skoraj do naše 
hiše. Del gospodarskega poslop
ja je bil poplavljen. Prostor, kjer 
imamo kokoši, je bil pod vodo. 
K sreči jih je ati že pravočasno 
umaknil na varno. Bilo me je 
strah, kaj se bo zgodilo, če bo 
voda naraščala, saj sem slišala, 
da je nekaj hiš v vasi že zalilo. 
Ati je še pozno zvečer tistega 
dne odšel, da bi ljudem poma
gal. Vrnil se je šele ponoči ves 
i z m u č e n in zaskrbljen. S to 
težavo sem zaspala, saj me je be
galo veliko grozečih misli , kaj 
vse se nam lahko pripeti. Nas
lednje jutro sem na veliko vesel
je opazila, da se je voda počasi 

začela umikati v svojo strugo, 
Oddahnila sem si. Čez dva dni 
se je voda popolnoma umaknila 
z našega dvorišča. 

Ob pog ledu na v i soko i; 
deročo reko so me prevzeli razni 
občutki. Začela sem spoznavati, 
da smo ljudje proti naravnim si
lam največkrat nemočni, zato bi 
morali naravo spoštovati in ne
govati, da ne bo spet pokazala 
svojih zob. 
Milena Kavčevič, 8. a, 
OŠ Videm 

VETER V LASEH 
Veter v laseh, 
ko zaviješ po krivih poteh, 
ne veš , kaj se dogaja okrog 

tebe, 
ker si zadet, 
ves si napet. 

Veter v laseh, 
ko zaviješ po drugačnih poteh, 
nič ne vidiš, 
v glavi se ti izbriše spomin, 
ko v krvi imaš kokain. 

Veter v laseh 
in dim v pljučih. 
Cigarete te uničijo, 
te poškodujejo, 
bum, znajdeš se v bolnici, 
ker bolehaš, 
bolehaš za rakom. 

Veter v laseh 
in alkohol v krvi, 
v pitju si lahko prvi, 
a znajdeš se pod avtom, 
ki ga nisi videl, 
ali pa si jih videl več, 
in vedel nisi, kateri je pravi-

Veter imaš v laseh, 
ko zavil si po poteh, 
mamila so te pokopala, 
družina za tabo bo jokala -
z vetrom v laseh. 
Gorazd Gaiser, 8. a, 
OŠ Kidričevo . 

L U J Z E K 

Dober den vsoki den! Po stori 
navodi si najpret malo o vreme
ni pog^čimo: vremen se obnoša, 
kak da bi se nam resen bliža ku
nec sveta. Za Ptujom in okolico 
je zaj še en del Haloz neurje po-
plavlo, ceste raztrgalo, gorice v 
grobo odneslo, hiše poplavilo in 
ne ven kaj še vse se je dogojalo 
ne območji haloškega Leskovca 
in okoliških krajov v prvih dveh 
vurah nedeljskega jutra. Treska
lo je, voda je drla tudi v hiše, in 
Udje so mislili, da je vesoljni po
top. Škoda je ogromna. Prleki 
sočustvujemo s Haložani. Oboj
ni smo že itak od negi negda eni 
vejki reveži, saj nas tučejo vse 
posvetne in neposvetne zadeve. 
Včosik smo rekli, da nas tučeta 
bogec in partija, gnešji den pa 
nas tučeta bogec in več partij ali 
kak se to boj po domačen reče -
političnih strank, ki so partija 
vsoka za sebe in se grizejo med 
seboj kak vejki pesi in male 

moče. 
No, pa ostanimo pri toti hujdi 

narovni nesreči in medsebojni 
solidarnostni pomoči. Mija z 
mojo Mico sma že sklenila, da 
borna eni družini, ki ji je ze
meljski plaz gorico v grobo od-
nesa, daruvala stu litrov vina, v 
jeseni pa še nekaj vreč dobrih ja
bolk. Dnara nemrema dati, saj 
go tudi samo nemama. Pomoč 
bomo izročila direktno in ne 
prek nibenega sklada ali pa uro 
računa, saj mamo s tokšnimi 
zadevami precik slabe izkušnje, 
saj običajno pokasirajo največ 
dnara tisti, ki majo najmanj 
škode. Tak pač deluje tota naša 
novodobna solidarnost. 

V nedelo in soboto gremo rm 
Polenšak na proznik žetve. Moja 
Mica me je že zjodužJa, da jo mo
ren fejst sklepati, pardon, ne nje, 
pač pa njeni srp, kije v njeni 
roki provi mali kombajn japon
ske firme jakomaši in dobro 
brusi. Saj poznate tisti stori pre
govor, ki provi, da žanjici in 
kosci tak srp in kosa reže, kak se 
jima južina in pijača streže. Je 
pa košnja in žetev žmetno opra
vilo, še posebno če je preveč 
hica. To je zdaj že boj folklora, 
saj nam njive kombajni, travni
ke pa kosilnice pokosijo. 

Tejko za gnes - vaš klepač in 
kosec LUJZEK 
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petovia ponovno v U ligi 
^^mizni tenis ima na Ptuju bogato tradicijo, povezano s idu-

Petovio. Po izpadu iz 1. lige v lanskem prvenstvu so v klubu 
jicer upali, da se bi lahko takoj vrnili v prvoligaško konkuren-

vendar se je Kema Puconci okrepila s starim namlznote-
îškim lisjakom Štefanom Kovačem in kot prvak končala 

prvenstvo v drugi ligi. Ptujčanom bi tako ostale kvalifikacije, 
yendar so se po odpovedi Keme Puconci znašli ponovno v prvo-
ligaški konkurenci. Drugo mesto je bilo osvojeno z domačimi 
jgralci, kot so Gregor in Marko Zafoštnik, Nejc Janžekovič in 
pf>i pionir Slovenije Danilo Piljak. Za i^ih je skrbel trener Ma
rinko Grbič. 
V ptujskem prvoligašu so se 

(počili, da bodo v prvem delu 
prvenstva nastopili z enako sesta
lo. Pravi sogovornik u delu v klu-
l,u je bil kapetan ekipe Gr^or 
2afoštnik, drugouvrščeni igralec 
druge SNTL. 
§ Ponovno ste se uvrstili v 1. 

SNTL. Kaj pričakujete od 
pričetima prvenstva? 
"Povedal bi, da smo veseli, ker 

bomo ponovno zaigrali v sloven
skem elitnem namiznoteniškem 
razredu. Seveda ne bo lahko, kajti 
vsi drugi klubi so se okrepili, mi 
pa ostajamo s staro zasedbo. Ven
dar bomo naredili vse, da čim bol

je zaigramo. Skratka lahko bi pre
senetili, žal pa nismo dovolj 
močni pri drugem in tretjem 
igralcu." 

# Za vas bo to veliko breme, 
saj ste relativno mlada ekipa. 

"Res je, vendar se že sedaj pod 
vodstvom trenerja Marinka 
Grbiča maksimalno pripravljamo, 
saj želimo pričakati prvenstvo pri
pravljeni. Na sporedu so močni 
treningi, pa tudi dvobojev, kjer 
bomo pilili formo, ne bo manjka
lo. Nekaj izkušenj že imamo, toda 
potrebno se bo zares potruditi." 

# Obstanek bo težak. 

"Dokler se igra, obstaja upanje. 
Trdo delo na treningih, ki so šte
vilčnejši, maksimalni pristop, ve
liko tekem^in moram reči, da sem 
optimist. Če bi se nam vse uskla
dilo, potem bi se dalo izboriti tudi 
obstanek." 

Danilo Klajnšek 

Gregor Zafoštnik, kapetan t4TK 
Petovia 

A U E T I K A / PRVENSTVO SLOVENIJE ZA STAREJŠE MLADIN
CE IN MLADINKE 

Šf/ri medolie ir« pfnislrt oiFtft 
Dvodnevno prvenstvo Slovenije v atletiki za starejše mladince in 
mladinke, ki je bilo 9. in 10. julija na atletskem stadionu v 
Ljubljani, je bilo zelo kvalitetno in množično. Nastopilo je 500 
mladih atletov, med njimi tudi kandidati za svetovno mladinsko 
prvenstvo, ki bo v juliju na Poljskem. Žal sta deževno vreme in 
močan veter onemogočila vrhunske rezultate. 
Ptujski atleti so dosegli odlične 

rezultate in osvojili štiri medalje. 
Najboljša je bila štafeta 4 x 100 m 
mladinci, ki je osvojila 2. mesto z 
rezultatom 43.89. V njej so tekli 
Mf. Solina, Sandi Lorenčič, Ur-
bsa Vertič in Rok Vertič. Prema
mi so štafete iz velikih klubov, 
kol so Žak, Kladivar in Krka. 
Temu uspehu so dodali še tretje 
mesto v štafeti 4 x 400 m s časom 
3:25.60. Tekli so Tomaž Jagari-
nec, Sandi Lorenčič in brata 
Vertič. Tako nadaljujejo dolgolet
no tradicijo AK Ptuj, ki je v tej 
štafeti vedno dosegel vrhimske re
zultate. 
Davorin Slug^ je zopet odlično 

skakal v višino in zasedel 3. mesto 
s preskočenimi 197 cm ter potrdil 
svoj veliki talent. Presenetila je 
tudi Tamara Steger, ki je na naj
daljši progi za mladinke - 3000 m 
• zasedla 3. mesto s solidnim 
časom 10:38.17. 

Sprinterji Rok Vertič, Rok Soli
na in Sandi Lorenčič so se uvr
stili v finale na 100 in 200 m v 
•nočni konkurenci 30 atletov. 
Uvrstitve atletov v ostalih disci

plinah: 100 m sprint: Rok Solina 
mesto 11.50; 200 m sprint: Rok 

Vertič 5. mesto 22.93; Sandi Lo
renčič 7. mesto 23.22; 400 m: 
Sandi Lorenčič 6. mesto 51.42; 
Tomaž Jagarinec 13. mesto 
52.41; 12. mesto Urška Horvat 
61.93; 800 m: Tomaž Jagarinec 
5. mesto 1:59.92; Aleš Bezjak 9. 
mesto 2:01.48, Natalija Sbull 10. 
mesto 2:25.45, Urška Horvat 12. 
mesto 2:27.12; 1500 m: Aleš Bez
jak 6. mesto 4:16.78, Natalija 
Sbull 9.̂  mesto 4:54.99; krogla: 
Matjaž Šoštarič 11. mesto 11.09 
m. 

Rezultati mladih ptujskih atle
tov so plod neutrudnega dela atle
tov in trenerjev Maiicoviča, 
Ivančiča, Petroviča in Cimerma-
na. Pogoji za delo so ugodni za 

sprinterje in skakalce, zelo slabi 
pa za tekače na srednje in dolge 
proge ter metalce. Dotrajana atlet
ska steza iz ugaskov je neurejena 
in prekrita z blatom, zato ne omo
goča kvalitetne treninge. Prav 
tako so zastarele naprave in uteži 
za uvedbo moči v športni dvorani 
Mladika. Klub deluje z minimal
nimi finančnimi sredstvi in tek
movalcem zagotavlja le del opre
me, ostalo je na ramenih staršev. 
Trenerji opravljajo svoje strokov
no delo zastonj. Malice ali večerje 
po napornem tekmovanju ne mo
remo nuditi mladim, ker ni de
narja. Sponzorji in donatorji ni
majo motiva za financiranje, ker 
zaradi neprimernega stadiona ni 
možno organizirati kvalitetnih 
tekmovanj in državnih prvenstev. 
Preostane nam edino upanje v 
boljši jutri in zavest, da kalimo in 
v ^ j a m o mladino v koristni dej
avnosti za naporno življenje. 

M.C. 

TENIS 

Odprto prvenstvo Ptuja do 16 let 
Teniški klub Ptuj od 13. do 15. julija organizira odprto 
pn/enstvo Ru ja v tenisu do 16 let za dekleta in fante. Na tur
nirju Teniške zveze Slovenije imajo možnost za vidne uvr
stitve tudi domači tekmovalci, zato vabimo ljubitelje tenisa k 
ogledu tekem na igriščih TK Ptuj v ptujskih Termah. Finalne 
igre bodo predvidoma v četrtek med 15.30 in 19. uro. 

TK 

Mu Iraratefa v Porforaiv 
^Portorožu je konec preteklega meseca potekala karate šola v organizaciji Karate do kluba Ptuj 
^ Markovci, ki jo je vodil Andrej Cafuta. UdeležUo se je je 24 rednih članov in nekaj novincev, ki 
^ želeli okusiti karate. 
. Namen šole je bil začeti priprave 

izbor za reprezentanco, ki bo 
Prihodnje leto zastopala barve 
Slovenije na evropskem mladin
cem prvenstvu v karaieju, ki bo v 
^l)u. Trening je temeljil 
Pîedvsem na tehniki karateja in 
sproščanju. S sproščanjem so 
'̂'•čeli dan že zjutraj ob petih, vo-
'̂̂  pa sta ga Danica in Tone 

^ P l . Za tehniko borb pa je 
l̂ skrbel španski mojster karateja 
' dan) Antonio Oliva. I^idružili 

se jim tudi člani reprezentanc 
[Iraške m Bosne in Hercegovine. 

zadnji dneh poletne šole je ne-
^' udeležencev opravljalo tudi iz-

višji pas. 
Milan Krajnc Payflica Udeleženci Karate do šole v Portorožu. Foto: Nini 

PTUJSKO JEZERO / MEDKLUBSKA VESLAŠKA REGATA 

Veslaška rmala v kajaka 
Brodarsko društvo Ranča iz 

Ptuja je v soboto, 5. julija, kljub 
izredno vročemu poletnemu vre
menu izvedlo medklubsko rega-

to v kajaku in kanuju na mirni 
vodi. Na Ptujskem jezeru se je v 
petih Icategorijah pomerilo 42 
telunovalcev, ki so startali ob 9. 
uri, zadnji pa so priveslali na cilj 
nekaj pred poldnevom. 

Med mlajšimi dečki na 1000 m 
je zmagal Matej Urdih iz Kopra, 
med mlajšimi deldicami pa njego
va klubska kolegica Tina Ivane. 
Tudi med starejšimi dečki je sla
vil Koprčan Marko Bandel, med 
deklicami pa je zmagala Katja 
Korošec iz ptujske Ranče, ki je 
slavila tudi v dvojici s sestro Majo 
na 500 m progi. 

-OM 

Na ptujskem jezeru se je pomerilo 42 mladih kajakašev. 
Foto: M.Ozmec 

KIDRIČEVO 

Kolesarski maraton 
športno društvo Kidričevo, v 

okviru katerega deluje kolesar
ska sekcija, je organiziralo v 
počastitev 2. praznika občine 
kolesarski maraton za rekreativ-
ce, na katerem je nastopilo 78 
tekmovalcev. Po dokaj razgibani 
progi si je prvo mesto prepričlji
vo privozil Slavko Krajnc iz Lov
renca na Dravskem polju. 
Najštevilčnejša ekipa je bila 
Etra iz Črnuč, ki je štela 9 kole
sarjev, najmlajši udeleženec je 
bil Kristjan Tadič, letnik 1988, z 
Brega pri Majšperku, najstarejši 
pa Melita Bezjak iz Ptuja. 

Predsednik organizacijskega od
bora Dušan Kovačič je po izvede
nem maratonu dejal: "Veseli nas 
številčna udeležba, da ni bilo no
benih poškodb, dve okvari pa sta 
prav tako zelo malo. V glavnem je 
naše zadovoljstvo toliko večje, ker 
so bili vsi udeleženci zadovoljni. 
Ob tej priložnosti bi se zahvalil 
županu Alojzu Šprahu, ki je dal 
znak za začetek. V prihodnje pa 
upamo na še številčnejšo ude
ležbo." 

Tekst in foto: 
Danilo Mi^nšek 

Slavko Krajnc, zmagovalec ko
lesarskega maratona v Ki
dričevem 

PODLEHNIK 

Keknadjski tek d l rilmiku 
Preteklo nedeljo je bilo v prijetnem oko^u podlehniškega ribni
ka živahno. ŠD Podlehnik je organiziralo že 3. rekreacyski tek., 

Sodelovalo je okrog 40 rekrea-
tivcev, med njimi veliko mladih, 
kar je še posebej pohvalno. Med 
povabljenimi gosti je bil tudi ma
ratonec Mirko Vindiš, ki je izrazil 
zadovoljstvo nad prireditvijo in 
številom udeležencev. Udeležence 
teka in gledalce je pozdravil tudi 
župan občine Podlehnik Slavko 
Fric, ki se je teka tudi udeležil. 
Vsak udeleženec je dobil spomin
sko priponko, malico in napitek, 
simbolične nagrade za najboljše 
pa so prispevali sponzorji. Po 
končanem teku smo se zadržali še 
v prijetnem klepetu z našim mara
toncem. 

Bil je lep dan. Dobimo se spet 
naslednje leto ob podlehniškem 
ribniku. 

D.Kurež 

NAMIZNI TENIS 

Uspeh promotiiska akiiia 
V soboto je bila na Ptuju pred blagovnico nevsakdai\ja prireditev - promoc^a namiznega tenisa. 

Najprej se je predstavila Eta iz 
Kamnika, v sklopu te predstavitve 
pa so se med seboj pomerili tudi 
igralci domače Petovie in prvoli-
gaša iz Preserja. Za Ptujčane so 
nastopili: Gregor Zafoštnik, Mar
ko Zafoštnik in Darko Drčič, za 
goste iz Preserja pa Janez Pe-
trovčič, Gašper Kastelic, Benja
min Rogelj in Gregor Legiša. 
Tekme je z zanimanjem spremlja
la velika množica ljudi, na koncu 
pa so se nekateri gledalci pomerili 
z igralci, med njimi tudi ptujski 
podžupan Ervin Hojker, ki je 
igral z Markom Zafoštnikom 

Danilo Klajnšek 
Fotografija: Langerhofc 



POSIOVHA SPORO€ILA IN ŠPORT 

STRELSTVO 
# DP X malokalibrsko pištolo 

V soboto je bilo v Ljubljani državno prvenstvo v streljanju z ma
lokalibrsko pištolo proste izbire. V članski konkurenci je Strelski 
klub Ptuj v sestavi Milan Stražišar, Janez Stuhec in Slavko Iva-
novič zasedel šesto mesto. V posamezni konkurenci je Janez Štu-
hec s 518 krogi bil šesti, strelec SD Juršinci Mirko Moleh pa je bil 
s 510 krogi dvanajsti. Solidno so se odrezali regijski prvaki 
Boštjan Simonič in Simon Simonič iz Petovia avta, Milan 
Stražišar iz SK Ptuj ter Jurij Lamot iz Kidričevega. Mlajši mladi
nec Simon Simonič se je zaradi manjšega števila tekmovalcev v 
kategoriji mlajših mladincev in mladincev uspešno udeležil tek
movanja v konkurenci članov. 

Iz ormoške občine se je tekmovanja v Ljubljani udeležila člani
ca SD TSO Vesna Mele. Streljala je z MK puško 60 leže in na-
streljala 561 krogov, kar je bilo v konkurenci članic dovolj za 8. 
mesto. 

SI 

KOMENDA / 12 .TEKMOVALNI DAN 

Zmagala Meri LobelI 
V peklenski vročini so se v nedeljo že dvanajstič letos 
predstavili slovenski kasači na hipodromu v Komendi. 
Najhitrejši čas dneva je zabeležila Meri LobelI na vaje
tih Mirka Babica in ponovno potrdila svojo odlično for
mo. Hkrati je bila tudi boljša od uvoženih kasačev, ki 
so nastopili v isti dirki. Obiskovalci so si lahko ogledali 
tudi dirko županov in dirko kmečkih dvovpreg. 

Rezultati: 1. dirka, za 2-letne 
kasače: 1. Avis (Roman Je-
rovšek, Komenda), 2. Lennv M 
(Daniel Heric, Ljutomer), 3. 
Finos (Jožko Slavič, Ljuto
mer); 2. dirka, za 3-5-letne 
kasače: L Aqua B (Zvone Vi-
dic, Brdo), 2. Fire Lady (Jože 
Hrovat, Ljubljana Stožice), 3. 
Corina (Miha Skube, Komen
da); 3. dirka, za 3-12-letne 
kasače: 1. Ford AS (Jernej Sla
vič, Ljutomer), 2. Vili LobelI 
(Fredi Bedekovič, Slovenske 
gorice), 3. Doriana (Rajko 
Skube, Komenda); 4. dirka, za 
3-12-letne kasače: 1. Nikeman 
(Borut Zaletel, JCrim), 2. Afro
dita (Damijan Oražem, 
Ljubljana Stožice), 3. Fuci Fuc 
(Miro Kovačič, Posavje 
Krško); 5. dirka, za 3-12-letne 
kasače: 1. Avio AG (Lojze 
Gorjanc, Brdo), 2. Qif (tvo 
Dovžan, Komenda), 3. Lurado 
B (Mitja Remic, Komenda); 6. 

dirka, za 3-12-letne kasače: L 
Valat (Jože Judež, Šentjernej), 
2. Egidij (Borut Cerar, Ljublja
na Stožice), 3. Natty (Marko 
Debelak, Maribor); 7. dirka, 
za 3-12-letne kasače: 1. Suriya 
(Vojo Maletič, Šentjernej), 2. 
Sissi Sara (Aleš Pavšič, Šent
jernej), 3. Anomis (Simona 
Jureš, Ljutomer); 8. dirka, za 
3-12-letne domače in uvožene 
kasače: 1. Meri LobelI (Mirko 
Babic, Ljutomer), 2. Amita 
(Darja Jureš, Ljutomer)^ 3. 
Hex Merchant (Ivo Zan, 
Ljubljana Stožice); 9. dirka, za 
3-12-letne kasače: 1. Jovanka 
B (Zvone Vidic, Brdo), 2. Lui 
B (Martin Mars, Posavje 
Krško), 3. Ahaja (Janko Sagaj, 
Ljutomer). 

Naslednji tekmovalni dan bo 
v nedeljo, 11. julija, v Šent
jerneju. 

M. Toš 

MESTNA OBČINA PTUJ 
Občinski urad 
Oddelek za okolje, prostor in gospodarsko infrastrukturo 
Komisija za oddajanje poslovnih prostorov 
Na podlagi 5. in 6. člena Pravilnika o oddaji poslovnih prosto^ 
rov (Uradni vestnik Mestne občine Ruj, št. 3/96) razpisuje Ko
misija za oddajanje poslovnih prostorov = 

N A T E Č A J 

za oddajo poslovnega prostora v najem 
A. Poslovni prostor na Ptuju, Prešernova 21, v velikosti 47,67 

B. Poslovni p.i-ostor na Ruju, Lackova 8, v velikosti 152,45 
RAZPISNI POGOJI: 
1. Dejavnost: 
Pod A, Trgovska dejavnost, storitve 
Pod B. Trgovska dejavnost s konfekcijo, blagom, čevlji 
2. Poslovni prostori se oddajo za nedoločen čas. 
3. Najemniki priredijo poslovne prostore v celoti na lastnfi 
stroške za opravljanje registrirane dejavnosti pod pogoji, ki jiH 
je določil Zavod za varstvo naravne in kulturne dediščine i\4ari-
bor in drugimi pogoji, ki jih določi lastnik. 
4. Udeleženci natečaja morajo ob prijavi na natečaj obvezno 
predložiti fotokopijo celotne registracije (za podjetja) ali foto 
kopijo dovoljenja za opravljanje obrtne dejavnosti (samostojr^ 
podjetnik). 
5. Varščina 100.000,00 SIT se plača ob prijavi na natečaj ter s« 
udeležencu, ki ni uspel na natečaju, vrne, udeležencu, ki j6 
uspel, pa upošteva kot plačilo najemnine, 
6. Udeležence natečaja posebej opozarjamo, da o b s t # 
možnost, da teče postopek za denacionalizacijo z vsemi prav-
nimi posledicami. 
7. Rok^^za začetek opravljanja dejavnosti je največ tri (3) mese^ 
ce po sklenitvi najemne pogodbe. j 
Komisija bo obravnavala samo popolne vloge ponudnikov in K 
bodo predložili dokazilo o vplačani varščini na ŽR Mestn« 
občine Ruj št. 52400-630-20701. Rok za prijavo na natečaj j ^ 
15 dni po objavi. Komisija bo opravila izbiro najemnika r̂  
osnovi Pravilnika o oddaji poslovnih prostorov v najem v rd« 
30 dni po poteku roka za prijavo. 
Interesenti pošljejo vloge na naslov: MESTNA OBČINA PTlw 
MESTNI TRG 1, PTUJ - KOMISIJA ZA ODDAJO POSLOVNIr 
PROSTOROV V NAJEM. 

Mestna občina Ptuj ^ 





Pefo generaciia vojakov 

V ptujski vojašnici je bila v petek, 9. julija, popoldanska-
svečanost, na kateri je zaradi odsotnosti poveljnika majorja i 
Rudija Košmrlja pred njegovim namestnikom, stotnikom 
Danielom Kovačičem, in pred nekaj tisočglavo množico; 
svojcev iz vse Slovenije svečano priseglo 333 mladih vojakov^ 
5. generacije enovitega usposabljanja slovenske vojske. i 

Med številnimi gosti so bili še 
posebej veseli prvega poveljnika 
ptujske vojašnice majorja Jožeta 
Murka, ki je sedaj namestnik po
veljnika 72. brigade slovenske 
vojske. Iz generalštaba slovenske 
vojske in 3. operativnega po

veljstva v Celju pa jim je prinesel 
pozdrave slavnostni govornik, 
major Miran Fišer. Ob čestitkah 
je mladim vojakom povedal, da so 
lahko zadovoljni, ker služijo do
movini v eni najlepših vojašnic 
slovenske vojske, staršem pa je za

gotovil, da so svoje sinove zaupali 
strokovnemu osebju podčastni
kov in častnikov. 

Mladim vojakom in njihovim 
svojcem je v imenu mestne občine 
zaželel dobrodošlico in jim česti
tal tudi župan Miroslav Luci, v 
kulturnem trenutku pa je 
domišljijo mladih vojakov razpla
mtela skupina brhkih mažoret, ki 
jih vodi Anita Omerzu, in pihalni 
orkester MOL iz Lenarta pod tak
tirko Igorja Alatiča. 

-OM 

Mladi vojaki in njihovi svojci ob svečanem prihodu zastavnega voda. Foto: M.Ozmec \ 

ORMOŽ / PARK 
VABI 

globokm 
s e n c o ¥ 

p^leini 
v r o č i n i 

Mogoče v ormoški grajski park 
z razgibano površino, ki jo do ne
davnega slovel kot eden najlep
ših pejsažnih parkov v Sloveniji. 
V njem je okoli 140 različnih vrst 
dreves: orjaški jesen, pritlikava 
vrba, zelena duglazija, kanadska 
čuga, ameriški klek, belolistni 
dren, rogovnjak s skorjo akacije 
in vejami, podobnimi rogovju, vi
tek stožčast hrast, rdeči bor... 

Tekst in foto: 
Maida Fridl 

GRAD BORL • Danes ob 18. 
uri se na gradu Borlu pričenja 

! festival IDRIART pod naslovom 
I Umetnost kot navdih za 

poslovni svet, ki bo do 18. juli
ja. Nocoj ob 19.30 bosta v glas
beni dobrodošlici nastopila sir 
Ernest Hali, klavir, in Miha 
Pogačnik, violina. Jutri, 16. juli
ja, bo na Borlu ob 14. uri kon
cert evropskega pevskega zbo
ra Vox Europae - koral, zvečer 
pa umetniške delavnice. V so
boto, 17. junija, se bodo nadal
jevale delavnice, ob 20.30 uri 
pa bo večer sonat za violino in 
violončelo. V nedeljo, 18. julija, 
bo ob 13. uri zaključek festivala, 
zvečer ob 20.30 uri pa bo 
ognjena predstava z žonglerji, 
akrobati in komedijanti. 
SLOVENSKA BISTRICA • V 
petek, 16. julija, ob 21. uri bo na 
notranjem grajskem dvorišču v 
Slovenski Bistrici uspešnica Pri
morskega poletnega festivala 
1998 Bužec on, bužca jaz v 
režiji Borisa Cavazze; igra Saša 
Pavček. 
ORMOŽ • V soboto, 17. julija, 
ob 20.30 bo na dvorišču 
ormoškega gradu nastopil Vla
do Kreslin v spremljavi skupine 
Mali bogovi. V primeru dežja bo 
prireditev potekala v športni 
dvorani na Hardeku. 
GRAD BORL • Od 18. julija do 
1. avgusta bo na gradu potekal 
mednarodni mirovni festival Iz
gradimo si prihodnost. Med 
spremljevalnimi prireditvami 
festivala bosta Labirint - senzo-
rialno gledališče in 30. julija 
zvečer Oratorij za zbor in orkes
ter v mednarodni izvedbi. 
PTUJ • v torek, 20. julija, ob 
20.30 bo na dvorišču minorits-
kega samostana nastopil simfo
nični orkester RTV Slovenije v 
okviru poletnih večerov Društva 
umetnikov in ustvarjalcev Ruj. 
PTUJ • V četrtek, 22. julija, ob 
20.30 bo na dvorišču minorits-
kega samostan koncert Ota 
Pestnerja ob 35-letnici delovan
ja. 

ORMOŽ • V soboto, 24. julija, 
ob 20.30 bo na dvorišču 
ormoškega gradu večer lju
bezenskih pesmi in podoknic. 
Koncert z naslovom "Nocoj pa, 
oh, nocoj," bodo izvedle ljubi
teljske pevske skupine občine 
Ormož. V primeru dežja bo pri
reditev v domu kulture. 
PTUJ • V razstavišču gostišča 
Ribič razstavlja blejski slikar Ja
nez Mokrnik olja na platno z 
gorenjskimi motivi. 
PTUJ • Rujski slikar Leon 
PIšek v juliju in avgustu 
razstavlja v razstavišču Merca-
torjeve Blagovnice slike iz Ha
loz. 
BLED • V Festivalni dvorani na 
Bledu bodo še do konca tedna 
na ogled dela udeležencev li
kovne kolonije Ruj - Bled. 
Razstavi so dodali slike s 
srečanja blejskih in ptujskih sli
karjev, ki je bilo minuli konec 
tedna na Bledu. 
KINO PTUJ • Do konca tedna 
je ob 19. uri na sporedu fran
coski film Vrnitev obiskovalcev, 
ob 21. pa ameriški Krute igre. 
Od 20. do 25. julija je ob 21. uri 
(v petek, soboto in nedeljo tudi 
ob 19.) am. film Analiza pa taka. 

HUDO RANJENA 
VOZNICA 

Po glavni cesti od Ruja proti 
Ormožu se je prejšnjo nedeljo ne
kaj pred 14. uro peljala z osebnim 
avtomobilom 61-letna V.M., 
državljanka Hn/aške. V ostrem 
nepreglednem ovinku v Spuhlji je 
zapeljala na desno bankino in ka
kih 30 metrov nadaljevala po 
travnatem nasipu, potem pa je 
trčila v betonsko ograjo. V nezgodi 
se je voznica hudo ranila in so jo 
prepeljali v ptujsko bolnišnico. 

TOVORNJAK ZAPRL 
POT OSEBNEMU 
AVTOMOBILU 

v torek, 6. julija, ob 5.45 je 33-
letni D.D. iz Podlehnika po Zag
rebški cesti v Ruju vozil tovornjak 
in začel zavijati v levo. S tem je 
zaprl pot osebnemu avtomobilu, ki 
ga je vozil 32-letni B.E. iz Lancove 
vasi, občina Videm. Voznik B.E. je 
trčil v tovornjak in se huje ranil. 

VLOMILEC SE JE 
ZALOŽIL V KZ ORMOŽ 

V noči na sredo, 7. julija, je bilo 
vlomljeno v prostore Kmetijske 
zadruge Ormož. Vlomilec, verjet
no s pomagači, se je krepko 
založil, saj so ocenili, da je odšel s 
plenom, vrednim okoli 2 milijona 
tolarjev. V blagajni je našel in od
nesel okoli 700.000 tolarjev gotovi
ne, naložil pa si je tudi precej kon
fekcije, živil in čevljev ter celo šte
dilnik. Policisti za vlomilcem še 
poizvedujejo. 

IZ GARAŽE UKRADEL 
AVTO 

v noči na torek, 6. julija, je zaen
krat še neznani vlomilec vdrl v 
garažo stanovanjske hiše v 
Zamušanih, občina Gorišnica, in iz 
nje odpeljal osebni avto Audi 80 
TD kovinsko sive barve z registrs
ko številko IN-ŠPP-42, last J.R. Po
licisti naprošajo vsakogar, ki bi ga 
morda kje opazili, da jih o tem ne
mudoma obvesti. 

POŽAR IZ 
NENAVADNEGA VZROKA 

v torek, 6. julija, okoli 2. ure zjut
raj je izbruhnil požar na gospo
darskem poslopju V.G. v 
Jiršovcih, občina Destrnik. Prihiteli 
so gasilci in ogenj pogasili. Zgore
lo je ostrešje ter več električnih 
aparatov in raznih instrumentov. V 
poslopju ima namreč lastnikov sin 
tudi servis kmetijske mehanizacije. 
Kljub hitremu posegu gasilcev je 
škode za okoli 3 milijone tolarjev. 
Pristojni so ugotovili, da je ogenj 
izbruhnil zaradi tega, ker je na 
strehi poslopja bilo nameščeno 
stekleno okno in je delovalo kot 
razpršilna leča. Ves dan je sijalo 
sonce, slama se je počasi segre
vala in ponoči je prišlo do sa
movžiga. 

S TOVORNJAKOM V 
OSEBNI AVTO 

Po glavni cesti od Lenarta proti 
Mariboru je v petek, 9. julija, po
poldne vozil tovornjak 23-letni I.V. 
iz Gornje Radgone. Zaradi 
domnevno prevelike hitrosti pri Za-
markovi ni mogel ustaviti vozila 
pred stoječim tovornjakom na ces
ti. Hotel se je trčenju izogniti, pri 
tem pa je trčil v osebni avtomobil, 
ki ga je vozil 48-letni Z.S. iz Nove
ga mesta. V silovitem trčenju so 
bili hudo ranjeni voznik osebnega 
avtomobila Z.S. in njegove tri so
potnice: 42-letna LS., 16-letna 
N.S. in 11-letna S.S., vse iz Nove
ga mesta. V nedeljo je 42-letna 
L.S. v mariborski bolnišnici umrla. 

STRELA ZAŽGALA i 
GOSPODARSKO j 
POSLOPJE ' 

V nedeljo, 11. julija, okoli 173 
je med neurjem udarila strela 
gospodarsko poslopje, last S.S.j 
Mihove pri Cirkovcah. Zgorelo] 
celotno ostrešje, pod njim pave 
ton sena in slame ter precej razm 
ga kmečkega orodja. Škodo s 
ocenili na okoli 3 milijone tolarjev 

TOVORNJAK TROSIL 
KOVINSKE PREDMETE 

Po glavni cesti od Ruja 
Mariboru je v petek, 9. julija, nel« 
pred 11. uro neznani voznik vo! 
tovornjak z odprtim nakladalni' 
prostorom in vozil manjše W 
vinske profile. Pri Zlatoličju so 
kovinski predmeti začeli padati P 
cestišču in med drugim zadeli tu* 
nasproti vozeči osebni avto ter 
poškodovali. Policisti prosijo 1 
rebitne očividce in voznika 
vornjaka, da se jim oglasijo. 

•i 

^ " R O D I ^ S O ^ ^ Č E S T I T ^ 
MG: Nataša Orešek, Ul. 5 

! prekomorske 11, Ptuj - Roka-
Tatjana Turnšek, Tuncovec 
' b , Rogaška Slatina - Kevi. i 
i; Erna Glažar, Dolena 52 

"ujska Gora - Žana; Suzana 
'jkovič, Sp. Hajdina 32 . 
čka; Dušanka Feguš, Dr. 
ovačiča 5, Ormož - Nastjo; 

\aja Borovnik, Rimsi<a p) 
:, Ptuj - Aleksa; Petra Pij. 
I k, Slape 20 - Matjaža; Ire> 

iia Bračič, Zabovci 15/a . 
deklico; Valerija Paj, 
Obrtniška 2, Ptuj - dečka; 
Mihaela Mlakar, Golobova 
24, Ptuj - Domna; Zvonka 
Polajžer, Dobovec 35j Roga-
tec - Iris; Andreja Zmauc, 
Zagorci 25 - Žiga; Milena 
Petek, Rucmanci 5 - Tadeja; 
Vida Lampret, Grdina 35 - ! 
Majo; Jožica Trafela, Dežno 
5, Podlehnik - dečka; Emili-
)a Vesenjak, Lahonci 37 . 
Samanto; Natalija Perger, 
Proletarska 5, Kidričevo -
Jura; Olga Zoreč, Senešci 26 
- Anjo; Anita Štrucl, Hum 
pri Ormožu 9 - Nejca. 
POROKE - P T U J : Gorazd 
Žagar, Hercegova ul. 4, in 
Simona Berger, Rimska pl., 
Ptuj; Jani Golob, Stojnci 
142, in Anita Berghaus, Zab-
jak 33, Ptuj; Zlatko Šalamun 
in Ema Korez, Arbajterjeva 
ul. 2, Ptuj. 
POROKA - O R M O Ž : Janez 
Antolič, Sveti Tomaž 49, in I 
Natalija Meško, Sodinci' 
78/a. 
U M R L I SO: Neža Ciglen-
jak, Volkmerjeva c. 10, Ptuj, 

1924 - t 3. julija 1999; 
Stanko Holc, Podvinci 49, 
1934 - t 4. julija 1999; Franc 
Turščak, Drenovec 6, * 
1960 - t 4. julija 1999; Jožef 
Pignar, Mala vas 32, 1920 
- t 4. julija 1999; Matilda 
Mlakar, rojena Svenšek, 
Lancovavas 72, 1932 - 1 5. 
julija 1999; Franc Lorenčič, 
Lil. dr. Hrovata 1, Ormož,;;; 
1931 - t 5. julija 1999; Pau\i-
na Esih, Spodnja Hajdina 
12/a, 1913 - t 7. julija, 
1999; Anton Vidovič, Vi
dem pri Ptuju 28,:-: 1926-t 
7. julija 1999. 


